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سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ما در خصوص مذاکرات وین هیچ گفتگوی مستقیمی با آمریکا انجام ندادیم و برخی پیام ها به واسطه »انریکه مورا« رد 
و بدل شده است.

به گزارش مهر، سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به واکنش به اظهارات جیک سالیوان مشاور امنیت ملی آمریکا در خصوص ارسال پیام 
مستقیم به تهران گفت: در خصوص گفتگوهای وین هیچ صحبت مستقیمی با آمریکا طی این  ماه ها که مذاکرات در وین در جریان بوده، انجام نشده است.

وی ادامه داد: برخی پیام ها به واسطه آقای »انریکه مورا« به صورت مکتوب و غیرمکتوب از ابتدای مذاکرات در وین درباره موضوعات مذاکراتی دریافت و 
جواب آن ها نیز در جا داده شده است. mamlekatonline.ir

2

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

سرمقاله

یادداشت
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امیر پسنده پور
ضعف اطلاع رســانی تیم مذاکره کنندۀ هسته ای 
امــکان هرگونه گمانه زنــی و تحلیــل را برای 

کارشناسان امر مهیا کرده است.
   بــه همیــن دلیل اغلــب تحلیل هــا مبتنی بر 
مواضــع طرفیــن مذاکره و اطلاعات به دســت 
آمده از رســانه های غربی اســت. اما نکته حائز 
اهمیــت و قابــل اعتنا اختــلاف بیــن دیدگاه 
 طرفین نســبت به پیشــرفت مذاکرات در پایان

 دور آخر بود.

دولت ابراهیم رئیســی در بودجه ۱۴۰۱ سیاست 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را پیش بینی کرده است.

نگاهی بــه تاریخچه ارز ترجیحــی یا همان ارز 
نشان می دهد. جهانگیری 

ســال ۱۳۹۷ بــا شــروع دور جدیــد تحریم ها 
نوســانات ارزی و جهش قیمت هــای کالاهای 
وارداتی را شاهد بودیم افزایش نرخ برابری دلار 
تاثیر  خود را بر قیمت کالاهای داخلی نیز نشان 

داد.

خطای محاسباتی در مذاکرات وین

سرنوشت ارز 4200 تومانی

تربیت نیروهای مقاومت توسط 
حاج قاسم یک ظرفیت عظیم در 

جهان اسلام ایجاد کرد

 صرفه جویی سالانه
  ۵00 میلیون مترمکعب گاز 
با بهینه سازی موتورخانه ها

ارز 4200 در راستای حمایت از 
مصرف کننده یا رانتی برای وارد 

کننده؟

تاخیر تامین اجتماعی در 
پرداخت مطالبات داروخانه ها، 

کمرشکن شده است

تسهیلات ۵00 میلیاردی دولت 
برای حمایت از اصحاب فرهنگ، 

هنر و رسانه
آیت الله رئیســی با اشــاره به اقدامات شهید 
ســلیمانی در تربیت نیروهای محور مقاومت 
از کشــورهای مختلف،  اظهار کرد: این اقدام 

حاج قاسم یک ظرفیت ...

معــاون وزیر نفــت در امور گاز اعــلام کرد که با 
اجرای طرح ملی اصلاح و بهینه سازی موتورخانه ها، 
سالانه حدود ۵۰۰ میلیون مترمکعب در مصرف گاز 

صرفه جویی می شود.

هدف  با  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  تخصیص  سیاست 
اما  شد  اعمال   ۱۳۹۷ سال  از  مردم  از  حمایت 
بار  طرح  این  که  می دهد  نشان  آمارها  بررسی  

مالی بسیار زیادی که بر....

دبیر انجمن داروســازان ایران بــا انتقاد از 
آنچه که تاخیر ســازمان تامین اجتماعی در 
پرداخت مطالبــات داروخانه ها خواند، گفت: 

در آستانه اجرای طرح....

 مدیرعامل صندوق اعتباری هنر و مشاور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی از بسته  حمایتی  ۵۰۰ 
میلیارد تومانی دولت برای اصحاب فرهنگ، هنر 

و رسانه خبر داد وگفت: از این میزان...

یارانه200هزارتومانیوحذفدلار4200ازدیماه
 کارشناس مرکز پژوهش های مجلس از بودجه حمایتی دولت ابراز نگرانی کرد

داده های روز سه شــنبه گذشته نشان می دهد که 
فروش خانه های ترکیه به خارجی ها در ماه نوامبر 
تقریباً ۵۰ درصد افزایش یافته اســت و رکورد تازه 
ای را به ثبت رســانده اســت و میلیاردها دلار ارز 
خارجی برای این کشــور به ارمغان آورده اســت 
وکاهش لیر باعث شــده اســت که خریدها بسیار 

ارزان تر شود.
آمــار و ارقام حاکی از آن اســت که در پس زمینه 
بیش از ۲۰ درصد تورم ســالانه، بازار ملک در ماه 
نوامبــر به طور کلی پررونق بوده اســت و فروش 
کلی ۵۹ درصد نســبت به سال قبل افزایش یافته 

است و به ۱۷۸ هزار و ۸۱۴ ملک رسیده است.
مکبولــه یونل مایــا، مدیــر کل ارزیابی املاک و 

مستغلات TSKB، گفت: مردم مسکن را ابزاری 
برای دفاع در برابر تورم می دانند که این عامل در 
افزایش شدید فروش در ماه نوامبر مؤثر بوده است.

نــرخ برابری لیر پس از کاهــش دوباره نرخ بهره 
توسط بانک مرکزی به ۱۵.۶۸۹ رسید. ارزش دلار 
در برابر لیر در ســال جاری بیش از دو برابر شــده 
اســت و اقتصاد بازارهای نوظهور بزرگ ترکیه را 

متزلزل کرده است.
آلتان المــاس، رئیس یکی از توســعه دهندگان و 
سرمایه گذاران مســکن ترکیه گفت که جریان ارز 
خارجی ناشــی از فروش خانه در ۱۱ ماه منتهی به 
نوامبر به ۸.۵ میلیارد دلار رسیده است که فراتر از 

پیش بینی آن است.

سقوط آزاد ارزش  لیر و افزایش حضور  خریداران در استانبول  

هجوم خارجی ها به ترکیه
رکورد خرید خانه شکسته شد
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ادامه در صفحه 2

ادامه در  صفحه2

فاز دوم کمربندی نسیم شمال با اعتباری بالغ بر 600 میلیارد ریال 
دوم  فاز  رسید.  برداری  بهره  به  قزوین  و شهردار  استاندار  با حضور 
کمربندی نسیم شمال صبح روز جمعه با حضور آیت الله عبدالکریم 
قزوین،  استاندار  اعلایی  مهدی  محمد  قزوین،  جمعه  امام  عابدینی 
فاطمه محمدبیگی نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی، سردار 
رجحانی  )عج(،  الامر  سپاه صاحب  فرمانده  آتانی  رفیعی  رستمعلی 
معاون عمرانی، صباغی شهردار، اعضای شورای شهر و جمعی از مدیران 

شهری افتتاح شد.
مسیر کل فاز دوم پروژه کمربندی نسیم شمال چهار کیلومتر و 600 
متر و فاز  اول آن یک هزار و 800 متر و فاز دوم دو هزار و800 متر 
با بیس بتنی  است. این مسیر در گذشته به عنوان جاده دسترسی 
با آغاز پروژه  بود که  از حداقل استاندارد تردد برخوردار  لوله گاز و 
تمام موارد غیر استاندارد از جمله شیب های طولی و عرضی مسیر 
اصلاح شده است. مسئولیت احداث کمربندی های نسیم شمال بر 
عهده اداره کل راه وشهرسازی است که شهرداری در راستای احترام 
به حقوق شهروندی نسبت به احداث این کمربندی با 60 میلیارد 
تومان اعتبار اقدام کرده است. در این مسیر ضمن نصب گاردریل در دو 
طرف کمربندی تعداد 50 پایه روشنایی هم نصب شده است. با توجه 
به توسعه شبکه حمل و نقل کشور، نیاز به سیستم های حمل و نقل 
مدرن از یک سو و نیاز روز افزون به توسعه پایدار موجب شده روسازی 
بتنی مورد توجه بیشتری قرار گیرد. از مهمترین مزایای روسازی بتنی 
ترجیح داشتن این روش به روسازی آسفالتی در مناطقی است که 
ترافیک سنگینی دارد که این سازه با عمر بیشتر و رعایت مسائل 
زیست محیطی از استهلاک کمتری هم برخوردار خواهد بود. فرج الله 
فصیحی رامندی در این مراسم اظهارداشت: موضوع احداث کمربندی 
جنوبی شهر قزوین از سال ۹۲ در شورای وقت مطرح و در سال 6۳ 
اما به دلیل وجود  از سه راه پلی وینا عملیاتی شود  تا  مصوب شد 
ادامه  در  کرد:  اضافه  وی  روبرو شد.  های جدی  با چالش  باغستان 
موضوع توسعه مسیر نسیم شمال به عنوان جایگزین کمربندی مطرح 
شد اما چون شرایط مهیا نبود با مخالفت هایی مواجه شد اما در شورای 
چهارم شورا تصویب و در شورای پنجم اجرایی شد. رئیس شورای 
اسلامی شهر قزوین یادآورشد: در ادامه مدیریت استان و شهری مقرر 
بلوار  اما چون پروژه به صورت  تا اصلاح مسیر صورت گیرد  کردند 
کمربندی قابل استفاده نبود در حد یک اصلاح هندسی و زیرسازی به 
تصویب رسید. وی اضافه کرد: مسیر کل پروژه کمربندی نسیم شمال 
چهار کیلومتر و600 متر و فاز  اول آن یک هزار و800 متر و فاز دوم 
دو هزار و800 متر با بیس بتنی  است. فصیحی رامندی یادآورشد: این 
مسیر در گذشته به عنوان جاده دسترسی لوله گاز استفاده می شد و 
از حداقل استاندارد تردد برخوردار بود که با آغاز  پروژه تمام موارد غیر 
استاندارد از جمله شیب های طولی و عرضی مسیر حذف و اصلاح 
شده است. وی گفت: خوشبختانه با اقدام جهادی شهردار محترم این 
کار سرعت گرفت و امروز شاهد افتتاح آن هستیم و از امروز تردد 
خودروهای سنگین در  جنوب شهر بویژه در خیابان های اصفهان و 
تبریز کاهش یافته و ایمنی و سلامت مردم بخش های جنوبی تامین 

خواهد شد. رئیس شورای اسلامی شهر قزوین در ادامه اظهارداشت: 
همه مه در مدیریت شهری و شهردار آماده خدمت به مردم هستیم و 
امیدواریم با حفظ وحدت و انسجام همه مردم و مسئولان بتوانیم به 
توسعه و رفاه شهری کمک کنیم. مسیر کامل پروژه کمربندی نسیم 
شمال چهار کیلومتر و600 متر است که فاز اول آن در یک هزار و 800 
متر و فاز دوم در دو هزار و800 متر مسیر با بیس بتنی با 60 میلیارد 

تومان اعتبار امروز جمعه افتتاح شد و زیر بار ترافیکی قرار گرفت.

طرح های نیمه تمام را بسرعت تکمیل می کنیم
 اجرای 20 طرح عمرانی تا یک سال آینده

شهردار قزوین گفت: تا زمانی که طرح های نیمه تمام عمرانی در شهر 
قزوین تکمیل نشود هیچ طرح جدیدی را کلید نخواهیم زد. در ادامه 
این مراسم مهدی صباغی اظهارداشت: در شهرداری خود را مسئول 
خدمت رسانی به مردم می دانیم و بایستی بتوانیم رضایت مندی مردم 
را جلب  کرده و کارآمدی مدیران شهری را نشان دهیم. وی اضافه 
کرد: در قزوین ظرفیت های خوبی داریم اما گاهی به دلیل ضعف در 
مدیریتها شاهد بروز مشکلاتی می شویم که مردم را ناراضی می کند 
لذا عزم خود را جزم کرده ایم کارهای زمین مانده را بسرعت عملیاتی 
کرده و نگرانی شهروندان را رفع کنیم. شهردار قزوین گفت: در استان 
نیروهای توانمندی داریم که با استفاده از آنها می توانیم سرعت کارهای 
عمرانی را بالا برده و مردم را از خدمات شهری بهره مند کنیم. صباغی 
یادوآرشد: در چند سال گذشته ساکنان خیابانهای تبریز و اصفهان به 
دلیل نبود کمربندی شاهد تردد خودروهای سنگین بودند که حوادث 
ناگواری هم رخ داد که جا دارد از بروز مشکل برای آنها عذرخواهی 
کنیم و اطمینان دهیم با افتتاح کمربندی نسیم شمال شاهد ایمن در 
مسیرهای تردد مردم جنوب شهر باشیم. وی اظهارداشت: با اتمام فاز 

دوم کمربندی بسرعت عملیات ساخت کمربندی شرق نیز آغاز می 
شود تا بتوانیم با اتصال آن به پل امام رضا)ع( رینگ  جنوب و شرق 
شهر قزوین را برقرار و به روان سازی ترافیک شهری کمک کنیم. 
شهردار قزوین اضافه کرد: بعد از این طرح ها بایستی به سایر گره 
های کور ترافیکی در مناطق مختلف شهری بویژه چهار راه ولیعصر 
توجه کنیم و در این راستا برخی امور در اولویت قرار خواهد گرفت. 
صباغی در ادامه افزود: مهمترین اولویت ما تکمیل طرح های نیمه 
تمام شهری است و تا به سرانجام رساندن آنها هیچ طرح جدیدی را در 
شهر قزوین   آغاز نمی کنیم. شهردار قزوین اظهارداشت: تا پایان سال 
آینده ۲0 طرح مهم عمرانی در شهر قزوین آماده بهره برداری می شود 

که تکمیل آنها می تواند به ارتقای خدمات و رفاه شهری کمک کند.

امنیت، عدالت و معیشت مهمترین مطالبه مردم است
نماینده ولی فقیه و امام جمعه قزوین گفت: امنیت، عدالت، معیشت و 
رفاه از مهمترین مطالبات افراد است که مدیران بایستی برای تحقق آن 

تلاش کنند. آیت الله عبدالکریم عابدینی در مراسم افتتاح کمربندی 
نسیم شمال در شهر قزوین گفت: رفاه مردم در گروی عملکرد مدیریت 
شهری است و مدیران در نظام اسلامی باید برای کسب رضای خدا و 
خدمت به خلق تلاش کنند و هر قدمی که برمی دارند با نیت خالصانه 
باشد.  وی تصریح کرد: همکاری دستگاه های مرتبط در امور شهری و 
همدلی مدیران این مجموعه ها تحت مدیریت واحد، می تواند به توسعه 
کمی و کیفی خدمات شهری منجر شود. امام جمعه قزوین با بیان اینکه 
اولین  نیاز هر شهری امنیت است گفت: تامین امنیت مهمترین رسالت 
حاکمان و دولتمردان است و بایستی در محدوده  امنیت به آسایش، 
آرامش، رفاه، سلامت و بهداشت و معیشت مردم هم توجه شود. آیت الله 
عابدینی بیان کرد: باید همه تمام تلاش خود را به کار گیریم تا مردم طعم 
خوش خدمت رسانی و رشد و بالندگی، رحمت و نعمت های خداوند را 
بچشند و از  عدالت هم برخوردار شوند. وی در ادامه اظهارداشت: همه 
مومنین باید همدل باشند زیرا هر زمانی رابطه اخوت و برادریِ ایمانی 
را تجربه می کنیم، بهشت متجلی می شود و در این راستا وحدت و 

انسجام عمومی برای پیشبرد اهداف مدیران شهری ضروری است. امام 
جمعه قزوین تصریح کرد: مدیران ما باید علم و امانت داری را توامان 
داشته باشند تا موفقیت ها بیشتر شود و مردم نیز راضی باشند. آیت 
الله عابدینی در ادامه اظهارداشت: شهر قزوین، نماد نماز است و باید این 
نماد در نقاط مختلف شهری دیده شود و شما مدیران کاری کنید تا همه 
سطوح زندگی شهری رنگ و بوی نماز داشته باشد. وی گفت: مطالبه 
اول مردم اول امنیت است و همه باید آن را احساس کنند و امیدواریم 
شهر ما الگوی امنیت در کشور شود. امام جمعه قزوین در ادامه با اشاره 
به نیاز جامعه به تبعیت از ولایت، افزود: امروز ما باید ولایتمداری را 
سرلوحه تمام کارهایمان قرار دهیم و نگاه جامع  تری به این عرصه داشته 
باشیم. عابدینی اضافه کرد: اگر پشتیبان ولایت باشیم هم عزت و اقتدار 
کشور حفظ می شود و هم اینده کشور تضمین خواهد شد. وی تاکید 
کرد: امروز به تبیین چشم اندازها نیاز داریم و از آنجا که افزایش نشاط 
اجتماعی در حیطه رسالت مدیریت شهری است انتظار می رود باایجاد 
بسترهای مناسب در ارتقای نشاط شهری، اجتماعی و آرامش روحی 
شهروندان اقدام شود. امام جمعه قزوین اظهار کرد: توسعه فضاهای شاد 
و مفرح منطبق با نیازهای فرهنگی و روحی و روانی جامعه در جهت 
گسترش ارتباطات سالم  اجتماعی از دیگر وظایف مدیران شهری است. 
وی یاد آور شد: مجریان طرح های عمرانی، خدماتی و زیربنایی باید تلاش 
کنند با هزینه کمتر و استفاده بهینه از امکانات، خدمات بهتری به مردم 

ارایه کنند.

توجه به نیازهای مناطق جنوب شهر قزوین 
در اولویت  قرار گیرد

نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی گفت: توجه به نیازهای جنوب 
شهر و تکمیل طرح های ورزشی و رفاهی در این مناطق در اولویت 

برنامه های مدیران شهری قرار گیرد. فاطمه محمد بیگی در  این مراسم 
با تبریک روز حمل و نقل اظهارداشت: توسعه و پیشرفت اقتصادی هر 
کشوری مرهون توجه به توسعه حمل و نقل است و در این میان فعالان 
این صنعت بویژه رانندگان نقش مهمی در موفقیتها ایفا می کنند.وی 
بیان کرد: رانندگان شبکه حمل و نقل درون شهری و برون شهری با 
سختی ها و مشکلات معیشتی درگیر هستند اما همچنان ایثارگرانه 
خدمت می کنند که این روحیه ستودنی است. نماینده قزوین در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: استان قزوین با داشتن محورهای مواصلاتی 
مهم در مسیر کریدور شمال به جنوب و شرق و غرب کشور جایگاهی 
ملی دارد و بایستی به نیازهای جاده ای و حمل و نقل آن توجه بیشتری 
شود. محمد بیگی اظهارداشت: شبکه حمل و نقل عمومی در دوران 
کرونا هم آسیب دید و هم توانست نقش مهمی در جابجایی شهروندان 
ایفا کند و جابجایی روزانه ۴00 هزار نفر توسط تاکسی و اتوبوس در 
استان قزوین بیانگر اهمیت این شبکه است. وی اظهارداشت: سازمان 
اتوبوسرانی قزوین چند سالی است جابجایی زائران در اربعین حسینی 
را بر عهده دارد و با این اقدام ارزشمند توانسته جایگاه خوبی در کشور  
کسب کند. این نماینده مجلس تصریح کرد: در حال حاضر بازسازی 
و نوسازی اتوبوس های کشور در دومرکز صورت می گیرد که استان 
قزوین هم در این زمینه شاخص است و نسبت به بازسازی اتوبوس های 
استانهای غرب کشور فعالیت می کند. وی افتتاح کمربندی جنوبی 
نسیم شمال را از مطالبات مردم منطقه دانست و یادآورشد: مردم مناطق 
جنوبی شهر قزوین بیش از دو سال است در انتظار افتتاح این طرح 
هستند که امیدواریم با بهره برداری از این کمربندی شاهد کاهش بار 
ترافیک در جنوب شهر قزوین بویژه تردد ایمن خودروهای سنگین 
باشیم. محمد بیگی در ادامه اظهارداشت: از شهردار محترم درخواست 
می کنیم برای روکش آسفالت خیابانهای اصفهان و تبریز که به دلیل 
تردد خودروهای سنگین بشدت آسیب دیده اقدام کرده و برای زیباسازی 
محلات جنوب شهر و خدمت رسانی به محله پایین دست امامزاده 
حسین )ع( نیز برنامه ریزی کند. وی گفت: در جنوب شهر قزوین یک 
ورزشگاه نیمه تمام وجود دارد که جوانان منطقه خواستار تکمیل آن 
هستند تا فضای مناسبی برای ورزش و گذران اوقات فراغت آنها مهیا 
شود که امیدواریم شورا و شهرداری به آن اهمیت دهد و در دستور کار 
قرار دهد. در ادامه سرهنگ حسن پور رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
استان قزوین هم گفت: کمربندی نسیم شمال از طرح های مهم عمرانی 
شهری است که سرانجام پس از سالها به نتیجه رسید و افتتاح شد. وی 
بیان کرد: در دو سال گذشته با افزایش بار ترافیکی مناطق جنوبی شهر 
قزوین پلیس راهور در کنار شهرداری و مدیران شهری بود تا مشکلات 
ترافیکی بیشتر نشود و امروز بازگشایی این مسیر می تواند خبر خوبی 
برای شهروندان باشد. سرهنگ حسن پور تصریح کرد: پلیس همواره 
در کنار مردم است و برای ایمن سازی ترددهای درون شهری و روان 
سازی ترافیک آماده ماموریت است. رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
استان قزوین یادآورشد: افتتاح کمربندی نسیم شمال از کارهای جهادی 
برداری  بهره  آماده  مدیران جدید شهری  دوره  در  بسرعت  که   است 

شده است.

فاز دوم کمربندی نسیم شمال در شهر قزوین به بهره برداری رسید

صرفه جویی در مصرف برق را جدی گرفته و فرهنگ لامپ اضافه 
خاموش را در میان اطرافیان نهادینه نماییم.

 روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق اهواز

فاز دوم کمربندی نسیم شمال با اعتباری بالغ بر 600 میلیارد ریال 
دوم  فاز  رسید.  برداری  بهره  به  قزوین  و شهردار  استاندار  با حضور 
کمربندی نسیم شمال صبح روز جمعه با حضور آیت الله عبدالکریم 
قزوین،  استاندار  اعلایی  مهدی  محمد  قزوین،  جمعه  امام  عابدینی 
فاطمه محمدبیگی نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی، سردار 
رجحانی  )عج(،  الامر  سپاه صاحب  فرمانده  آتانی  رفیعی  رستمعلی 
معاون عمرانی، صباغی شهردار، اعضای شورای شهر و جمعی از مدیران 

شهری افتتاح شد.
مسیر کل فاز دوم پروژه کمربندی نسیم شمال چهار کیلومتر و 600 
متر و فاز  اول آن یک هزار و 800 متر و فاز دوم دو هزار و800 متر 
با بیس بتنی  است. این مسیر در گذشته به عنوان جاده دسترسی 
با آغاز پروژه  بود که  از حداقل استاندارد تردد برخوردار  لوله گاز و 
تمام موارد غیر استاندارد از جمله شیب های طولی و عرضی مسیر 
اصلاح شده است. مسئولیت احداث کمربندی های نسیم شمال بر 
عهده اداره کل راه وشهرسازی است که شهرداری در راستای احترام 
به حقوق شهروندی نسبت به احداث این کمربندی با 60 میلیارد 
تومان اعتبار اقدام کرده است. در این مسیر ضمن نصب گاردریل در دو 
طرف کمربندی تعداد 50 پایه روشنایی هم نصب شده است. با توجه 
به توسعه شبکه حمل و نقل کشور، نیاز به سیستم های حمل و نقل 
مدرن از یک سو و نیاز روز افزون به توسعه پایدار موجب شده روسازی 
بتنی مورد توجه بیشتری قرار گیرد. از مهمترین مزایای روسازی بتنی 
ترجیح داشتن این روش به روسازی آسفالتی در مناطقی است که 
ترافیک سنگینی دارد که این سازه با عمر بیشتر و رعایت مسائل 
زیست محیطی از استهلاک کمتری هم برخوردار خواهد بود. فرج الله 
فصیحی رامندی در این مراسم اظهارداشت: موضوع احداث کمربندی 
جنوبی شهر قزوین از سال ۹۲ در شورای وقت مطرح و در سال 6۳ 
اما به دلیل وجود  از سه راه پلی وینا عملیاتی شود  تا  مصوب شد 
ادامه  در  کرد:  اضافه  وی  روبرو شد.  های جدی  با چالش  باغستان 
موضوع توسعه مسیر نسیم شمال به عنوان جایگزین کمربندی مطرح 
شد اما چون شرایط مهیا نبود با مخالفت هایی مواجه شد اما در شورای 
چهارم شورا تصویب و در شورای پنجم اجرایی شد. رئیس شورای 
اسلامی شهر قزوین یادآورشد: در ادامه مدیریت استان و شهری مقرر 
بلوار  اما چون پروژه به صورت  تا اصلاح مسیر صورت گیرد  کردند 
کمربندی قابل استفاده نبود در حد یک اصلاح هندسی و زیرسازی به 
تصویب رسید. وی اضافه کرد: مسیر کل پروژه کمربندی نسیم شمال 
چهار کیلومتر و600 متر و فاز  اول آن یک هزار و800 متر و فاز دوم 
دو هزار و800 متر با بیس بتنی  است. فصیحی رامندی یادآورشد: این 
مسیر در گذشته به عنوان جاده دسترسی لوله گاز استفاده می شد و 
از حداقل استاندارد تردد برخوردار بود که با آغاز  پروژه تمام موارد غیر 
استاندارد از جمله شیب های طولی و عرضی مسیر حذف و اصلاح 
شده است. وی گفت: خوشبختانه با اقدام جهادی شهردار محترم این 
کار سرعت گرفت و امروز شاهد افتتاح آن هستیم و از امروز تردد 
خودروهای سنگین در  جنوب شهر بویژه در خیابان های اصفهان و 
تبریز کاهش یافته و ایمنی و سلامت مردم بخش های جنوبی تامین 

خواهد شد. رئیس شورای اسلامی شهر قزوین در ادامه اظهارداشت: 
همه مه در مدیریت شهری و شهردار آماده خدمت به مردم هستیم و 
امیدواریم با حفظ وحدت و انسجام همه مردم و مسئولان بتوانیم به 
توسعه و رفاه شهری کمک کنیم. مسیر کامل پروژه کمربندی نسیم 
شمال چهار کیلومتر و600 متر است که فاز اول آن در یک هزار و 800 
متر و فاز دوم در دو هزار و800 متر مسیر با بیس بتنی با 60 میلیارد 

تومان اعتبار امروز جمعه افتتاح شد و زیر بار ترافیکی قرار گرفت.

طرح های نیمه تمام را بسرعت تکمیل می کنیم
 اجرای 20 طرح عمرانی تا یک سال آینده

شهردار قزوین گفت: تا زمانی که طرح های نیمه تمام عمرانی در شهر 
قزوین تکمیل نشود هیچ طرح جدیدی را کلید نخواهیم زد. در ادامه 
این مراسم مهدی صباغی اظهارداشت: در شهرداری خود را مسئول 
خدمت رسانی به مردم می دانیم و بایستی بتوانیم رضایت مندی مردم 
را جلب  کرده و کارآمدی مدیران شهری را نشان دهیم. وی اضافه 
کرد: در قزوین ظرفیت های خوبی داریم اما گاهی به دلیل ضعف در 
مدیریتها شاهد بروز مشکلاتی می شویم که مردم را ناراضی می کند 
لذا عزم خود را جزم کرده ایم کارهای زمین مانده را بسرعت عملیاتی 
کرده و نگرانی شهروندان را رفع کنیم. شهردار قزوین گفت: در استان 
نیروهای توانمندی داریم که با استفاده از آنها می توانیم سرعت کارهای 
عمرانی را بالا برده و مردم را از خدمات شهری بهره مند کنیم. صباغی 
یادوآرشد: در چند سال گذشته ساکنان خیابانهای تبریز و اصفهان به 
دلیل نبود کمربندی شاهد تردد خودروهای سنگین بودند که حوادث 
ناگواری هم رخ داد که جا دارد از بروز مشکل برای آنها عذرخواهی 
کنیم و اطمینان دهیم با افتتاح کمربندی نسیم شمال شاهد ایمن در 
مسیرهای تردد مردم جنوب شهر باشیم. وی اظهارداشت: با اتمام فاز 

دوم کمربندی بسرعت عملیات ساخت کمربندی شرق نیز آغاز می 
شود تا بتوانیم با اتصال آن به پل امام رضا)ع( رینگ  جنوب و شرق 
شهر قزوین را برقرار و به روان سازی ترافیک شهری کمک کنیم. 
شهردار قزوین اضافه کرد: بعد از این طرح ها بایستی به سایر گره 
های کور ترافیکی در مناطق مختلف شهری بویژه چهار راه ولیعصر 
توجه کنیم و در این راستا برخی امور در اولویت قرار خواهد گرفت. 
صباغی در ادامه افزود: مهمترین اولویت ما تکمیل طرح های نیمه 
تمام شهری است و تا به سرانجام رساندن آنها هیچ طرح جدیدی را در 
شهر قزوین   آغاز نمی کنیم. شهردار قزوین اظهارداشت: تا پایان سال 
آینده ۲0 طرح مهم عمرانی در شهر قزوین آماده بهره برداری می شود 

که تکمیل آنها می تواند به ارتقای خدمات و رفاه شهری کمک کند.

امنیت، عدالت و معیشت مهمترین مطالبه مردم است
نماینده ولی فقیه و امام جمعه قزوین گفت: امنیت، عدالت، معیشت و 
رفاه از مهمترین مطالبات افراد است که مدیران بایستی برای تحقق آن 

تلاش کنند. آیت الله عبدالکریم عابدینی در مراسم افتتاح کمربندی 
نسیم شمال در شهر قزوین گفت: رفاه مردم در گروی عملکرد مدیریت 
شهری است و مدیران در نظام اسلامی باید برای کسب رضای خدا و 
خدمت به خلق تلاش کنند و هر قدمی که برمی دارند با نیت خالصانه 
باشد.  وی تصریح کرد: همکاری دستگاه های مرتبط در امور شهری و 
همدلی مدیران این مجموعه ها تحت مدیریت واحد، می تواند به توسعه 
کمی و کیفی خدمات شهری منجر شود. امام جمعه قزوین با بیان اینکه 
اولین  نیاز هر شهری امنیت است گفت: تامین امنیت مهمترین رسالت 
حاکمان و دولتمردان است و بایستی در محدوده  امنیت به آسایش، 
آرامش، رفاه، سلامت و بهداشت و معیشت مردم هم توجه شود. آیت الله 
عابدینی بیان کرد: باید همه تمام تلاش خود را به کار گیریم تا مردم طعم 
خوش خدمت رسانی و رشد و بالندگی، رحمت و نعمت های خداوند را 
بچشند و از  عدالت هم برخوردار شوند. وی در ادامه اظهارداشت: همه 
مومنین باید همدل باشند زیرا هر زمانی رابطه اخوت و برادریِ ایمانی 
را تجربه می کنیم، بهشت متجلی می شود و در این راستا وحدت و 

انسجام عمومی برای پیشبرد اهداف مدیران شهری ضروری است. امام 
جمعه قزوین تصریح کرد: مدیران ما باید علم و امانت داری را توامان 
داشته باشند تا موفقیت ها بیشتر شود و مردم نیز راضی باشند. آیت 
الله عابدینی در ادامه اظهارداشت: شهر قزوین، نماد نماز است و باید این 
نماد در نقاط مختلف شهری دیده شود و شما مدیران کاری کنید تا همه 
سطوح زندگی شهری رنگ و بوی نماز داشته باشد. وی گفت: مطالبه 
اول مردم اول امنیت است و همه باید آن را احساس کنند و امیدواریم 
شهر ما الگوی امنیت در کشور شود. امام جمعه قزوین در ادامه با اشاره 
به نیاز جامعه به تبعیت از ولایت، افزود: امروز ما باید ولایتمداری را 
سرلوحه تمام کارهایمان قرار دهیم و نگاه جامع  تری به این عرصه داشته 
باشیم. عابدینی اضافه کرد: اگر پشتیبان ولایت باشیم هم عزت و اقتدار 
کشور حفظ می شود و هم اینده کشور تضمین خواهد شد. وی تاکید 
کرد: امروز به تبیین چشم اندازها نیاز داریم و از آنجا که افزایش نشاط 
اجتماعی در حیطه رسالت مدیریت شهری است انتظار می رود باایجاد 
بسترهای مناسب در ارتقای نشاط شهری، اجتماعی و آرامش روحی 
شهروندان اقدام شود. امام جمعه قزوین اظهار کرد: توسعه فضاهای شاد 
و مفرح منطبق با نیازهای فرهنگی و روحی و روانی جامعه در جهت 
گسترش ارتباطات سالم  اجتماعی از دیگر وظایف مدیران شهری است. 
وی یاد آور شد: مجریان طرح های عمرانی، خدماتی و زیربنایی باید تلاش 
کنند با هزینه کمتر و استفاده بهینه از امکانات، خدمات بهتری به مردم 

ارایه کنند.

توجه به نیازهای مناطق جنوب شهر قزوین 
در اولویت  قرار گیرد

نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی گفت: توجه به نیازهای جنوب 
شهر و تکمیل طرح های ورزشی و رفاهی در این مناطق در اولویت 

برنامه های مدیران شهری قرار گیرد. فاطمه محمد بیگی در  این مراسم 
با تبریک روز حمل و نقل اظهارداشت: توسعه و پیشرفت اقتصادی هر 
کشوری مرهون توجه به توسعه حمل و نقل است و در این میان فعالان 
این صنعت بویژه رانندگان نقش مهمی در موفقیتها ایفا می کنند.وی 
بیان کرد: رانندگان شبکه حمل و نقل درون شهری و برون شهری با 
سختی ها و مشکلات معیشتی درگیر هستند اما همچنان ایثارگرانه 
خدمت می کنند که این روحیه ستودنی است. نماینده قزوین در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: استان قزوین با داشتن محورهای مواصلاتی 
مهم در مسیر کریدور شمال به جنوب و شرق و غرب کشور جایگاهی 
ملی دارد و بایستی به نیازهای جاده ای و حمل و نقل آن توجه بیشتری 
شود. محمد بیگی اظهارداشت: شبکه حمل و نقل عمومی در دوران 
کرونا هم آسیب دید و هم توانست نقش مهمی در جابجایی شهروندان 
ایفا کند و جابجایی روزانه ۴00 هزار نفر توسط تاکسی و اتوبوس در 
استان قزوین بیانگر اهمیت این شبکه است. وی اظهارداشت: سازمان 
اتوبوسرانی قزوین چند سالی است جابجایی زائران در اربعین حسینی 
را بر عهده دارد و با این اقدام ارزشمند توانسته جایگاه خوبی در کشور  
کسب کند. این نماینده مجلس تصریح کرد: در حال حاضر بازسازی 
و نوسازی اتوبوس های کشور در دومرکز صورت می گیرد که استان 
قزوین هم در این زمینه شاخص است و نسبت به بازسازی اتوبوس های 
استانهای غرب کشور فعالیت می کند. وی افتتاح کمربندی جنوبی 
نسیم شمال را از مطالبات مردم منطقه دانست و یادآورشد: مردم مناطق 
جنوبی شهر قزوین بیش از دو سال است در انتظار افتتاح این طرح 
هستند که امیدواریم با بهره برداری از این کمربندی شاهد کاهش بار 
ترافیک در جنوب شهر قزوین بویژه تردد ایمن خودروهای سنگین 
باشیم. محمد بیگی در ادامه اظهارداشت: از شهردار محترم درخواست 
می کنیم برای روکش آسفالت خیابانهای اصفهان و تبریز که به دلیل 
تردد خودروهای سنگین بشدت آسیب دیده اقدام کرده و برای زیباسازی 
محلات جنوب شهر و خدمت رسانی به محله پایین دست امامزاده 
حسین )ع( نیز برنامه ریزی کند. وی گفت: در جنوب شهر قزوین یک 
ورزشگاه نیمه تمام وجود دارد که جوانان منطقه خواستار تکمیل آن 
هستند تا فضای مناسبی برای ورزش و گذران اوقات فراغت آنها مهیا 
شود که امیدواریم شورا و شهرداری به آن اهمیت دهد و در دستور کار 
قرار دهد. در ادامه سرهنگ حسن پور رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
استان قزوین هم گفت: کمربندی نسیم شمال از طرح های مهم عمرانی 
شهری است که سرانجام پس از سالها به نتیجه رسید و افتتاح شد. وی 
بیان کرد: در دو سال گذشته با افزایش بار ترافیکی مناطق جنوبی شهر 
قزوین پلیس راهور در کنار شهرداری و مدیران شهری بود تا مشکلات 
ترافیکی بیشتر نشود و امروز بازگشایی این مسیر می تواند خبر خوبی 
برای شهروندان باشد. سرهنگ حسن پور تصریح کرد: پلیس همواره 
در کنار مردم است و برای ایمن سازی ترددهای درون شهری و روان 
سازی ترافیک آماده ماموریت است. رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
استان قزوین یادآورشد: افتتاح کمربندی نسیم شمال از کارهای جهادی 
برداری  بهره  آماده  مدیران جدید شهری  دوره  در  بسرعت  که   است 

شده است.

فاز دوم کمربندی نسیم شمال در شهر قزوین به بهره برداری رسید

صرفه جویی در مصرف برق را جدی گرفته و فرهنگ لامپ اضافه 
خاموش را در میان اطرافیان نهادینه نماییم.

 روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق اهواز

وزیر کشور:

نهادهای بین المللی و اروپا به تعهدات خود در قبال پناهندگان عمل کنند
 وزیر کشــور گفت: ایران با نگاه انسان دوستانه همواره برخورد 
مناسبی با اتباع خارجی داشته اما این دلیل نمی شود که اروپایی ها 
به تکلیف خود درباره پناهندگان عمل نکنند و در نظر داشته باشند 

که مقصد مهم این مهاجرت ها اروپاست.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، احمد وحیدی 
روز دوشــنبه در نشست مشترک با فیلیپو گراندی کمیسر عالی 
ســازمان ملل متحد در امور پناهندگان گفــت: انتظار داریم که 
ســازمان های بین المللی و اروپا به تعهدات مالی خود در حوزه 

پناهندگان عمل کنند.
وزیر کشور با بیان اینکه نسبت به نهاد کمیساریای عالی پناهندگان 
احساس خوبی داریم؛ گفت: کمیساریای عالی پناهندگان سازمانی 

انســانی و در چارچوب خدمت به بشریت شکل گرفته است و به 
همین دلیل احساس مثبتی به این نهاد بین المللی داریم.

وحیدی در ادامه با اشــاره به ارائه خدمات درمانی و آموزشی به 
اتباع افغانســتانی مقیم ایران، گفت: اتباع خارجی مقیم در داخل 
کشور مثل سایر شــهروندان ایرانی خدمات بهداشتی و درمانی 

مناسب دریافت می کنند.
وی افزود: جمهوری اسلامی ایران هرگز دیواری برای ممانعت 
از ورود مهاجرین نکشیده است و این در حالی است که حمایت 
بین المللی از خدماتی که ایران به اتباع بیگانه می دهد، ناچیز است.

وزیر کشور خاطرنشان کرد: احساس ما این است که طرف های 
اروپایی این تصور را دارند که جمهوری اسلامی ایران مهاجرین را 

می پذیرد و از این جهت نگران گسیل شدن مهاجرین به سمت 
مرزهای خودشــان نیستند و این در حالی است که ظرفیت های 
جمهوری اسلامی ایران محدود است و باید حمایت های جدی در 

این خصوص صورت گیرد.
وحیدی گفت: انتظار ما این است که جامعه جهانی این واقعیت 
را درک کنــد و به تعهدات خود در قبــال اتباع خارجی مقیم در 
ایران عمل کند.وزیر کشور در ادامه به رویکرد آمریکا در افغانستان 
اشاره کرد و گفت: وضعیت و شرایط کنونی در افغانستان را آمریکا 
رقم زده، پول های مردم افغانستان را بلوکه کرده و مسبب اصلی 

گرفتاری های امروز مردم افغانستان است.
وی به برخوردهای نامناسب برخی از کشورها با مهاجرین اشاره 

کرد و گفت: جمهوری اسلامی ایران با نگاه انسان دوستانه همواره 
برخورد مناسبی با اتباع خارجی داشته اما این دلیل نمی شود که 
اروپایــی ها به تکلیف خود درخصوص پناهندگان عمل نکنند و 
باید در نظر داشته باشند که مقصد مهم این مهاجرت ها اروپاست.

وزیر کشــور گفت: انتظار داریم حمایت های مالی موثر از سوی 
سازمانهای بین المللی و اتحادیه اروپا به منظور خدمات بیشتر به 
اتباع خارجی در اختیار ایران قرار گیرد.وحیدی در ادامه با اشــاره 
به اینکه رسالت همه ما این است که شرایط بازگشت با کرامت 
اتباع افغانستانی فراهم شود؛ گفت: برای ما مهم است که بازگشت 
اتباع به کشورشان در کمال سلامت و امنیت کامل باشد و زندگی 

عادی شان را از سر بگیرند.



آیت الله رئیســی با اشاره به اقدامات شهید سلیمانی 
در تربیــت نیروهای محور مقاومت از کشــورهای 
مختلــف،  اظهار کــرد: این اقدام حاج قاســم یک 

ظرفیت عظیم در جهان اسلام ایجاد کرد.
به گزارش ایســنا،  آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز 
دوشنبه در دیدار با اعضای خانواده و دست اندرکاران 
مراســم بزرگداشت دومین ســالگرد شهادت حاج 
قاسم سلیمانی ضمن عرض تسلیت به مناسبت ایام 
شهادت صدیقه کبری )س(، گفت: حاج قاسم خیلی 
علاقمند به حضرت زهرا)س( بود و در سختی ها به 

ایشان متوسل می شد.
رئیس جمهــور افزود: حاج قاســم مربوط به امت 
اسلامی است و شخصیت آن شهید بزرگوار باید به 
عنوان چهره ای اثرگذار در جهان اسلام،  به همگان 

معرفی شود.
رئیسی عنوان »مکتب« برای حاج قاسم را از سوی 
رهبر معظم انقلاب یک نکته مؤثر برشمرد و اظهار 
داشت: واقعیت این است که حاج قاسم یک شخص 
نبود بلکه به عنوان یــک مکتب برای همه جوامع 

پیام آور بود.
فعالیت هــای  از  تشــکر  بــا  جمهــور  رئیــس 
گرامیداشت ســالروز شهادت حاج  دست اندرکاران 
قاســم ســلیمانی، تصریح کرد: وظیفه همه ما این 
اســت که در زمینه بزرگداشت یاد و نام حاج قاسم 

فعالیت کنیم. »مکتب شــهید سلیمانی« به برکت 
فرمایشــات رهبر معظم انقلاب و با استمداد از روح 
بزرگ آن شــهید کارهای خوب و قابل تقدیری در 
حوزه های فرهنگی، اجتماعی و معرفی شــخصیت 

شهید سلیمانی انجام داده است.
آیت الله رئیسی تأکید کرد: باید در کنار گرامیداشت 
شهید ســلیمانی، نام و یاد شــهدای مدافع حرم را 
گرامی داریم تا حق شان بیشتر ادا شود. درست است 
که شهید ســلیمانی نماد شهدای مدافع حرم است، 
اما خود حاج قاسم هم تأکید داشت که یاد آنها باید 

گرامی داشته شود.
رئیــس جمهور با تأکید بر اینکــه نباید بگذاریم در 
موضوع دفاع از حرم های مقدس در سوریه و عراق 
تحریف ایجاد شود، خاطر نشان کرد: شاید بسیاری 
از مسلمانان هم اصلًا دلیل حضور ایران در سوریه 

و عراق را نمی دانستند.
رئیســی با طرح این پرسش که اگر شهید سلیمانی 
در میدان های ســوریه و عراق حضور پیدا نمی کرد 
چه اتفاقی بر سر منطقه و جهان می افتاد؟، تصریح 
کرد: تلاش های شــهید ســلیمانی حرکت توأمان 

در جنگ نرم و جنگ ســخت بود. ایشان از اینکه 
عــده ای آلوده به تکفیر و تبلیغات مســموم شــده 
بودند، ابراز ناراحتی  می کرد و با روش های مختلف 

به دنبال اصلاح آنها بود.
آیت الله رئیسی داشتن ظرفیت و ظرفیت سازی را دو 
اصل مهم دانســت و گفت: چه شد که حاج قاسم 
توانست از بین عراقی ها و ســوریه ای ها نیروهای 
بســیار خوبی برای دفاع از این کشــورها و مبارزه 
با ظلم تربیت کند؛ این اقدام شــهید سلیمانی یک 

ظرفیت عظیم در جهان اسلام ایجاد کرد.
رئیســی افزود: حاج قاســم اول خودش را ساخت 
بعد به ســراغ ســاختن دیگران رفت. امروز هم به 
ظرفیت ســازی و به خط کــردن نیروهای انقلاب 
احتیاج داریم و نیازمند آن هســتیم که مســئولین، 
جوانان و مردم چنین ظرفیتی داشــته باشــند تا در 
مقابل تهدیدها میدان را خالی نکنند زیرا انسان های 

کم ظرفیت زود میدان را خالی می کنند.
رئیســی با اشاره به وصیت نامه شــهید حاج قاسم 
سلیمانی، گفت: وصیت نامه این شهید بزرگوار ابعاد 
بسیاری دارد و در بعد اجتماعی و انقلابی فوق العاده 
اثرگذار است.پیش از ســخنان رئیس جمهور، دبیر 
مراســم گرامیداشت دومین ســالگرد شهادت حاج 
قاسم ســلیمانی، گزارشی از برنامه ها و فعالیت های 

انجام شده ارائه کرد.

رئیس جمهور در دیدار با دست اندرکاران بزرگداشت شهادت حاج قاسم سلیمانی: 

تربیت نیروهای مقاومت توسط حاج قاسم یک ظرفیت عظیم در جهان اسلام ایجاد کرد
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 سرمقالهسیاست

یادداشت

 خطای محاسباتی
 در مذاکرات وین

ادامه از صفحه یک
   در جایی که مذاکره کنندگان ایرانی از پیشرفت 
و مطلوبیــت مذاکرات صحبت می کنند، »جیک 
ســالیوان« مشــاور امنیت ملی ایالات متحده 
امریکا نســبت به عدم پیشــرفت در مذاکرات و 
ضیق وقت تذکر می دهــد. اظهارات تروئیکای 

اروپایی نیز به مواضع سالیوان نزدیک است.
   این درحالی اســت کــه موضوع اصلی و مهم 
رســیدن به یک توافق پایــدار و با ثبات در دور 
بعدی مذاکرات اســت. دوری که از سمت طرف 
مقابل شانس آخر تلقی می شود. به نظر می رسد 
با توجه به شــکاف های موجود و فاصله کف و 
ســقف مطالبات در یــک دور دیگر، تحقق این 

مهم میسور نیست.
   لذا ضروری است مذاکره کنندگان ما نسبت به 
کاهش فاصله و رســیدن به یک نقطه مطلوب، 
همزمان با طرفین مذاکره حداکثر تلاش خود را 
به کار ببندند. چرا که ضرورت درک اهمیت زمان 
در این مقطع بسیار حیاتی است و هرگونه اشتباه 
محاسباتی می تواند خسارات جبران ناپذیری را به 

دنبال داشته باشد.
   اما محاســبات و تحلیل های نادرســت که ما 
را دچــار خطای محاســباتی می کند و در برخی 
محافل سیاسی نزدیک به تیم مذاکره کننده نیز 
شنیده می شود این است که می گویند، آمریکا و 
به خصوص دموکرات های مستقر در کاخ سفید 
به دلیل نزدیک بودن انتخابات کنگره به شدت 
نیازمند رســیدن به یک توافق انــد و این توافق 
می تواند برگ برندۀ آنهــا در انتخابات پیش رو 

باشد.
    ایــن تحلیل، یک خطای محاســباتی بزرگ 
است، چرا که هرکس، ســاختار سیاسی ایالات 
متحده را بشناســد کاملا بر ایــن موضوع آگاه 
انتخاب کنندگان  است که مولفه های مهم برای 
آمریکایی موضوعات داخلی از قبیل نرخ بیکاری، 
تورم و مســائل اقتصادی اســت و موضوعات 
سیاســت خارجی شــاید کمترین ســهم را در 

انتخابات داشته باشد.
   گاه شــنیده می شــود، توافق هســته ای را با 
موضوع گروگان گیری سال ۵۸ به عنوان پاشنۀ 
آشیل دولت بایدن )مانند ســقوط دولت کارتر( 
مقایســه می کنند، در صورتی که این دو بسیار 

با هم متفاوت اند.
   موضوع گروگان گیری نوعی خدشــه به غرور 
ملــی آمریکایی ها بود. در صورتــی که پروندۀ 
هســته ای هیچ اهمیتی نزد غالب افکار عمومی 
ایــالات متحــده نــدارد. لذا لازم اســت برای 
جلوگیری از به بیراهه رفتن تیم مذاکره کننده از 
هر گونه تحلیل بر مبنای تخیل و نه تخصص و 
شناخت در محافل تصمیم ساز و کارشنانسی به 

شدت پرهیز شود.
   نکته مهم تر این که به نظر می رســد توجه به 
تجربــه مذاکرات منتج به برجــام هم از اهمیت 
خالی نیســت. جایی که ما در ابتدا امر در عمان 
گفت و گوهای محرمانه و مســتقیم را با آمریکا 
انجام داده و ســپس با ســایر طرفین در غالب 
)۱+۵( گفت و گــو هــا را ادامه دادیــم. توجه از 
ایــن بابت که به نظر می رســد تنها راه کاهش 
ســوءتفاهمات و همچنین صرفه جویی در زمان 
محدود، گفت و گوی مســتقیم بــا طرف اصلی 
دعواســت و مذاکرات نیابتی الزامــا بر افزایش 
ســوءتفاهمات و بــه هدر رفتن زمــان محدود 

می انجامد.
   پس شایســته اســت باتوجه به نزدیک شدن 
بــه دور پایانــی گفت وگوها، تصمیم ســازان و 
دیپلمات ها،صاحبان امــر را به جهت اخذ مجوز 
برای گفت و گوی مســتقیم و نه نیابتی با طرف 
اصلی مناقشــه )آمریکا( مجــاب کنند تا ضمن 
زمــان، همچنان  ازحداقل  اســتفاده حداکثری 
فضــای تنفس برای دیپلماســی باقــی بماند و 
هزینه هــای غیــر قابل جبران بر گــردۀ ناتوان 

اقتصاد ضعیف و شکننده ما آوار نشود.
   کلام آخــر این که درک درســت از موقعیت 
کشور، اهمیت نقش زمان در این دور از مذاکرات 
و همچنیــن در نظر داشــتن لابی های مخرب 
اســرائیلی که همراه با فشار و شــانتاژ در صدد 
عدم تحقق یک توافق مطلوب برای ما هستند از 

اوجب واجبات است.
    بی تردیــد تیــم هــای دیپلماتیــک بــرای 
شکســت برنامه ریزی نمی کنند بلکه در تحلیل 
و برنامه ریزی شکســت می خورنــد. امیدواریم 
بــا ترمیم ضعف ها و کاســتی ها و همراه کردن 
یک نگاه واقع گرایانــه در دور بعد گفت و گوها، 
دفاع  بتواننــد ضمن  کشــورمان  دیپلمات های 
ازحقوق حَقۀ کشــور در دفاع از انرژی صلح آمیز 
هســته ای، درشکســتن قفل تحریم ها و ایجاد 
فضای تنفس برای تعامل بیشــتر با دنیا موفق 

شوند.

سرنوشت ارز 4200 تومانی
ادامه از صفحه یک

دولت حســن روحانی جهت حمایت از اقشــار 
ضعیــف و کم درآمــد و در راســتای تامیــن 
کالاهای اساســی به ویژه اقلام مواد غذایی و 
برخی کالاهای اســتراتژیک بر روی تعرفه ۲۵ 

قلم کالا ارز ترجیحی بر قرار نمود
و ماحصل آن قــرار بود تنظیم بــازار و ثبات 

قیمت ها بر روی کالاهای اساسی باشد.
با بررسی رشد قیمت ها حدفاصل سال ۱۳۹۷ 
تا ۱۳۹۹ مشــاهده می کنیم به رغم نرخ ثابت 
ارز ترجیحــی و دسترســی بازرگانــان به آن، 
افزایــش قیمت کالاها با یک شــیب تندرو به 

بالا ثبت شده است.
ارز ترجیحــی رانت ویژه ای بــرای بازرگانانی 
بود کــه با ضعــف نهادهای نظارتــی و عدم 
تعزیرات،  توســط  بازار مصرف  کنترل صحیح 
جولان می دادند و اختلاف قیمت ارز ترجیحی 

به جیب این دسته از بازرگانان سرازیر شد.
ســلاطین واقعی گردنشان کلفت تر شد و چند 

خرده پا راهی حبس شدند.
 یارانه دهک های پاییــن ثابت بوده و قدرت 
خرید طبقه متوســط و ضعیف به شدت کاهش 
پیدا کــرده و خط فقر و شــاخص فلاکت در 

نمودار رشد طولی داشته است.
زمزمــه حــذف ارز ترجیحــی در پایان دولت 
حسن روحانی به گوش می رسید اما فرجام ارز 

ابراهیم رئیسی سپرده شد. ترجیحی به دولت 
آنچه مشــخص است دولت ابراهیم رئیسی هم 
چاره ای جز حــذف ارز ترجیحی ندارد؛ حذف 
آن قطعــا افزایش قیمت کالاهای اساســی را 
به همراه خواهد داشــت اما بار مالی و کسری 
بودجه ناشــی از تداوم تخصیص ارز ترجیحی 
کــه محل تامین آن پایه پولی کشــور اســت 

باعث و بانی تورم مضاعف است.
بسیاری از کارشناســان اعتقاد دارند حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی تورم ۱۰ درصــدی ایجاد می 
نماید در حالی که ادامه آن منجر به کســری 

پنجاه هزار میلیاردی خواهد شد. پولی 
سیاســت افزایش مبلــغ یارانــه ماهانه برای 
دهک های پایین تدبیر دولت رئیســی اســت؛ 
تاثیر  کارشناســان  معادلات  رغــم  به  معتقدم 
حــذف ارز۴۲۰۰ تومان بیشــتر از پیش بینی ها 

بود. خواهد 
عــدم نظارت صحیح بر بازار، و ســاز کارهای 
غیر کارشناســی تعزیــرات حکومتی در رصد 
افزایش  مویرگــی توزیع تا فــروش کالاهــا 
بیشــتری در قیمت کالاهای اساسی را در پی 

خواهد داشت.
ســفره خانواده های ایرانی در سه سال گذشته 
دســتخوش تغییرات فراوانی شــده اســت و 
مخصوصا  اساســی  کالاهای  ســرانه  مصرف 
لبنیات و گوشــت به حــد قابل توجهی کاهش 

پیدا کرده است.
اگر نــان هم مشــمول افزایش قیمت شــود 
روزگار سخت تری را شــاهد خواهیم بود؛ در 
حالــی که افزایــش حقوق ها در ســال آینده 
نسبت به ســال های گذشته افزایش درصدی 

کمتری خواهد داشت.
دولــت باید برای جبران تــورم پیش رو، طرح 
های حمایتی دیگری از آستین خود خارج کند؛ 
در غیر اینصورت خط فقر و شــاخص فلاکت 

سوار بر اسب راهواری خواهند شد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ما 
در خصوص مذاکرات وین هیچ گفتگوی 
مستقیمی با آمریکا انجام ندادیم و برخی 
پیام ها به واسطه »انریکه مورا« رد و بدل 

شده است.
به گزارش مهر، سعید خطیب زاده سخنگوی 
وزارت امور خارجه در پاسخ به واکنش به 
اظهارات جیک سالیوان مشاور امنیت ملی 
آمریکا در خصوص ارسال پیام مستقیم به 
تهران گفت: در خصوص گفتگوهای وین 
هیچ صحبت مستقیمی با آمریکا طی این  
ماه ها که مذاکرات در وین در جریان بوده، 

انجام نشده است.
وی ادامــه داد: برخی پیام ها به واســطه 
آقای »انریکه مــورا« به صورت مکتوب 
و غیرمکتــوب از ابتدای مذاکرات در وین 
دربــاره موضوعات مذاکراتــی دریافت و 

جواب آن ها نیز در جا داده شده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به 
ســوالی در خصوص بازداشت ۹ شهروند 
کرد ایرانی توسط ترکیه و تحویل آنها به 
معارضان سوریه نیز گفت: جزئیاتی که شما 

گفتید تأیید نمی شود.
خطیب زاده ادامه داد: درباره چندین شهروند 
ایرانی که به ادعای ترکیه ورود غیرقانونی 
به این کشور داشته اند، گفتگو شده است. 
در سفر وزیر خارجه ترکیه به تهران نیز در 
این باره گفتگوهایی صورت گرفت شد و 
همچنان این موضوع در دســت پیگیری 

است.
وی در واکنش به اخبار منتشــر شــده در 
خصوص سفیر ایران در یمن گفت: روابط 
ایران و انصارالله مســتحکم است. ایران 
کماکان به مردم یمن متعهد است و با همه 
ابزارهای سیاسی و اقتصادی به آنها کمک 

می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: آقای 
ایرلو )ســفیر ایران در یمــن( احتیاج به 
رســیدگی فوری پزشکی داشت و چندین 
کشــور در منطقه از جمله عــراق در این 
زمینــه به ما کمک کردند. زمانی که حال 
آقای ایرلو بهتر شد، اطلاع رسانی ها انجام 

خواهد شد.
خطیب زاده در واکنش به رویکرد سه کشور 
اروپایــی در حین مذاکرات وین نیز گفت: 
سه کشور اروپایی وارد کارزارهای رسانه ای 
شــدند و اطلاعات غلط و برســاخته به 

رسانه ها می دهند.
وی ادامه داد: ما امروز دو متن توافق شده 
جدید داریم که ماحصل گفتگوهای بسیار 
فشرده ای اســت که طی چند روز گذشته 
در وین همراه با تنفس چند روزه به دست 

آمده است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
تصریح کرد: متن هایی اســت که نظرات 
ایران به همراه متــون قبلی در آن لحاظ 
شده است و الان می توانیم براساس آن به 
گفتگوهای آتی ادامه دهیم. اگر طرف های 
مقابل با همین رویکرد که وارد شــدند از 
ابتدا وارد می شــدند زودتر می توانستیم به 

این متون برسیم.
خطیب زاده درخصوص ادعای آمریکا مبنی 
بر اســکان ایران به سران القاعده تصریح 
کرد: این ها ادعاهایی است که به صورت 
ادواری وجود دارد و هر از چندگاهی منتشر 
می شود و پاســخ این ادعاهای بی اساس 

ضروری نیست.
وی درخصوص نصب دوربین های آژانس 
بین المللی انرژی اتمی در مجتمع کرج نیز 

گفت: از روزی کــه خرابکاری ها در کرج 
اتفــاق افتاد به آژانس گفتیم باید اقداماتی 
صورت گیــرد و بررســی های امنیتی و 
قضائی انجام شــود و باید مجرم محکوم 
شود. طبیعتاً وقتی چک های امنیتی و فنی 
درباره دوربین ها صورت بگیرد می تواند این 

دوربین ها نصب شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: در 
ســفر آقای گروسی توافقات کاملی انجام 
شــده بود اما به دلیل برخی مشکلات و 
نقاط اختلافی، اعلام نشد. بعد از سفر آقای 
کمالوندی به وین و گفتگوهایی که صورت 
گرفت، وقتی مقدمات فراهم شــد، ایران 
اعلام کرد دوربین ها مجدد نصب می شوند.

خطیــب زاده اضافه کرد: مادامی که روابط 
ایران و آژانس اتمی در چارچوب فنی بماند 
هیچ مشکلی نیســت. در چارچوب فنی، 

آسمان بسیار آفتابی و صاف است.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین 
وضعیــت افزایش رایزن هــای اقتصادی 
و بازرگانی در راســتای توسعه دیپلماسی 
اقتصــادی نیز اظهــار داشــت: دو نوع 
کارشناس در سفارتخانه ها وجود دارند که 
حوزه های دیپلماسی اقتصادی را پیگیری 
می کنند که یکی از آن ها رایزنان بازرگانی 
هســتند که توسط وزارت صمت منصوب 
می شــوند و ما باید حضور آنها را تسهیل 

کنیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: 
برآورد ما این است که طی چند ماه آینده، 
وزارت صمت به ســرعت از این وضعیت 
خارج شــود تا ما بتوانیــم ۳۰ تا ۴۰ نفر از 

وابستگان بازرگانی را اعزام کنیم.
خطیب زاده در خصوص مذاکرات ایران و 
عربســتان نیز گفت: تحولی در این زمینه 
نداشــتیم. همچنان منتظر پاسخ ریاض 
هستیم. پیشرفت مذاکرات منوط به جدیت 

طرف مقابل خواهد بود.
وی ادامــه داد: ریاض را بــه راه حل های 
سیاسی و دیپلماتیک و عدم مداخله در امور 

داخلی دیگر کشورها دعوت می کنیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به 
سوال دیگری در خصوص مذاکرات ایران 
و عربســتان گفت: دور پنجم گفتگوهای 

ایران و عربستان برگزار نشده است.
خطیــب زاده در موضــوع بدهی انگلیس 
به ایران نیز تصریح کرد: متأســفانه دولت 
انگلیس تا امروز جز حرف، کاری صورت 
نداده اســت. لندن هر چند در بیان، بدهی 
قطعی خودش را اعلام می کند اما در عمل 
هرگاه به بهانه ای این ها را منوط به موضوع 

دیگری می کند.

وی تصریح کرد: تا مادامی که این بدهی 
پرداخت نشود، این پرونده مهم در روابط دو 

کشور باز خواهد بود.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
آخرین وضعیت پرونده شهید سلیمانی نیز 
گفت: هفته آینده در آستانه سالگرد شهادت 
سردار سلیمانی نکات دقیق تری را عرض 

خواهم کرد.
خطیب زاده افزود: ما در سطوح دوجانبه در 
ابعاد قضائی و کیفری در فضای بین المللی 
و در مراودات با کشــورهای مختلف طی 
ماه های گذشته، دســتورکار مشخصی را 

پیگیری کردیم.
وی در واکنش به مطلب منتشــر شده در 
روزنامــه کیهان در خصــوص اینکه اگر 
مذاکرات به نتیجه نرســد غنی سازی ۹۰ 
درصــد را انجام می دهیم، گفــت: ایران 
به عنوان عضــو آژانس بین المللی انرژی 
اتمی همواره به تعهداتش، ذیل پادمان و 

NPT، پایبند بوده است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: 
ایران عضو این معاهده بین المللی است و 
هر آنچه انجام داده در چارچوب و منطبق 
با بندهای تعهدات بین المللی بوده اســت. 
آژانس از کلیه اقدامات ما اطلاع داشــته 

است.
خطیب زاده اضافــه کرد: همه فعالیت ها و 
اقدامات ما در چارچــوب مقررات آژانس 

اتمی بوده است.
وی افــزود: ســطح، میــزان و کیفیــت 
غنی سازی منطبق بر نیازهای برنامه صلح 
آمیز هسته ای ایران صورت می گیرد. همه 
این اقدامات با اطلاع آژانس انجام شــده 

است و در آینده نیز چنین خواهد بود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به 
پیشنهادات آمریکا در مذاکرات وین افزود: 
بر خلاف آنچه امروز آمریکا بیان می کند، 
هیچ پیشنهاد یا متن ملموسی به ۱+۴ ارائه 
نکرده است. این مساله بر روی نیت آمریکا 

علامت سوال بزرگی می گذارد.
خطیــب زاده تصریح کــرد: در خصوص 
آغاز گفتگوهای ویــن، ایران آمادگی دارد 
براســاس توافقی که صــورت می گیرد و 
»انریکه مورا« اعلام می کند به گفتگوها 
ادامه دهد. ما تمام انــرژی خود را صرف 

می کنیم که به توافق برسیم.
وی افزود: اگر طرف مقابل با پیشنهادات 
ملموس به وین بیایــد در کمترین زمان 

ممکن می توانیم به توافق برسیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
سفر وزیر امور خارجه کشورمان به باکو نیز 
اظهار داشــت: دعوت از قبل وجود داشت 

و این برنامه در دســتور کار اســت و اگر 
هماهنگ شــود، آخر این هفته این سفر 

کوتاه انجام خواهد شد.
خطیب زاده در پاســخ به ســوال خبرنگار 
مهر در خصوص اخباری مبنی بر دریافت 
پیام های مثبت از سوی کشورهای منطقه 
و جزئیاتی از خنثی سازی تحریم ها گفت: 
بیش از آن چیزی کــه هفته پیش گفتم 

نمی توانم مطلبی اضافه کنم.
وی ادامه داد: در گفتگوی معاون دیپلماسی 
اقتصادی نیز برخــی نکات درباره راه های 
مواصلاتی و ترانزیتی اشاره شد. هر زمان 

لازم باشد اطلاع رسانی خواهم کرد.
خطیــب زاده در واکنش به تهدیدات رژیم 
صهیونیستی نیز گفت: ریشه این رژیم در 
ترور و بی ثباتی است. آنچه توسط فرمانده 
نظامی ایران گفته شده است قاطع و روشن 
بود. بســیار برای نظام بین الملل تأســف 
برانگیز اســت که یــک رژیم غاصب که 
دارای کلاهک های هســته ای است و در 
عمر نکبت بار خود چه میزان از ترور، جنگ 
و خونریزی را انجام داده اســت، کشوری 
در این پهنه گیتی که تمدن ســاز است را 

تهدید می کند.
وی افزود: پاسخ های ما در فضای نظامی 
و امنیتی کوبنده بوده است و پیام نیروهای 
مســلح ما روشن اســت. توصیه می کنم 
آنهایی که داعیه حقوق بین المللی را دارند 
به این توجه کنند که رژیم اشغالگر قدس 

چه اقداماتی را صورت می دهد.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ۴+۱ 
درباره خروج آمریکا از برجام موضع واحدی 
دارد. روش مقامات آمریکایی بر ما پوشیده 
نیســت. از تلاش هایشــان برای این که 
کشورهای اروپایی را در ارکستر مصنوعی 

علیه ایران ترغیب کنند اطلاع داریم.
خطیــب زاده افــزود: این ها مســیرهای 
اشتباهی است که واشنگتن می رود. آزموده 
را آزمودن خطاست. مسیر فشار حداکثری 
به شکســت حداکثری انجامیده و مسیر 
کارزارهای رسانه ای و تصمیم در اتاق های 

بسته نیز همین است.
وی افزود: تنها مسیری که آمریکا باید طی 
کند تا بلیت عضویــت در برجام را بگیرد، 
مسیری در راستای قطعنامه ۲۲۳۱ و برجام 

است.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره سفر 
حجت الاسلام رئیسی به امارات نیز گفت: 
هنوز تاریخی در این زمینه تعیین نشــده 

است.
خطیب زاده مجدداً در پاسخ به سوالی درباره 
وضعیت حسن ایرلو سفیر ایران در یمن و 
بازگشــت وی به صنعاء نیز اظهار داشت: 
آقای ایرلو امــروز در وضعیت پایداری از 
نظر سلامتی هســتند. وضعیت کرونای 
ایشان حاد بوده و باید تحت مراقبت های 
ویژه باشد و امیدواریم سلامت خود را هر 
چه زودتر به دســت بیاورد و به مأموریت 

بازگردد.
وی درخصــوص خوش بینــی بــه آینده 
مذاکــرات نیز گفت: مــا در عملیات های 
روانی برای اعــلام خوش بینی و بدبینی 
وارد نمی شــویم. برخــی از این اعلام ها 
بخشی از عملیات های روانی است که در 
معماری طرف هــای آمریکایی و اروپایی 

انجام می شود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: ما 
در طول مذاکــرات همواره به نتیجه فکر 
می کنیم ولی به نیات طرف مقابل و آمریکا 

و متأسفانه برخی کشورهای تروئیکا اعتماد 
نداریم. راه درست این است که از قضاوت 
زودهنــگام اجتناب کنیــم و همه توان را 

بگذاریم که به نتیجه برسیم.
خطیب زاده همچنین افزود: ما با این امید 
به مذاکرات می رویم که اگر طرف مقابل با 
اراده رفع تحریم ها به صورت مؤثر و راستی 

آزمایی وارد شود، به نتیجه برسیم.
وی همچنیــن در پاســخ بــه ســوالی 
در خصــوص گفتگــو بیــن وزیــر امور 
خارجه کشــورمان و وزیر امــور خارجه 
عربستان ســعودی در اجلاس فوق العاده 
وزرای خارجــه عضو ســازمان همکاری 
اسلامی تصریح کرد: احوالپرسی سرپایی 
بین آقای امیرعبداللهیــان و وزیر خارجه 
عربســتان در حاشیه نشســت سازمان 
همکاری اسلامی در اسلام آباد انجام شده 

است.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در 
خصوص زمان آغاز مذاکرات گفت: درباره 
پایان گفتگوهای وین، صحبت هایی میان 
طرف ها انجام شــده است. برخی طرف ها 
نظرشــان این بود تا جمعه باشد و بعد از 

کریسمس بیایند.
وی تاکید کرد: آقای مورا زمان از سرگیری 

مذاکرات را اعلام می کند.
خطیب زاده در واکنش به تصویر منتشــر 
شــده از دیدار وزیر امور خارجه کشورمان 
و وزیر امور خارجــه طالبان گفت: چنین 
گفتگوهایــی در حاشــیه اجلاس هــای 
بین المللی کاملًا طبیعی است. گفتگویی 
از طــرف وزیر خارجه هیأت سرپرســتی 
افغانســتان با امیرعبداللهیــان به صورت 
مختصر انجام شــد و عکــس آن را همه 

دیدند.
وی با بیــان اینکه تأکید اولیــه ما مردم 
افغانستان است، گفت: تمامی تلاش خود 
را در تهران و در اســلام آبــاد برای ارائه 
کمک های بین المللی به مردم افغانستان 

انجام دادیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: به 
هیأت سرپرستی افغانســتان به صراحت 
گفتیم و در پاکســتان نیــز همه هیأت ها 
گفتند که مسیر آینده افغانستان از طریق 
یک دولت شمول گرا از همه قومیت ها در 

افغانستان می گذرد.
خطیــب زاده همچنیــن در واکنــش به 
اظهارات مقامات آمریکایی نیز تصریح کرد: 
آمریکا الان موضوعیتــی در برجام ندارد. 
زمانــی که ترامپ گردن کشــانه از برجام 
خارج شد تصویری تاریخی به جا گذاشت.

وی ادامه داد: اگر سیاستمداران و تصمیم 
گیران آمریکا دچار آلزایمر هســتند، همه 
نظام بین الملــل آن روز را به خاطر دارند. 
بیش از سه سال اســت آمریکا لحظه به 
لحظه بر ملت ایران فشارهای غیرقانونی 
و یکجانبــه آورده و تحریم هــا را اعمال 
کرده است.ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان تصریح کرد: آمریکا تمام انرژی 
خود را صرف این می کند که عضو برجام 

به حساب بیاید.
خطیــب زاده در خصوص آخرین وضعیت 
سند همکاری بین ایران و ترکیه گفت: این 
طرح در سفر آقای چاووش اوغلو وزیر امور 

خارجه ترکیه به تهران بیان شد.
وی ادامــه داد: دو طــرف در حال انجام 
مقدمات ســفر آقای اردوغــان به تهران 
هستند و اگر بتوانیم پیش از سفر این متون 
را نهایی کنیم، در این سفر امضا خواهد شد.

خطیبزادهدرنشستخبری:

هیچگفتگویمستقیمیمیانایرانوآمریکاانجامنشدهاست

مخبر مصوبه پرداخت 
حق عضویت ایران در 
سازمان ملل را ابلاغ کرد

 معاون اول رییس جمهــور مصوبه مربوط به پرداخت 
حق عضویت و کمک دولت ایران بابت مخارج سازمان 
ملل متحد و سایر سازمان های بین المللی را ابلاغ کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی معــاون اول رییس 
جمهــوری، هیات وزیران در جلســه ۲۱ آذر ۱۴۰۰ به 
اســتناد تبصره )۶( قانون عضویــت دولت جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان ها و مجامع بین المللی مصوب 
۱۳۶۵ و در اجــرای ماده )۱۵( ضوابــط اجرایی قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشور، پس از ارزیابی عملکرد 
دستگاه ها در سازمان ها و مجامع بین  المللی، به وزارت 
امــور خارجه اجازه داد ســهمیه و حق عضویت دولت 
جمهوری اســلامی ایران بابت مخارج سازمان ملل در 
ســال ۱۴۰۰ )۲۰۲۱( را با رعایت قوانین و مقررات، از 
محل ردیف مندرج در قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل 

کشور پرداخت نماید.  
همچنین با توجه به اهمیت و اولویت پرداخت سهمیه 
دولت در ســازمان ملل متحد )اعم از حداقل لازم برای 
حفظ حق رأی تا پایان ســال ۲۰۲۱ و سایر بدهی ها( 
هزینه  کرد ردیف مربــوط برای پرداخت حق عضویت 
کلیه ســازمان  هــا و مجامع بین  المللی مجاز اســت.

دســتگاه های اجرایی نیز مکلفند حق عضویت دولت 
جمهوری اسلامی ایران در ســازمان ها و مجامع بین 
المللی از ردیف تعیین شده در جدول مربوطه را از محل 

اعتبارات ابلاغی خود پرداخت کنند.  
دولت همچنین ســازمان برنامه و بودجه را مکلف کرد 
در لایحه بودجه سال آینده تمهیداتی اتخاذ کند که به 
جهت ضرورت حفظ جایگاه جمهوری اســلامی ایران 
در ســازمان  ها و مجامع بین المللــی، برنامه  های ذیل 
ردیف های اصلی دستگاه ها پیش  بینی شود.علاوه بر این، 
در اجرای تبصــره )۶( قانون عضویت دولت جمهوری 
اســلامی ایران در ســازمان ها و مجامع بین المللی با 
اصلاحات آن، دستگاه های طرف عضویت در سازمان 
های بین المللی که عضویت در آنها مســتلزم پرداخت 
حق  الســهم اســت، مکلفند تا پایان  آذر ماه، گزارش 
عملکرد سال گذشته خود را به معاونت حقوقی ریاست 

جمهوری )امور توافق های بین المللی( ارسال کنند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

ایجاد یک میلیون شغل در 
طول برنامه ششم توسعه

رئیس کمیته امداد گفت: این نهاد در طول برنامه ششم 
توسعه کشور ۹۰۰ هزار شغل برای مددجویان و نیازمندان 
ایجاد کرده اســت که این تعداد تا پایان ســال به یک 

میلیون فرصت شغلی می رسد.
به گــزارش مهر، ســیدمرتضی بختیاری، در مراســم 
گرامیداشــت ایام فاطمیه، و مقام والای حضرت فاطمه 
زهرا )س( گفت: امیدواریم خداوند به همه ما توفیق دهد 
در بحــث ولایت و حضور در صحنه های انقلاب، مانند 
حضرت زهرا )س( عمل کنیم که طبق روایات در غزوات 

هم حضور داشتند.
وی پیروی از حضرت زهرا )س( را عاملی برای عبور از 
مشکلات زمانه دانســت و عنوان کرد: به لطف خداوند 
کارهای بزرگی در کمیته امداد انجام شده و صیانت از این 
نهاد از مأموریت های اصلی اســت زیرا کمیته امداد تنها 
نهادی است که به نام حضرت امام )ره( مزین شده است.

رئیس کمیته امداد نیازمندان را عائله خداوند و کمک به 
آنها را وظیفه کمیته امداد دانســت و اظهار کرد: در این 
تورم اقتصادی و گرانی ها و محدودیت ها کارهای بزرگی 
توسط کمیته امداد انجام شده است. با همین روحیه در 
دوران سخت کرونایی، سه مرحله رزمایش ایران همدل 
را در کنار اطعام مهدوی، اطعام و احسان حسینی و ایران 

مهربان را با رویکرد همدلی و کنار هم بودن داشتیم.
بختیاری برگزاری جشــن های نیکوکاری و عاطفه ها را 
مطلوب ارزیابی و تصریح کرد: این ســرمایه اجتماعی 
کمیته امداد است و اعتماد مردم در این فعالیت ها به خوبی 
خود را نشــان داد. همه ما باید حرمت مردم و خیرین را 
حفظ کرده و سپاسگزار آنها باشیم. در طرح اکرام ایتام نیز 
گزارش ها نشان می دهد اکثریت قریب به اتفاق کارکنان 

کمیته امداد حامی ایتام هستند.
وی بیان کرد: در بحث توانمندسازی کمیته امداد خوب 
درخشید و حدود ۹۰۰ هزار فرصت شغلی در طول برنامه 
ششم توسعه توسط این نهاد ایجاد شده است که تا پایان 
سال به یک میلیون شغل خواهد رسید. سال گذشته یک 

سوم اشتغال کل کشور توسط کمیته امداد انجام شد.
رئیس کمیته امداد ایجاد اشــتغال برای ۵ دهک پایین 
جامعــه را از مأموریت های کمیته امــداد طبق مصوبه 
شــورای عالی اشــتغال در ســال ۱۴۰۱ اعلام کرد و 
افزود: ساخت ۳۶۰ هزار واحد مسکن مددجویی از دیگر 

مأموریت ها و برنامه های پیش روی کمیته امداد است.
بختیاری تأثیر عملکرد کمیته امداد در تصمیمات مجلس 
شورای اسلامی را مطلوب دانست و خاطرنشان کرد: در 
بودجه ۱۴۰۰ مستمری مددجویان ۶۷ درصد رشد داشت؛ 
همچنین شــاهد افزایش اعتبارات در همه بخش های 
مرتبــط با مددجویان بودیم که امیدواریم همین روند در 

بودجه ۱۴۰۱ هم ادامه یابد.
وی با اشاره به مشــکلات در بخش درمان مددجویان 
گفت: در بحث درمان شــرمنده مددجویان هستیم که 
نتوانستیم به نحو مطلوب به آنها خدمت کنیم. در جلسه با 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس صورتجلسه ای برای 
این مهم در نظر گرفتند که در کمیسیون تلفیق بودجه 

مورد توجه قرار می گیرد.

همه ایرانیان مقیم خارج 
می توانند به کشور بیایند

دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه گفت: همه ایرانیان 
مقیم خارج می توانند به کشــور بیایند و اگر کسی 
فکر می کند مشــکلی دارد می تواند مراجعه کرده و 

درخواست خود را ارائه بدهد تا رسیدگی  شود.
به گزارش مهر، کاظم غریب آبادی دبیر ستاد حقوق 
بشــر قوه قضائیه در جلسه امروز شورای عالی قوه 
قضائیه گفت: همه ایرانیان مقیم خارج می توانند به 
کشور بیایند و اگر کسی فکر می کند مشکلی دارد 
می تواند مراجعه کرده و درخواست خود را ارائه بدهد 
تا رســیدگی های لازم در خصوص آن در خواست 

انجام شود.
دبیر ستاد حقوق بشر از برگزاری جلسه روز گذشته 
ســتاد حقوق بشــر با وزارت خارجه و مرکز آمار و 
فناوری اطلاعات قــوه قضائیه خبر داد و گفت: در 
این جلسه تصمیمات بسیار خوبی برای تسهیل ارائه 
خدمات قضائی به ایرانیان مقیم خارج از کشور اتخاذ 

شد.
غریب آبــادی افزود: در صــورت راه اندازی دفاتری 
مشــابه دفاتر خدمــات قضائــی الکترونیکی در 
سفارت خانه های جمهوری اسلامی ایران، ۸۰ درصد 
از مباحث حقوقی و قضائی که ایرانیان خارج از کشور 

با آن مشکل دارند حل خواهد شد.

افتتاح ایستگاه تقاطعی توحید 
در خط 7 مترو تهران

مدیرعامل شــرکت متروی تهــران گفت: عملیات 
اجرایی ایستگاه تقاطعی توحید، به عنوان هفدهمین 
ایســتگاه خط ۷ به پایان رسیده و این ایستگاه آماده 

افتتاح است.
به گزارش خبرگزاری مهر، علی امام گفت: ایســتگاه 
توحیــد به عنوان یکصد و چهل و یکمین ایســتگاه 
شبکه مترو تهران، در تقاطع خیابان آزادی و بزرگراه 
شــهید نواب صفوی و در مرز مناطق ۲، ۶، ۱۰ و ۱۱ 
واقع شــده است. تقاطعی بودن این ایستگاه با خط ۴ 
مترو و همچنین مجاورت با ۴ منطقه شهر، ایستگاه 
مورد نظر را به یکی از مبادی سفر مهم و استراتژیک 
پایتخت تبدیل کرده اســت.وی افــزود: البته در فاز 
نخســت بهره برداری از ایستگاه توحید در خط ۷، از 
ســالن فروش بلیت خط ۴ و گالری های ارتباطی به 
عنوان مسیر دسترسی به سکوی خط هفت استفاده 
می شود.مدیرعامل شرکت مترو در ادامه افزود: بهره 
مندی حداکثری از تولیدات داخلی در این ایستگاه که 
یکی از عمیق ترین ایستگاه های خط ۷ با عمق متوسط 
۴۶ متر از سطح زمین است، از جمله ویژگی های آن به 
شمار می آید. ایستگاه توحید بین ایستگاه های مدافعان 

سلامت و شهید نواب صفوی واقع شده است.

تاخیر تامین اجتماعی در 
پرداخت مطالبات داروخانه ها، 

کمرشکن شده است
دبیر انجمن داروســازان ایران با انتقاد از آنچه 
که تاخیر ســازمان تامین اجتماعی در پرداخت 
مطالبــات داروخانه ها خواند، گفت: در آســتانه 
اجرای طرح نســخه الکترونیک، نگرانی ها بابت 
تاخیــر مطالبات داروخانه ها از ســازمان تامین 

اجتماعی پررنگ تر شده است.
جلیل ســعیدلو، دبیر انجمن داروسازان ایران در 
گفتگو با ایســنا ضمن گلایه از ســازمان تامین 
اجتماعی اظهار داشــت: مطالبات داروخانه ها از 
سازمان تامین اجتماعی از تیرماه پرداخت نشده 
و این به معنای آن اســت کــه داروهای مردم 
توسط داروخانه ها عرضه شده ولی سازمان های 
بیمه گر، سهم خود را از هزینه نسخه های مردم 

پرداخت نکرده اند.
وی با اشاره به اینکه تاخیر مطالبات داروخانه ها 
از تامین اجتماعی کمرشــکن شده، گفت: ما در 
این خصوص بارها مکاتبه کردیم و درخواســت 
وقــت ملاقــات کردیم؛ ولی بازهم شــاهد بی 
اعتنایی و بی توجهی ســازمان تامین اجتماعی 
هستیم. این درحالی اســت که ما دنبال چیزی 
بیش از قانون نیســتیم و توقع داریم که هرچه 
زودتر آنچــه که قانون تصریح کــرده، اجرایی 

شود.
ســعیدلو ادامه داد: با شــروع نســخه نویسی 
الکترونیــک از ابتدای دی ماه، با توجه به اینکه 
زیر ساخت های آن کامل نشده است، بخصوص 
در شهرهای بزرگ مشکلات و گرفتاری مردم و 

داروخانه ها کاملا قابل پیش بینی است.
وی افزود: عــلاوه بر آن، این برنامه ها بار مالی 
برای داروخانه ها دارد و متاســفانه سازمان های 
بیمه گــر هزینــه آن را حذف کرده انــد و این 
موضوع فشار مضاعفی را بر اقتصاد داروخانه ها 

تحمیل کرده است.
دبیر انجمن داروســازان ایران افــزود: بانک ها 
نیز تســهیلات ویــژه ای را بابــت فعالیت های 
داروخانه قائل نمی شوند و این سبب می شود که 
گرفتاری های اقتصادی داروخانه ها افزون شود.

ســعیدلو تاکید کرد: واقعیــت غیرقابل انکار آن 
است که اقتصاد داروخانه ها بیش از پیش تحت 
فشار قرار گرفته و نگران هستیم که داروخانه ها 
در تامین داروی مورد نیاز مردم، عاجز شوند. ما 
امیدواریم هرچه زودتر مسئولین مربوطه در این 
خصوص گره گشایی کنند و مانع شکسته شدن 

زنجیره دارویی کشور شوند.

 لزوم تعهد خودروسازان 
 برای تسریع در روند

 نوسازی تاکسی

معاون فنی و بهره برداری سازمان تاکسیرانی شهر 
تهران از خودروســازان خواســت در روند نوسازی 

تاکسی ها به قیمت ثابت فروش توجه کنند.
علی محتشــمی پور در گفت وگو با ایسنا، در مورد 
افزایش قیمــت خودروها و تاثیرش بر نوســازی 
تاکسی ها، گفت: تکلیف خودروســاز باید در قبال 
نوســازی حمل ونقل عمومی مشخص شود و باید 
اعــلام کند که توان تولید چند دســتگاه خودروی 

تاکسی را در سال دارد.
وی با بیان اینکه خودروسازان در حوزه حمل و نقل 
شخصی هر از چندگاهی مصوباتی مبنی بر افزایش 
قیمت اخذ می کنند و به یکباره قیمت افزایش می 
یابد، افزود: متأسفانه این افزایش یکباره مشمول همه 
خودروها حتی تاکسی می شود و قیمت یکباره خودرو 
و افزایش دوره ای خودروها، در حمل و نقل عمومی 
و روند نوسازی تاکســی ها اختلال ایجاد می کند.

محتشــمی پور با تاکید بر اینکه ما موظف هستیم 
برای ســال آینده برنامه ریزی کنیم؛ اما اطلاعات 
پایه ای همچون توان خودور ســاز و قیمت مبهم 
اســت، افزود: من بعنوان کارشناس حوزه نوسازی 
حمــل و نقل عمومی عــرض می کنم که یکی از 
شاخص های برنامه ریزی برای نوسازی تاکسی ها 
قیمت است، اما با این شرایط نمی توان حتی پیش 

بینی برای قیمت خودروی تاکسی داشت.
وی با بیان اینکه شرکت خودروساز می بایست تعداد 
تاکســی هایی که می تواند در سال تولید و تحویل 
دهد را نیز مشخص کند، ادامه داد: اگر خودرو ساز 
معتقد است که تولید کننده تاکسی است و در همه 
محافل نیز این را قیــد می کند پس باید تضمین 
قیمت ثابت حداقل برای سال آینده و قدرت تولید 
بدهد تا بتوانیم برنامه ریزی های مشــخصی برای 

نوسازی داشته باشیم.
معاون فنی و بهره برداری سازمان تاکسیرانی شهر 
تهران با تاکید بر اینکه خودروساز باید نگاه ویژه ای 
به نوسازی حمل ونقل عمومی به خصوص تاکسی 
داشته باشد، افزود: برای حل مشکل کندی نوسازی 
به علت گرانی تاکسی نو، باید خودروساز دو اقدام را 
انجام دهد که در وهله اول توان تولید را اعلام کند 
و بعد از آن تضمین فروش تاکسی با قیمت ثابت در 
یک بازه زمانی مشخص را بدهد و اگر این مهم رخ 

ندهد، روند نوسازی باری به هرجهت می شود.

وزیر بهداشت با اشــاره به سرعت انتشار 
ســویه امیکرون کرونا و اعلام آماده باش 
صد درصدی به مراکــز درمانی گفت: در 
مورد مدارس که به صورت نیمه حضوری 
فعالنــد، فعلا به همین منــوال ادامه پیدا 
می کند؛ اما با توجه شــرایط ممکن است 
تصمیمات ستاد کرونا تغییر کند. مجددا از 
آموزش و پرورش و مدارس خواستاریم که 

پروتکل ها شدیدا رعایت شود.
به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین اللهی 
در دومین جلســه اضطــراری مدیریت 
بیماری کرونا با رویکرد ســویه امُیکرون 
که با حضور روســای دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور به صورت وبینار برگزار شد، 
بیان کرد: خوشبختانه امروز به مرز تزریق 
۱۱۴ میلیون دُز واکســن رسیده ایم که با 
تلاش جهادی تمامی دانشگاه ها حاصل 

شده است. 
وی تاکید کرد: اکنون بهترین فرصت برای 
انجام واکسیناسیون است، زیرا تعداد بیماران 
کاهش یافته و نباید فرصت را از دست داد. 
ما واکسن را در اختیار تمامی استان ها قرار 
داده ایــم و امیدواریم هموطنانی که هنوز 

مراجعه نکرده اند، سریع تر اقدام کنند. 

واکسیناسیون  تکمیل  قدم  اولین 
است

عین اللهی گفت: اولیــن قدم ما تکمیل 
واکسیناسیون است. بنابراین توصیه اکید ما 
به دانشگاه ها این است که مراکز تجمیعی 
افزایش یابد تا مردم معطل نشوند، علاوه 
بر اینها، به واکسیناســیون فعال هم نیاز 
داریم تا تیم هایی برای واکسیناسیون افراد 
سالخورده و ناتوان به منازلشان اعزام شود.

ها  پروتکل  اراده مردم در رعایت 
کاهش پیدا کرده است

وزیر بهداشــت عنوان کرد: متاسفانه اراده 
مردم در رعایــت پروتکل ها کاهش پیدا 
کرده اســت و عادی انگاری صورت می 
گیرد، لذا دانشــگاه ها در هر استانی باید 
با فرهنگسازی مناســب، مردم را تشویق 
به رعایت پروتکل ها و زدن ماسک کنند. 
دانشگاه ها همچنین در وضعیت کشیک 
های ۲۴ ســاعته و آماده باش به سر برند 
و در مــورد مراکز درمانــی و بخش های 

کرونایی نیز آمادگی لازم داشته باشند.  
وی در بخــش دیگری از ســخنانش در 
حاشیه این جلسه، بیان کرد: پاندمی کرونا 
همه کشورها را درگیر کرده است و در تمام 
سازمان های پزشکی جهان ثابت شده که 
اولین و مهمترین راه مقابله با بیماری کرونا، 

انجام واکسیناسیون است. 
وی افزود: متاسفانه واکسیناسیون نامتوازن 
در دنیــا و خودخواهی برخی کشــورهای 
برخوردار، منجر شــده که ایــن بیماری 
کنترل نشــود. در کشــورهای برخوردار، 
واکسیناســیون بــالای ۶۰ درصــد و در 
کشــورهای آفریقایــی، ۶.۵ درصد انجام 
شده است، وقتی که این ویروس بتواند به 
راحتی در کشوری گردش کند، این امکان 
را به ویروس می دهد که دچار جهش شود؛ 
کشورهای برخوردار هم باید بدانند که اگر 
این نابرابری ادامه یابد، به ضرر خود آنها و 
به ضرر تمام جهان است. اگر این وضعیت 
ادامــه پیدا کند ویــروس همچنان وجود 
داشته و کنترل نمی شود. بنابراین، سازمان 
های بیــن المللی باید تــلاش کنند که 
واکسیناسیون در تمام کشورها انجام شود.

وزیر بهداشت عنوان کرد: در کشور ما در 
سه چهار ماه اخیر، با زحمات مردم و لطف 
خداوند، واکسیناســیون بسیار خوب انجام 
شــده و ما امروز در مورد دُز اول واکسن 
به مرز ۸۷ درصد رســیده ایــم و در اکثر 
شهرستان ها نیز بالای ۹۰ درصد یک دُز 
واکسن تزریق شده است. در مورد دُز دوم 
نیز به ۷۶ درصد رســیده ایم، یعنی تقریبا 
۵۰ میلیون نفر دو دُز واکسن تزریق کرده 
اند و چنانچه ۸ میلیون نفر دیگر دُز دوم را 
تزریق کنند، پروســه تزریق دو دُز واکسن 
مان کامل شده و به آمار ۹۰ درصدی می 
رسیم. البته در هیچ جای دنیا واکسیناسیون 
۱۰۰ درصدی انجام نشده و بالاخره عده 

ای از واکسن فرار می کنند. 
وی گفت: براساس تحقیقاتی که در افراد 
واکســینه شده صورت گرفته، میزان آنتی 
بادی ها بعداز مدتی کاهش پیدا می کند 
و یکی از دلایلی که در کشورهای اروپایی 
مجددا کرونا اوج می گیرد، همین کاهش 
میزان آنتی بادی ها است که به دنبال آن، 

دُز سوم را آغاز کردند. 
وی گفت: در کشور ما میزان واکسیناسیون 

در ماه های اخیــر به خوبی انجام گرفت، 
لذا مردم را به تزریق دُز ســوم دعوت می 
کنیم، دُز سوم آنتی بادی ها را بالا می برد 
و افرادی که دُز سوم را تزریق می کنند تا 
۸۰ الی ۹۰ درصد در مقابل امُیکرون مقاوم 
خواهند بود. بنابراین، بزرگترین توصیه ما 
این اســت که مردم عزیز دُز سوم را انجام 
دهند. براســاس تصمیمات ستاد، از امروز 
افراد ۱۸ سال به بالا نیز می توانند دُز سوم 

واکسن کووید ۱۹ را دریافت کنند. 
وزیر بهداشــت عنــوان کــرد: از امروز 
تمام مراکز واکسیناســیونی که در طرح 
واکسیناسیون فعال بودند، در سراسر کشور 
فعال خواهند شــد تا مردم منتظر واکسن 
نباشند و در صف معطل نمانند. باید بتوانیم 

میزبان های خوبی برای مردم باشیم.  

ســرعت انتشــار امُیکــرون از 
سویه های قبلی بیشتر است

عین اللهی بیان کرد: سرعت انتشار ویروس 
امُیکرون از سویه های قبلی بیشتر است و 
در یک و نیم روز می تواند دو برابر شده و 
رشد تصاعدی پیدا کند و آمار مبتلایان را 
بالا ببرد. به همین دلیل از امروز به تمامی 
مراکز درمانی آماده بــاش ۱۰۰ درصدی 

اعلام کرده ایم. 
وزیر بهداشت در ادامه با اشاره به برگزاری 
دومین جلســه اضطراری مدیریت کرونا 
که با رویکرد ســویه امُیکرون برگزار شد، 
خاطرنشــان کرد: امروز در جلسه وبیناری 

با روســای دانشــگاه های علوم پزشکی 
تاکید کردیم که مراکز واکسیناســیون را 
افزایــش داده و مراکز تجمیعی نیز فعال 
شوند. همچنین تاکید کردیم که بر اجرای 
پروتکل ها بیشتر نظارت شود، چراکه مردم 
تصورمی کنند کرونا رو به اتمام اســت و 
عادی انگاری مــی کنند که این موضوع 

بسیار خطرناک است.
وی گفت: فعلا رســتوران هــا و تالارها 
تعطیل نمی شــود، اما به این شــرط که 
تمامی پرســنل از ماسک استفاده کنند و 
پروتکل ها را رعایت کنند. در مورد مدارس 
نیز که به صورت نیمه حضوری است، به 
همین منوال ادامه پیدا می کند. اما با توجه 
شرایط ممکن است تصمیمات ستاد کرونا 
تغییر کند. باز هــم از آموزش و پرورش و 
مدارس خواستاریم که پروتکل ها شدیدا 

رعایت شود.
وی تاکید کرد: درحــال حاضر مهمترین 
راهکار برای پیشگیری از انتشار امُیکرون، 
زدن ماســک اســت. تجمع ها نیز بسیار 
مهم اســت، چندمــاه قبل بــه صورت 
آزمایشــی اســتادیوم ها بازگشایی شد و 
مردم برای تماشــای بازی فوتبال اجازه 
حضور پیدا کردند، اما مشاهده کردیم که 
نکات بهداشــتی به خوبی رعایت نشد، به 
همیــن دلیل در بازی هــای دیگر مجوز 
داده نشــد. چنانچه در تجمع ها پروتکل 
 ها رعایت نشود، مجبور به محدود کردن 

آنها هستیم.

برای  واکسن  دز  دو  تزریق  شرط 
مسافرت

وزیر بهداشــت درخصوص قرنطینه های 
هوشــمند گفت: در حال حاضر، افراد به 
شرطی می توانند به مسافرت بروند که دو 

دُز واکسن را تزریق کرده باشند.
وی گفــت: اکنــون پنــج مرکــز تولید 
واکســن مان از جمله فخرا، رازی، برکت، 
پاستور و ســیناژن، تایید شده و از پلتفرم 
های مختلف برای ساخت این واکسن ها 

استفاده می شود.

ذخایر واکسن کشور کافی است
وزیر بهداشت با بیان اینکه در حال حاضر 
ذخایر واکسنمان کافی اســت، ادامه داد: 
۱۷۵ میلیون دُز واکســن در دسترس مان 
قرار گرفت که از این میزان، ۱۱۳ میلیون 

دُز مصرف شده و مابقی نیز موجود است.
بنابر اعلام وبدا، وی درخصوص ارســال 
پیامک برای نوبت دهی واکسیناســیون 
گفت: در مورد پیامک ها بازهم توصیه می 
کنیم که نه تنها در مورد دُز اول و دوم، بلکه 
در مورد دُز سوم نیز انجام شود و به مردم 

یادآوری کنند. زیرا اقدام خوبی بود.
وزیر بهداشــت در ادامه گفت: باز هم به 
زدن ماســک تاکید می کنم. برای مثال 
کارمندانــی که داخل یک اتاق نشســته 
اند، معمولا ماسک شــان را در می آورند 
و تصور می کنند که چون صمیمی هستند 
به یکدیگر ویــروس را منتقل نمی کنند. 
درحالیکه تصور اشــتباهی است و ممکن 
اســت که همکاران خــود را مبتلا کنند. 
مهمترین مســاله ای که مــی تواند ما را 
گرفتار کند، عادی انگاری است. اگر فردی 
احســاس می کند مبتلا است باید حتما 
تست دهد و زودتر به درمانگاه مراجعه کنند 

تا زودتر تشخیص داده شوند. 
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، عین اللهی 
درخصــوص دورهمی هــای خانوادگی 
گفت: بیشترین گرفتاری ما زمانی است که 
تجمع ها و دورهمی های خانوادگی انجام 
می شــود. حتی اگر یک نفر به امُیکرون 
مبتلا باشد، بقیه افراد نیز مبتلا می شوند و 
بهتر است مردم تجمع ها و دورهمی ها را 
کاهش دهند و تا جاییکه می توانند، حتی 
در جمع خانواده نیز از ماسک استفاده کنند.

معــاون رئیس جمهــور و رئیس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت: به کانون تفکر و نظام اندیشــه ورزی 
نیاز داریم تا بر مبنای آن مأموریت ها و نیازهای جامعه 
ایثارگری را رصد کرده و متناســب با آن برنامه های 

عملیاتی و اجرایی تدوین کنیم.
به گزارش خبرنگار حوزه ایثارو شهادت ایرنا از  »ایثار«، 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشــمی روز دوشنبه در 
نشست شــورای معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران 
در دفتر مطالعات و پژوهش های بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران بــا تأکید بر نقش »اندیشــه« و »دانش« 
در رشد و توسعه کشــور گفت: جامعه و سازمانی که 
اندیشیدن در آن افول کند به قهقرا می رود. اگر به تاریخ 
تمدن ایران نگاه کنیم متوجه می شویم که فلات ایران 
همواره خشک بوده و مشکل کمبود آب وجود داشته 
اما هر نسل با علم و دانش عصر خود با این بحران به 

مقابله پرداخته و کشور به واسطه علم و اندیشه ورزی 
توانسته به موقعیت کنونی دست پیدا کند.

معاون رئیس جمهــور بر اتمام و تکمیــل طرح ها و 
پروژه های نیمه تمام در حوزه هــای مختلف در بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران تأکید کرد و گفت: به کانون 
تفکر و نظام اندیشــه ورزی نیاز داریم تا بر مبنای آن 
مأموریت ها و نیازهــای جامعه هدف را رصد نموده و 
متناســب با آن برنامه های عملیاتی و اجرایی تدوین 

کنیم.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران در بخش دیگری 
از ســخنان خود با تأکید بر ضرورت شناخت جامع از 
جامعه ایثارگری در ابعاد مختلف گفت: اگر این شناخت 
را هرچه جامع تر به دست بیاوریم راهکارها کاربردی تر 
می شــوند. »نظارت فناورانه« بر فعالیت های سازمان 
هم دارای اهمیت بســزایی است تا با دیدگاه »نظارت 

راهبردی« عملکردها مورد تحلیل و بررسی قرار گیرد.
وی افــزود: اینکه قوانین گذشــته چــه تأثیری بر 
فعالیت های امروز دارند، باید مورد بحث و بررسی قرار 
گیرند. مراکز پژوهشــی در جهان محلی برای کسب 
درآمدند و گاهی سرمایه گذاری اولیه در این مراکز انجام 
می شود و بعدها چندین برابر این سرمایه بازمی گردد. بر 
همین اساس رویکردهای سازمان نیز باید تغییر کند و 
به سمت خودکفایی برود و در این حوزه دانشگاه شاهد 

را داریم که می توان از ظرفیت آن استفاده بهینه کرد.
در ادامه این نشست حجت الاسلام والمسلمین شکری 
نماینده ولی فقیه در بنیاد شــهید و امور ایثارگران در 
سخنانی با تأکید بر نقش تفکر در پیشبرد جامعه اظهار 
داشت: کاری که بدون دانایی انجام شود بی اثر است. 
اگر قرار است جامعه اندیشمند شود، اگر بدون دانایی 
باشــد، تخریب آن از اثرش بیشتر است. اگر پژوهش 

انجام می شود باید تبیین شود و به ویژه میزان کارآمدی 
تحقیقات مشخص شود.

سردار یعقوب سلیمانی معاون فرهنگی و آموزشی بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران نیز در این نشست گفت: باید 
عمیق تر مسائل را بررسی کنیم. ما همیشه به مسائل 
بنیاد نگاه معنوی داریم و در حال حاضر بنیاد شهید و 
امور ایثارگران نیازمند یک الگوی مناســب است تا بر 
اساس آن از ظرفیت عظیم فرهنگی جامعه ایثارگری 
استفاده کند.در ادامه نشست شــورای معاونین بنیاد 
شهید و امور ایثارگران دکتر جواد مینوئی فر سرپرست 
پژوهشکده مهندسی و علوم پزشکی جانبازان و مجید 
مؤدی مدیرکل دفتر مطالعــات و پژوهش های بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران به ارائه گزارشی از فعالیت ها 
و برنامه ها و ارائه نتایج آخرین یافته های پژوهشــی 

حوزه های تخصصی خود پرداختند.

رئیس کانون عالی کارگران بازنشســته و مستمری بگیر 
سراسر کشور، ضمن تشریح محورهای مهم بیمه تکمیلی 
درمان بازنشســتگان، به برخی ابهامات مطرح شده پاسخ 

داد.
علی اصغر بیات در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به مراحل 
مختلف انعقاد قرارداد بیمه تکمیلی درمان بازنشستگان و 
مســتمری بگیران تأمین اجتماعی، گفت: جامعه چندین 
میلیون نفری بازنشســتگان و مســتمری بگیران تأمین 
اجتماعی بیش از پیش نیازمند توجه جدی مســئولان به 

کمیت و کیفیت خدمات درمانی هستند.
وی افزود: بازنشستگان در بازه ای از زندگی به سر می برند 
که به لحاظ جسمی نیاز به مراقبت های بهداشتی و درمانی 
ویژه دارند، بخش قابل توجهی از مســتمری آنها با وجود 
تمامی مشــکلاتی که گریبانگیرشان است به هزینه های 
درمانی اختصــاص دارد. اگر چه به دلایل مختلف برخی 
قوانین از جمله قانون الزام درمان سال های سال است که 
بر زمین مانده و نیازمند عزم جدی مسئولان است، اما از 
طرفی نباید مشکلات و محدودیت های موجود مانعی برای 
برنامه ریزی و انجام اقدامات مناســب برای تأمین امنیت 
درمانی آنها باشد.بیات با اشاره به انعقاد قرارداد جدید بیمه 
تکمیلی سال ۱۴۰۰_۱۴۰۱ که با هدف اعتلای خدمات 
درمانی مورد نیاز بازنشســتگان و مستمری بگیران انجام 
شد، افزود: کانون عالی به نمایندگی از تمامی کانون های 
اســتانی و شهرســتانی که بیش از ۳۸۰ کانون را شامل 

می شود، با اخذ موافقت از هیأت مدیره کانون ها و سازمان 
تأمین اجتماعی مراحل شناســایی، بررسی و عقد قرارداد 
بیمــه تکمیلــی را از طریق اعلام فراخــوان و برگزاری 
مناقصه انجام می دهد.رئیس کانون عالی به تشکیل تیم 
دائمی کارشناســی و تخصصی بیمــه تکمیلی در کانون 
عالی اشاره کرد و گفت: ۳ بسته پیشنهادی شامل شرایط 
و تعهدات مورد انتظار با لحاظ نمودن تمامی جوانب امر از 
طریق مکاتبه به ۵ شرکت بیمه مطرح ارسال شد. در این 
پیشنهادات ۸۰ درصد تعهدات خود را به نسبت سال قبل 
افزایش دادیم و حق بیمه نیز به میزان ۴۰ درصد افزایش 
یافت. رئیس کانون عالی کارگران بازنشســته و مستمری 
بگیر سراســر کشور، خاطر نشان کرد: یکی از نکات مهم 
قبل از انعقاد قرارداد، احصاء و بررسی دقیق میزان توانمندی 
و صلاحیت اجرایی شرکت های متقاضی در انجام تعهدات 
و وظایف بر اســاس تجارب و ســوابق آنهاســت. تیم 
کارشناسی زبده کانون عالی هر ساله و با حساسیت بسیار 
زیــاد به این موضوع ورود پیدا می کنــد. به هر حال قرار 
است درباره سرنوشت یک ساله چند میلیون نفر بازنشسته 
تصمیم درست اتخاذ شود و این مسؤلیت بنده و همکارانم 
را بسیار سنگین می کند.بیات ادامه داد: ما در این مسیر از 
نظرات و مشورت های کلیه مسئولان کانون های استانی 
و شهرســتانی که منتخب همه بازنشستگان و مستمری 
بگیران هستند استفاده می کنیم و در چارچوب خرد جمعی 

امور را پیش می بریم.

وی افزود: خوشبختانه در برگزاری مناقصه از قدرت چانه 
زنی مناســبی برخوردار هســتیم لذا قراردادی خوب را با 
بهره گیری از تمامی ظرفیت های موجود و با شرایطی که 
گفته شــد منعقد کردیم.بیات گفت: کانون عالی و تمامی 
کانون های زیرمجموعه از تجارب و اندوخته ها و تجارب 
ارزشمندی در همکاری با شرکت های بیمه گر برخوردارند. 
اکثر شرکت های بیمه گر تمرکز بر انجام خدمات درمانی 
ندارند و عمدتاً در حوزه بیمه های تجاری مانند بیمه های 
شخص ثالث، مسؤلیت، دارایی ها و ... فعالیت می کنند. لذا 
برآورد جلســات متعدد کمیته های تخصصی ما این است 
که همکاری با اینگونه شرکت ها ضمن آنکه در کمیت و 
کیفیت قراردادهای بیمه تکمیلی درمان اثرات مثبتی ندارد، 
بلکه زمینه بروز آســیب های مختلف بویژه در هزینه های 
درمانی، پیگیری ها و سازوکارهای نظارتی را به دنبال دارد 
و حتی در قیمت تمام شده بیمه تکمیلی درمان نیز تأثیر 
منفی دارد. لذا تصمیم جمعی و منطبق بر خرد جمعی این 
است که شرکت های که سال ها و با برخورداری از شبکه 
ای گسترده و کارآمد در زمینه درمان ارائه خدمت می کنند، 
خوش نام هســتند و از سابقه ای خوب و قدرت اجرایی و 
زیرساختی مناسبی برخوردارند، وارد عرصه شوند.وی درباره 
نحوه اعمال نظارت و سازوکارهای آن بر کیفیت خدمات 
بیمه تکمیلی، افزود: یکی از بندهای مهم و مورد تاکید ما 
در مناقصه، صدور معرفی نامه های بیمه تکمیلی به صورت 
آنلاین از طرف شــرکت بیمه گر بود که با توجه به ایجاد 

سهولت و تســریع در دریافت خدمات درمانی به ویژه در 
شرایط خطرناک کرونایی در دستور کار قرار گرفت. بیات 
تاکید کرد: بالغ بر ۳۰ کانون استانی و بیش از ۳۵۰ کانون 
شهرستانی حکم نظارت بر نحوه ارائه خدمات شرکت بیمه 
آتیه سازان حافظ را در قرارداد جدید دارند. البته واضح است 
کانون عالی هم به عنوان سیاســتگذار، نظارت عالیه خود 
را با استفاده از دسترسی ها و اطلاعاتی که در اختیار دارد، 
انجام می دهد. همکارانم به صورت نظام مند با مستمری 
بگیران تماس می گیرند و نظرســنجی را انجام می دهند. 
نظرات و دیدگاه های مسئولان کانون های سراسر کشور 
نیز در جلســات کانون عالی مطرح و مورد بحث و تبادل 
نظر قرار می گیرد. ضمن آنکه به صورت منظم با مسئولان 
آتیه سازان به استان ها می رویم و از نزدیک بر همه موارد 
اجرایــی نظارت داریم. با توجه بــه اهمیت خدمات بیمه 
تکمیلی درمان، به قطع یقین هیچ شــکایت و مشکلی را 
بدون بررسی و رسیدگی نمی گذاریم و در چارچوب قوانین 
و مقررات حل و فصل می کنیم. علاوه بر آن بنده در طول 
سال و حتی در ایام تعطیل به امور مختلف مربوط به بیمه 
تکمیلی رسیدگی می کنم و تا حد توان برای این موضوع 
وقت می گذارم. بیات اضافه کرد: البته طبیعی است با توجه 
به گستردگی خدمات بیمه تکمیلی درمان و حجم بالای 
پرونده ها و درخواســت ها شاید از برخی امور جزئی غافل 
شــود. اما اطمینان می دهم هر جایی و به هر صورتی اگر 

گزارشی دریافت کنیم، رسیدگی لازم را انجام می دهیم.

وزیربهداشتاعلامکرد:

سرعتانتشاراومیکرونازسویههایقبلیبیشتراست

رئیس بنیاد شهید:

بنیاد شهید به کانون تفکر و نظام اندیشه ورزی نیاز دارد

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیر سراسر کشورمطرح کرد:

تشریح محورهای مهم بیمه تکمیلی بازنشستگان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

شبکه سراسری برق در 
وضعیت پایدار قرار دارد

 مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران گفت: 
شبکه سراسری برق در وضعیت پایدار قرار داشته و 
تامین برق مشترکان بدون هیچ مشکلی ادامه دارد.

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از شرکت تولید، انتقال 
و توزیع نیــروی برق ایران )توانیــر(، »مصطفی 
رجبی مشــهدی« در واکنش به انتشــار خبری از 
شرکت توزیع برق استان تهران درباره احتمال بروز 
خاموشــی در روزهای آینده، افزود: هیچ مشکل و 
محدودیتی در تامین برق مشــترکان وجود ندارد و 
این اطلاعیه بدون هماهنگی منتشر شده و از اعتبار 

ساقط است.
وی ادامه داد: وزارت نیرو در سه ماه گذشته با برنامه 
های بهبودبازده نیروگاه ها، افزایش واردات و قطع 
مراکز اســتخراج مجاز رمز ارز و تعدیل روشنایی 
معابر، نسبت به کاهش مصرف سوخت نیروگاه ها 

اقدام کرده که نتایج خوبی نیز داشته است. 
سخنگوی صنعت برق بیان داشت: وضعیت مخازن 
ســوخت نیروگاه ها نســبت به مدت مشابه سال 

گذشتهمطلوب است.
رجبی مشهدی همچنین درباره پیش بینی سازمان 
هواشناسی مبنی بر سرد شــدن دمای هوا از روز 
سه شــنبه هفته جاری، خاطرنشان کرد: این رخداد 
به طــور طبیعی باعث افزایش مصرف انرژی و گاز 
در کشــور خواهد شد و ضرورت دارد مشترکان در 
کاهش مصرف برق و گاز جدیت بیشــتری داشته 

باشند.
وی اظهار داشــت: از هموطنان در سراسر کشور 
درخواست می کنیم با رعایت نکات ساده ای مانند 
کاهش دمای سیســتم های گرمایشی که به ازای 
هر یک درصد کاهش دما، ســه درصد در مصرف 
کاهش خواهیم داشت، همچنین  خاموش کردن 
لامپ های اضافی که می تواند در تامین برق همه و 
انرژی همه مشترکان کمک کند، نسبت به مدیریت 

مصرف اقدام کنند.

ورود نفت به حوزه پژوهش 
اتفاقی بی نظیر است

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری با بیان اینکه 
نفت سرمایه انســانی فوق العاده و تجربه عملیاتی 
خوبی دارد، گفت: ورود نفت به حوزه پژوهش اتفاق 

بی نظیری است.
به گزارش شانا، سورنا ستاری در آیین گرامیداشت 
روز ملی پژوهش با اشاره به اینکه در ۲۰ سال اخیر 
در عسلویه پیشــرفت های عظیمی به دست آمده 
است، گفت: در عرصه پژوهش سرمایه گذاری های 
قابل ملاحظه ای انجام می شود، اما به همان اندازه 
نتوانســته ایم به تولید محصول برسیم و این یک 

مشکل و چالش است.
وی افزود: سال های سال ســاختار نفت این نبود 
که از تولید داخل استفاده کند، همین ساختار اجازه 
نمی دهد تولیدکننده داخلی محصول خود را عرضه 

کند.
معاون علمــی و فناوری رئیس جمهــوری، ورود 
نفت به حوزه پژوهش را اتفاق بی نظیری دانســت 
و تصریح کرد: تــلاش عزیزان ما در صنعت نفت 
به ویژه در شرایط تحریم ستودنی است، امروز نفت 
سرمایه انسانی فوق العاده و تجربه عملیاتی مطلوبی 

دارد.
ستاری صنعت گاز را زاییده انقلاب دانست و گفت: 
ما در شرایط تحریم سومین کشور تولیدکننده گاز 
هستیم و این موضوع کوچکی نیست، اما در عین 
حال مصرف انرژی در کشور بسیار بالاست، از این 
رو باید روی موضوع مصرف و بهینه سازی انرژی 
بیشتر کار کنیم، این نقطه ضعف اصلی کشور است.

وی گفت: شرکت های دانش بنیان درباره بهینه سازی 
مصرف انرژی می توانند وارد عمل شوند و روی آن 
کار کنند، معتقدم ایران مشکل سرمایه انسانی ندارد، 
بلکه پل های ارتباطی به درستی شکل نگرفته است.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری بحث علم 
و فنــاوری و ایجاد پارک علم و فنــاوری را برای 
صنعت نفت بسیار مهم دانست و اظهار کرد: یکی 
از مشکلات استفاده از ساخت داخل در صنعت نفت 
استاندارد ای پی آی است که به دلیل تحریم نمی توان 
آن را دریافت کرد، اما کارهای خوبی انجام شده تا 
به جای این استاندارد، گواهی تطابق تعلق گیرد و 

استانداردهای ملی را توسعه دهیم.

هیئت صندوق توسعه ملی از 
میدان های نفتی غرب کارون 

بازدید کرد
هیئت صندوق توسعه ملی در بازدید از میدان های 
غرب کارون، ضمن دیدار با مســئولان اجرای هر 
طرح، به بررسی موانع اجرای طرح های توسعه ای 

پرداختند.
به گزارش شرکت مهندسی و توسعه نفت، هیئتی 
از صندوق توســعه ملی، روزهای شنبه و یکشنبه 
)۲۷ و ۲۸ آذر ماه(، به همراه کارشناسان طرح های 
توسعه میدان های نفتی غرب کارون، از روند اجرای 

عملیات توسعه ای در این میدان ها بازدید کردند.
در جریان این بازدید، گزارش کاملی از فعالیت های 
انجام شــده در طرح های توســعه ای میدان های 
نفتــی آزادگان جنوبی، یادآوران، یــاران جنوبی و 
نیروگاه غرب کارون از ســوی کارشناسان شرکت 
مهندسی و توسعه نفت ارائه و پس از بازدید از هر 
طرح نیز نشست های بررســی موانع و چگونگی 
 روند اجرای آن طرح با مســئولان و کارشناســان 

برگزار شد.

 صرفه جویی سالانه
  ۵00 میلیون مترمکعب گاز 
با بهینه سازی موتورخانه ها

معاون وزیر نفت در امــور گاز اعلام کرد که با اجرای 
طرح ملی اصلاح و بهینه ســازی موتورخانه ها، سالانه 
حدود ۵۰۰ میلیون مترمکعب در مصرف گاز صرفه جویی 

می شود.
به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی گاز ایران، مجید 
چگنــی در این باره اظهار کــرد: تاکنون ۱۱۳۵۹ واحد 
موتورخانه برای ۳۰۸۲ مشترک گاز بر اساس متراژ زیربنا 
بهینه سازی شده که نشان دهنده صرفه جویی مطلوبی در 

مصرف گاز است.
وی با بیان اینکه تاکنون ۱۴ هزار و ۸۴۶ مشــترک در 
ســامانه طرح ملی اصلاح و بهینه سازی موتورخانه ها 
ثبت نام کرده اند، ادامــه داد: امیدواریم با ادامه این روند 
شاهد صرفه جویی بیشتر در مصرف گاز و به عبارت بهتر 
مدیریت مصرف و توزیع آن در بخش های مولد باشیم.

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: تاکنون 
در این حوزه ۱۵۴ میلیارد ریال هزینه شده و هزینه کرد 
نهایی، به تعداد ثبت نام مشــترکان واجد شرایط و اجرا 

بستگی دارد که قابل پیش بینی نیست.
چگنی همچنین بــا بیان اینکه راســتی آزمایی دیگر 
مشترکان ثبت نام شــده نیز در حال انجام است، گفت: 
با اجرای این طرح حدود ۵ تا ۱۰ درصد کاهش مصرف 
گاز برای هر واحد موتورخانه پیش بینی می شود که البته 
صرفه جویی کلی پس از اجرای کار بررسی خواهد شد.

وی یادآور شد: با توجه به اینکه منابع مالی پروژه های 
شرکت ملی گاز ایران از محل جایگزینی و صرفه جویی 
تأمین می شود، انجام این پروژه ها بدون تحمیل مالی به 

دولت پیش می رود.
معاون وزیــر نفت در امور گاز با اشــاره به قانون رفع 
موانع تولید شامل دو بخش توسعه و جایگزینی سوخت 
و بهینه ســازی که بخش دوم تا به امروز، کمتر مورد 
توجه قرار گرفته است، گفت: با وجود آنکه بهینه سازی 
مصرف انرژی عملًا خارج از حیطه وظایف وزارت نفت 
و شرکت ملی گاز ایران است و این موضوع باید توسط 
مصرف کنندگانی مانند نیروگاه ها و صنایع دنبال شود، 
اما شــرکت ملی گاز ایران در حیطه وظایف مسئولیت 
اجتماعی خود به این نکته مهم نیز پرداخته و معتقد است 
تنها با مدیریت مصرف می توان این نعمت خدادادی را 

برای آیندگان حفظ کرد.
چگنی در پایان با بیان اینکه مشترکان واجد شرایط و 
شرکت های دارای رتبه یک تا پنج تأسیسات از سازمان 
برنامه و بودجه، یا شــرکت های معرفی شــده توسط 
اتحادیه شــوفاژکاران می توانند برای کسب اطلاعات 
بیشــتر و تکمیل فرم ثبت نام از ســامانه ای که در این 
زمینه تعبیه شــده، اســتفاده کنند، اظهار کرد: در این 
سامانه مشترکانی که خواستار اصلاح موتورخانه هستند 
می توانند اعلام آمادگی کنند، ضمن آنکه مجریان نیز 
می توانند در این سامانه مشتری یابی کرده و مشخصات 
خود و مشتریان را در سامانه برای انجام کار ثبت کنند.

براســاس این گزارش، از مهرماه پارســال طرح ملی 
اصلاح و بهینه ســازی موتورخانه واحدهای مسکونی 
و تجاری رونمایی و قرار شــد با اختصاص و پرداخت 
هزینه های لازم توسط شرکت ملی گاز ایران، سیستم 
موتورخانه مشــترکان از طریق سه راهکار سرویس و 
تنظیم مشــعل، عایق کاری تأسیسات و نصب دستگاه 
ضدرسوب مغناطیســی، ارزیابی، اصلاح و بهینه سازی 

شود.

87درصد از ظرفیت سد 
زاینده رود خالی است

 مدیر سد زاینده رود با بیان اینکه ذخیره این سد 
به ۱۶۲ میلیون مترمکعب رسیده است، گفت: هم 
اکنون ۸۷ درصد از ظرفیت ســد زاینده رود خالی 

است.
سید مجتبی موسوی نائینی در گفت وگو با خبرنگار 
مهر با بیان اینکه حجم آب پشت سد زاینده رود 
روز دوشنبه ۲۸ آذرماه به ۱۶۲ میلیون مترمکعب 
رسید، اظهار داشت: از ابتدای سال آبی )مهرماه( 
تاکنون ورودی به این ســد حــدود ۵۸ میلیون 
مترمکعب و خروجی از آن ۱۲۲ میلیون مترمکعب 

بوده است.
او با اشاره به اینکه هم اکنون ۱۳ درصد از ظرفیت 
سد پرشــدگی دارد، افزود: تا روز گذشته ورودی 
به ســد هفت مترمکعب بر ثانیه و خروجی از آن 
۱۲ و نیــم مترمکعب بر ثانیــه بود که امروز و در 
پــی بارش ها حجم آب ورودی به ســد به ۱۲.۴ 

مترمکعب بر ثانیه افزایش یافت.
مدیر سد زاینده رود خاطرنشــان کرد: ذخیره سد 
مخزنی زاینده رود ســال گذشته در چنین روزی 
۱۷۸ میلیون مترمکعب و در بلندمدت )۵۱ ساله( 
۵۹۹ میلیــون مترمکعب بوده اســت که ذخیره 
کنونی آن در مقایسه با زمان مشابه سال گذشته 
۹ درصد و نسبت به بلند مدت ۷۳ درصد کاهش 

نشان می دهد.
موسوی نائینی با اشاره به آخرین وضعیت بارش ها 
در کوهرنگ سرشــاخه اصلی حوضه آبریز زاینده 
رود، گفت: مجموع بارندگی در کوهرنگ از ابتدای 
سال آبی تاکنون ۲۶۰ میلیمتر ثبت شده در حالی 
که بارش ها در این منطقه در مدت مشــابه سال 
گذشته ۳۷۷ میلیمتر و در بلندمدت ۳۸۹ میلیمتر 

بوده است.
او اضافه کرد: طبق این آمار بارش های امســال 
تاکنون نسبت به مدت مشــابه سال گذشته ۳۱ 
درصد و در مقایسه با بلند مدت ۳۳ درصد کاهش 

یافته است.
سد زاینده رود با ظرفیت اسمی یک میلیارد و ۲۳۹ 
میلیون مترمکعب به عنــوان یکی از اصلی ترین 
سدهای مرکز کشور و تأمین کننده آب آشامیدنی، 
محیط زیســت، کشــاورزی و صنعت در منطقه 
مرکزی ایران است. این سد قوسی شکل که سال 
۱۳۴۹ به بهره برداری رســید در ۱۱۰ کیلومتری 

غرب اصفهان در شهرستان چادگان قرار دارد.

وزیر نفت گفت: به روزرســانی چاه هــای کم بازده، 
بهینه سازی مصرف گاز، جمع آوری گازهای همراه و 
تکمیل زنجیره ارزش پتروشــیمی مهمترین نیاز های 
صنعت نفت برای بهره گیری از شــرکت های دانش 

بنیان است.
به گــزارش خبرنگار مهــر، جواد اوجی در مراســم 
بزرگداشت روز ملی پژوهش با اشاره به بیانات رهبری 
مبنی بر اســتفاده از ظرفیت نخبگان گفت: به اعتقاد 
بنده یکی از ظرفیت های اشتغال زایی و توسعه کشور 

از طریق نخبگان است.
وی افزود: همانطور کــه می دانید بیش از ۸۰ درصد 
ظرفیت صنعت نفت تا صرف خام فروشــی می شود و 
روش هــای تولیدی ما عموماً ســنتی و بعضاً تقلیدی 

هست.
وزیر نفت تصریح کرد: در ســال های گذشته میادین 
نفتــی و گازی ما با هزینه بالا و بــه منظور افزایش 
یا نگه داشــت تولید به سرمایه گذاران خارجی واگذار 
می شــد. در برنامه جدید وزارت نفت در کنار توســعه 
مخزن محور، توســعه چاه محور را هم در دستور کار 

قرار خواهیم داد.
اوجی ادامه داد: ســرمایه شــرکت ملی نفت بیش از 
۵۵۰۰ حلقه چاه نفتی و گازی اســت. با استفاده توان 

شــرکت های دانش بنیــان ظرفیت تولید تا هشــتاد 
میلیون بشکه را خواهیم داشت.

وی افــزود: همانطور که می دانیــد حفاری هر حلقه، 
چه در خشــکی و چه آبی به همراه تأسیســات سطح 
الارضی ۱۰ تــا ۱۲ میلیون دلار هزینــه دارد ولی با 
اســتفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان در کوتاه 

مدت، یعنی کمتر از یک سال،  ۷۰۰ حلقه چاه افزایش 
تولید خواهیم داشت.

وزیر نفت خاطرنشــان کرد: اولویت دوم وزارت نفت 
در بهره گیری از شــرکت های دانش بنیان استفاده از 

ظرفیت های بهینه سازی انرژی است.
وی با اشــاره به اینکه بخشــی از مصرف بالای گاز 

تقصیر مردم و بخشــی از آن تقصیر وسایل کم بازده 
اســت، افزود: از ۸۰۰ میلیون متر مکعب گاز تولیدی، 
نزدیــک به ۴۰۰ میلیــون متر مکعب گاز به شــبکه 

خانگی تزریق می شود.
اوجی با اشــاره بــه اینکه هم اکنــون از تکلیف یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار میلیون متر مکعب برنامه ششــم 
عقب هستیم، افزود: هم اکنون به منظور افزایش تولید 
برنامه ریزی انجام شــده و قراردادهایی نیز بسته شده 
ولی باید توجه داشــت اگر مصــرف به همین صورت 
تداوم داشته باشد، افزایش تولید جوابگو نخواهد بود.

وی تصریــح کــرد: یکی دیگر از نیازهــا جمع آوری 
گازهای مشــعل اســت که متأســفانه روی ۶۰-۵۰ 
میلیون متر مکعب از این طریق سوزانده می شود و با 
برنامه ای که داریم تا چهار پنج ســال آینده این گازها 
باید جمع آوری شود و خوراک صنایع پتروشیمی شود.

وزیــر نفــت اولویــت چهــارم در بهــره گیــری از 
شــرکت های دانش بنیان را ظرفیــت تکمیل زنجیره 
ارزش پتروشــیمی ها دانســت و گفت: زمانی که بنده 
در هولدینگ های مختلف بودم ظرفیت شــرکت های 
دانش بنیان این صنعــت را در ایجاد ارزش افزوده و 
تکمیل زنجیره ارزش مشــاهده نمودم که باید از این 

ظرفیت استفاده شود.

مدیرعامل شــرکت ملی نفــت ایران از 
اجــرای طرح هــای افزایــش تولید گاز 
به عنوان اولویت های این شرکت یاد کرد 
و گفت: سال آینده ظرفیت تولید گاز کل 
کشــور ۱۳۰ میلیون مترمکعــب در روز 

افزایش می یابد.
بــه گــزارش خبرنگار شــانا، محســن 
خجســته مهر صبح امروز )۲۹ آذر ماه( در 
حاشــیه آیین گرامیداشت روز پژوهش و 
فناوری در جمع خبرنگاران به فعالیت های 
اولویت دار شــرکت ملی نفت ایران اشاره 
کــرد و گفت: روند اجرای طرح توســعه 
فاز ۱۱ پارس جنوبی شــتاب خوبی دارد و 
با توفیق الهی، ســال آینده بخشی از گاز 
فاز ۱۱ به شبکه سراسری تزریق می شود.

وی درباره سکوهای دریایی این فاز گفت: 
برای آنکه تولید از فاز ۱۱ سریع تر به نتیجه 
برسد، از ظرفیت خالی سکوهای دریایی 

فاز ۱۲ پارس  جنوبی استفاده می کنیم.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران درباره 
دیگر طرح های افزایش ظرفیت تولید گاز 
کشــور گفت: بهره برداری از نخستین فاز 
میدان گازی کیــش و اجرای طرح های 
افزایــش تولید در شــرکت نفت مناطق 
مرکزی موسوم به طرح ضربتی افزایش 
ظرفیت برداشــت گاز که در مجموع قرار 
اســت ۱۳۰ میلیــون مترمکعب ظرفیت 
تولید روزانه گاز کشور را افزایش دهد، از 
برنامه هایی هستند که برای سال آینده در 

نظر گرفته ایم.
خجسته مهر درباره طرح ضربتی افزایش 
ظرفیت تولید گاز در شرکت نفت مناطق 
مرکزی ایــران توضیــح داد: هم اکنون 
قراردادهــای این طرح در حــال اجرای 
مقدمات برگزاری مناقصه هایی هستند که 
اجرای آن می تواند با سفارش ساخت کالا 

برای تولیدکنندگان داخلی نویدبخش باشد 
و اشتغال زایی را برای کشور به همراه دارد.

وی از برنامه هشت ساله شرکت ملی نفت 
ایران برای افزایش ظرفیت تولید گاز کشور 
یاد و تصریح کرد: هم اکنون ظرفیت روزانه 
تولید گاز کشــور نزدیک به یک میلیارد 

مترمکعب است که با برنامه هشت ساله 
وزارت نفت، امیدواریــم ظرفیت تولید و 
فرآورش به یک میلیــارد و ۵۰۰ میلیون 

مترمکعب در روز برسد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران درباره 
مجوز فــروش نفت به افــراد حقیقی و 

حقوقی و نحوه احراز صلاحیت آنها گفت: 
فروش نفت همیشه تابع قوانین و مقرراتی 
بوده است و اگر شخصی شرایط منطبق با 
این ضوابط را داشته باشد، می تواند برای 

خرید نفت اقدام کند.
جمع آوری  طرح های  درباره  خجسته مهر 
گازهــای همراه تأسیســات توضیح داد: 
خوشبختانه طرح های جمع آوری گازهای 
همراه برای عمده تأسیسات شرکت ملی 
نفت ایــران از دوره های گذشــته وجود 
داشــته اســت و در دولت ســیزدهم ما 
اجرای این پروژه ها را شتاب می بخشیم، 
امــا برای دیگــر تأسیســات طرح هایی 
داریــم و جمع آوری گازهای مشــعل در 
پارس جنوبی با سرمایه گذاری ۱۰۰ میلیون 
دلاری از آن جمله اســت و قرار شــده 
 مناقصه هایی را برای اجرای این پروژه ها 

برگزار کنیم.

وزیــر نیــرو با اشــاره به رشــد قابــل توجه بخش 
ســخت افزاری پژوهــش وزارت نیرو در ســال های 
گذشــته، مدیریت، افزایش راندمان و کاهش تلفات 
را از مهمترین اهداف پژوهشی این وزارتخانه عنوان 

کرد.
به گزارش وزارت نیرو، علی اکبر محرابیان در حاشیه 
نمایشــگاه پژوهــش و فناوری صنعــت آب و برق، 
در جمع خبرنــگاران با بیان اینکه لازمه پیشــرفت 
و توســعه پایــدار، پژوهش بوده و بــدون پژوهش، 
پیشــرفت ها لحظه ای و بدون دوام هســتند، افزود: 
یکی از سیاست های وزارت نیرو توجه به شرکت های 

دانش بنیان و حمایت از پژوهشگران است.
وی بــا تاکید بر این کــه پژوهش بایســتی بر پایه 
تقاضاهــای متصل به هم باشــد، ادامه داد: برخی از 
پژوهش های موجود در کشور هدف مشخصی ندارند، 
اما مهمترین سیاســت امروز ما در صنعت آب و برق، 
حمایت از پژوهش بــرای افزایش راندمان و کاهش 

تلفات است.
وزیر با اشاره به رشد مطلوب تولید علم و دستاوردهای 
پژوهشی وزارت نیرو طی ســال های گذشته، گفت: 
مقالات بســیاری توســط همکاران وزارتخانه انتشار 

یافتــه، اما در تبدیل ایــن پژوهش ها به محصولات 
تجاری، ضعیف عمل شده است.

محرابیــان با اشــاره به نیــاز مهــم وزارت نیرو به 
محصولات پژوهشــی و حمایت ایــن وزارتخانه از 
تبدیــل ایده ها و یافته های علمی به تولیدات تجاری، 
افزود: نمایشــگاه پژوهش و فناوری امروز نیز در این 
راستا برگزار شده و به عنوان یک نمایشگاه در درون 
وزارت نیرو، تمامی مدیران و معاونان وزارتخانه در آن 

شرکت داشته و از تبدیل پژوهش ها به تولیدات قابل 
اتکا حمایت می کنند.

وزیر نیرو در ادامه با اشاره به بارش های اخیر در سطح 
کشور و پیش بینی تداوم این بارش ها در روزهای آتی، 
گفت: بر اساس گزارش های دریافتی، بارش های پیش 
رو در حوزه غرب، جنوب غربی و بخشی از استان های 
چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد، شمال 

خوزستان و غرب اصفهان خواهد بود.

وی از ورود سه سامانه بارشی در هفته آینده به کشور 
خبر داد و گفت: انتهای هفته جاری، سامانه بارشی در 
شــمال غرب فعال بوده و پایان هفته در غرب، جنوب 
غرب و جنوب کشور منجر به بارش هایی خواهد شد.

محرابیان با تاکید بر این که شرایط خشکسالی کشور 
طی سال های گذشته، ضرورت تغییر سبک زندگی و 
اقتصاد و گســترش فعالیت هایی متناسب با آب قابل 
دســترس را بیشــتر می کند، افزود: ایــن مفاهیم در 
حال فرهنگ ســازی در جامعه و برای تمامی فعالان 

اقتصادی و خانواده ها است.
وی تاکید کرد: با همت دســته جمعی و اراده کلی، بر 
شــرایط کم آبی غلبه کرده و زندگی را متناسب با آن 

گسترش می دهیم.
وزیر نیرو در ادامه با اشــاره به وضعیت نیروگاه های 
کشــور، آن ها را آماده تولید اعلام کرد و گفت: برنامه 
تعمیرات اساســی نیروگاه ها از ابتدای مهرماه شروع 
شده و تاکنون حدود ۵۰ درصد پیشرفت داشته است.

وزیــر نیرو از تــلاش وزارت نفت بــرای تخصیص 
سوخت به نیروگاه ها خبر داد و افزود: در صورت تداوم 
این عملیات، در زمینه تولید پایدار مشــکلی نخواهیم 

داشت.

وزیر علوم، تحقیقــات و فناوری اظهار کرد: ما به جای 
اینکه یک بشــکه نفــت را با قیمت ۶۰ تــا ۷۰ دلار 
بفروشیم، اگر به دانشمندان و پژوهشگران کشور اعتماد 
کنیم و تعامل کنیــم، حتما می توانند طوری عمل کنند 
کــه به جای فروش هر بشــکه نفت با قیمت ۶۰ دلار، 
چنــد میلی لیتر یک فرآورده نفتــی را به چند صد دلار 

بفروشیم.
به گزارش ایســنا، محمدعلی زلفــی گل امروز در آئین 
امضای تفاهم نامه نهادهای علمی و ســرمایه گذاری با 
وزارت نفت بــا بیان اینکه در شــرایط فعلی جهانی و 
ملی، مشکل ما خام فروشی و خام سوزی است که اصلًا 
مناســب نیست، اظهار کرد: کشوری که خام می فروشد 
و خام می ســوزاند نشان دهنده این است که برای علم 
و فناوری سرمایه گذاری شایسته نکرده است.وی تاکید 
کرد: باید به این باور برســیم کــه هر دلار و هر ریالی 
کــه برای پژوهش و فناوری هزینــه کنیم صدها ریال 
و دلار دســتاورد خواهیم داشت.وزیر علوم، تحقیقات و 

فناوری اظهار کرد: اگر به نخبگان فرصت اثربخشــی 
بدهیم، خدمت در کشور را به مهاجرت ترجیح می دهند 
و ســرمایه گذاری در فناوری و شرکت های دانش بنیان 
یکی از زمینه هایی است که امید را افزایش داده و موجب 

حفظ نخبگان می شــود.وی با بیان اینکه بهترین مسیر 
برای افزایش امید و نشــاط در جامعه سرمایه گذاری در 
فناوری و نوآوری است، اظهار کرد: اگر دانش آموختگان 
و افراد دارای تحصیلات عالیه در جایگاهی قرار بگیرند 
که احساس اثربخشی کنند؛ هیچگاه کشور خودشان را 
رها نمی کنند.زلفی گل افزود: اگر جوانان ما شغل داشته 
باشــند و بتوانند از دانش خودشان برای پیشرفت کشور 
استفاده کنند؛ شور و نشــاط و امید به زندگی و هویت 
مداری حتما ارتقا پیــدا می کند.وزیر علوم، تحقیقات و 
فنــاوری با بیان اینکه ما باید بدانیم که بهترین مســیر 
برای افزایش امید و نشاط در جامعه، سرمایه گذاری در 
علم و فناوری اســت، افزود: در این راستا از توجه ویژه 
وزیر نفت و معاون علمی و فناوری رئیس جمهور به این 
موضوع قدردانی می کنم.زلفی گل با بیان اینکه طبیعی 
است که وزارت علوم، تحقیقات و فناوری هم به عنوان 
بازوی توانمند دســتگاه های اجرایی، در خدمت کشور 
باشد، گفت:  ما در وزارت علوم هم سعی می کنیم توان 

و پتانســیل نخبگان دانشگاهی، دانشجویان کارشناسی 
ارشــد و دکترا را در اختیار بخش های مختلف کشــور 
قــرار دهیم.وی خطاب به جامعه دانشــگاهی گفت: از 
دانشــگاهیان فرهیخته هم انتظار داریم در مسئله یابی 
عرصه های مختلف اجرایی کشور، صنعت کشور، فعال 
باشــند. از یک استاد دانشــگاه و یک پژوهشگر انتظار 
می رود که مســئله های بخش های مختلف کشــور را 
شناسایی کنند و مشــخص کنند که چطور می خواهند 
این مســائل را حل کنند و برای حل کردن مشــکلات 

جامعه به چه چیزهایی نیاز دارند.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه ما به عنوان 
مســئولان وزارت علوم هم به عنوان خادم دانشمندان، 
اندیشــمندان و پژوهشگران کشورمان نهایت همکاری 
و بسترســازی را در راســتای کمک به این موضوع به 
کار خواهیــم گرفت، گفت: در شــرایط فعلی جهانی و 
ملی، مشکل ما خام فروشی و خام سوزی است که اصلا 

مناسب نیست.

وزیرنفتتشریحکرد:

لزومهمراهیبرنامههایافزایشتولیدوکاهشمصرف

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران خبر داد:

افزایش 130 میلیون مترمکعبی برداشت روزانه گاز از سال آینده

وزیر نیرو:

افزایش راندمان وکاهش تلفات مهمترین اهداف پژوهشی وزارت نیرو است

وزیر علوم مطرح کرد

جلوگیری از خام فروشی صنعت نفت با سرمایه گذاری در علم و فناوری
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

 ذره بین سازمان مالیاتی
 بر تراکنش های بانکی 

فرار  تومان  میلیارد  هزار   ۱۳۵ وجود  به  توجه  با 
افزایش قابل توجه درآمدهای مالیاتی  مالیاتی و 
سازمان  مسئولان  بودجه،  لایحه  در  آینده  سال 
امور مالیاتی برنامه خود برای وصول این درآمدها 
در بخش های  و دلالی  واسطه گری  شناسایی  را 
مختلف  سامانه های  اطلاعات  طریق  از  مختلف 
بانکی  تراکنش های  بررسی  آن ها  از  یکی  که 

است، اعلام کرده اند.
در  درآمدی  پایه های  از  یکی  ایسنا،  گزارش  به 
لایحه بودجه سال آینده به غیر از نفت، مالیات 
از  حاصل  منابع  دولت  لایحه  این  در  که  است 
افزایش  تومان  میلیارد  هزار   ۵۲۶ به  را  مالیات 
معادل  گذشته  سال  بودجه  به  نسبت  که  داده 

۶۱.۸ درصد زیاد شده است.
با  مالیاتی  درآمدهای  توجه  قابل  افزایش  اما 
واکنش های زیادی مواجه شد مبنی بر اینکه بار 
این افزایش را چه قشری باید بر دوش بکشد و 
مالیات  از  فراریان  و  ثروتمندان  بر  مالیاتی  فشار 
بیشتر می شود یا همچنان مردم و تولیدکنندگان 

تحت تاثیر این فشار قرار خواهند گرفت؟
در واکنش به این موضوعات، وزیر اقتصاد اعلام 
آینده  سال  بودجه  در  می شود  تلاش  که  کرد 
افزایش درآمدهای مالیاتی از محل جلوگیری از 
و  دلالی  فعالیت های  بر  مالیات  و  مالیاتی  فرار 

سوداگرانه محقق شود.
با  را  نشستی  اقتصاد  وزارت  این،  از  پس 
تا  کرد  برگزار  اقتصادی  فعالان  و  تولیدکنندگان 
تولید  برای  آن ها  موانع  بررسی  و  شناسایی  به 
مشکلات  عمده  که  بپردازد  سرمایه گذاری  و 
مالیات  به  مربوط  افراد،  این  سوی  از  اعلامی 
می شد و رئیس سازمان امور مالیاتی نیز در پاسخ 
خط  از  که  جایی  تا  موانع  این  حل  از  آن ها  به 
قرمزهای قانونی تخطی نشود، خبر داد و گفت: 
تمرکز سازمان امور مالیاتی بر شناسایی فرارهای 

مالیاتی از طریق تراکنش های بانکی است.
بانکی  تراکنش های  بخش  به  مالیات  ورود 
بوده است  برانگیز  برای مردم حساسیت  همواره 
که  کرده اند  اعلام  همواره  نیز  مسئولان  اما 
مالیات بر تراکنش بانکی نداریم و مواردی مانند 
به  دارایی  از  شکلی  تبدیل  وام،  دریافت  حقوق، 
شکل دیگر و مواردی که جنس درآمدی ندارند، 

مشمول مالیات نیستند. 
پیش از این، امید علی پارسا- رئیس کل سابق 
شناسایی  چگونگی  درباره  مالیاتی  امور  سازمان 
تراکنش های  بررسی  طریق  از  مالیاتی  فرارهای 
بانکی گفته بود: تراکنش های بانکی افراد دارای 
سازمان  فعالیت  مبنای  که  بالا  مالی  گردش 
تراکنش های بالای ۵ میلیارد تومان است، مورد 
بررسی قرار می گیرد و از فعالیت های درآمدزای 
نشده،  پرداخت  آن ها  مالیات  که  فرد  آن  برای 

مالیات مطالبه خواهد شد.
اجرای  با  مالیات  هوشمندسازی  دیگر،  سوی  از 
مودیان  سامانه  و  فروشگاهی  پایانه های  قانون 
برای  مالیاتی  امور  سازمان  برنامه های  دیگر  از 
زمان  از  که  است  مالیاتی  فرار  از  جلوگیری 
به  تاکنون   ۱۳۹۸ سال  در  قانون  این  تصویب 
مرحله اجرای کامل نرسیده اما دولت فعلی وعده 
جاری  سال  پایان  تا  را  قانون  این  کامل  اجرای 

داده است.
برای  بانک مرکزی  قانون، وظایفی برعهده  این 
ثبت نام  و  کارتخوان  از  استفاده  به  مشاغل  الزام 
بانک  این  در سامانه مودیان قرار داده است که 
فعالان  برای  یکتا  از تخصیص شناسه  باید پس 
از  شده  انجام  تراکنش های  کلیه  اقتصادی، 
بانکی متصل به دستگاه های  طریق حساب های 
پرداخت  درگاه های  نیز  و  بانکی  کارتخوان 
بانکی  تراکنش  های  عنوان  به  را  الکترونیکی 
بانکی  حساب  صاحب  شغلی  فعالیت  با  مرتبط 
تراکنش  های  این  اطلاعات  و  کند  محسوب 
واریزی،  وجوه  دوره،  اول  مانده  شامل  بانکی 
وجوه برداشت شده و مانده آخر دوره هر حساب 
اطلاعات  پایگاه  تکمیل  منظور  به  را  بانکی 
هویتی، عملکردی و دارایی مودیان موضوع ماده 
مصوب  مستقیم  مالیات های  قانون  مکرر(   ۱۶۹(
به  بعدی  الحاقات  و  اصلاحات  با   ۳/۱۲/۱۳۶۶
صورت برخط در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار 

دهد.
بنابراین، درحالیکه طبق گفته رئیس کل سازمان 
 ۱۳۵ مالیاتی  فرارهای  میزان  مالیاتی،  امور 
بررسی  است؛  شده  اعلام  تومان  میلیارد  هزار 
فرارهای  شناسایی  برای  بانکی  تراکنش های 
مالیاتی یکی از اقدامات سازمان مالیاتی است که 
البته براساس گفته مسئولان قرار نیست مالیاتی 

بر تراکنش های بانکی اخذ شود.

قیمت سکه به 12 میلیون و 
9۵0 هزار تومان رسید

قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح جدید 
تومان  هزار   ۱۰ با   ۱۴۰۰ آذر   ۲۹ دوشنبه  امروز 
افزایش نسبت به دیروز به ۱۲ میلیون و ۹۵۰ هزار 

تومان رسید.
به گزارش خبرنگار مهر، قیمت هر قطعه سکه تمام 
بهار آزادی طرح جدید امروز دوشنبه ۲۹ آذر ۱۴۰۰ 
با ۱۰ هزار تومان افزایش نسبت به دیروز به ۱۲ 

میلیون و ۹۵۰ هزار تومان رسید.
امروز قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح 
قدیم نیز ۱۲ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان، نیم سکه 
۶ میلیون و ۷۵۰ هزار تومان، ربع سکه ۳ میلیون 
و ۷۵۰ هزار تومان و سکه یک گرمی ۲ میلیون و 

۳۰۰ هزار تومان است.

آیا بورس سودآور است؟
با  آذرماه(   ۲۹ )دوشنبه  روز  معاملات  در  بورس  کل 
رشد ۹ هزار و ۸۳۳ واحدی همراه بود و به رقم یک 

میلیون و ۳۰۱ هزار واحد رسید.
با  آذرماه(   ۲۹ )دوشنبه  روز  معاملات  در  بورس  کل 
رشد ۹ هزار و ۸۳۳ واحدی همراه بود و به رقم یک 
میلیون و ۳۰۱ هزار واحد رسید. شاخص کل هم وزن 
نیز با ۴۰۶ واحد رشد به عدد ۳۴۳ هزار و ۹۰۱ هزار 

واحدی رسید.
وبملت،  فارس،  پارسان،  فولاد،  نماد های  همچنین 
نماد ها  سایر  به  نسبت  وتجارت  و  فملی  کگل، 
نماد های  گذاشتند.  شاخص  روی  را  تاثیر  بیشترین 
وتجارت  و  فولاد  برکت، خساپا،  خودرو، کالا، شستا، 

پر تراکنش های بازار بودند.
در پایان معاملات فرابورس نیز شاخص کل ۹ واحد 
افت و به رقم ۱۸ هزار و ۴۳۹ واحد رسید و نماد های 
و  توسن، مدیریت، شگویا، فجهان، چخزر  فرابورس، 

سمگا از پر تراکنش های بازار بودند.
در همین رابطه محمود قاضی کارشناس بازار سرمایه 
حقیقی ها  گفت:  نیوز  پول  خبرنگار  با  گفتگو  در 
استراتژی  آینده  روز های  برای  تردید  در  همچنان 
سهام  بازار  بر  را  ریسک  بدون  بازار های  در  حضور 
به عنوان یکی از بازار های پرریسک ترجیح می دهند.

آینده  روز های  در  بازار  می رسد  نظر  به  افزود:  وی 
هم همین مسیر را دنبال کند و خروج پول حقیقی ها 

ادامه می یابد.
این کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد: سرانه معامله 
چرخیده  فروشندگان  سمت  به  فعلا  هم  حقیقی ها 
صف های  برابر  در  فروش  صف های  ارزش  و  است 
خرید هم همچنان با شکاف به نفع فروشندگان است. 
در این مختصات شرایط هم شکننده خواهد بود و هم 

فروشندگان بیشتر خودنمایی خواهند کرد.
قاضی خاطر نشان کرد: با سیاست ها و اقدامات دولت 
و سیاست گذار بازار سرمایه، بازار سهام همچنان در 
به  می برد.  سر  به  اعتمادی  بی  چرخه ای  و  دور  یک 
مبنی  مثبت  اخبار  برخی  انتشار  با وجود  نظر می رسد 
بر ارایه بسته حمایتی دولت از بازار سرمایه، همچنان 

بازار بی اعتماد و غیرمطمئن است.

 تداوم صعود طلا 
در بازار جهانی

بازار جهانی  روز دوشنبه  معاملات  در  قیمت طلا 
به دلیل نگرانی ها نسبت به شیوع سریع واریانت 
امُیکرون که تقاضا برای خرید دارایی امن را تقویت 

کرد، افزایش یافت.
به گزارش ایسنا، هر اونس طلا برای تحویل فوری 
با ۰.۲ درصد افزایش، به ۱۸۰۱ دلار و ۲۱ سنت 
رسید. در بازار معاملات آتی آمریکا، هر اونس طلا 
۰.۲ درصد کاهش یافت و به ۱۸۰۲ دلار رسید. طلا 
روز جمعه به بالاترین قیمت از ۲۶ نوامبر صعود کرده 
و بیش از یک درصد رشد هفتگی به ثبت رسانده 

بود.
به گفته استفن اینس، از شرکای شرکت مدیریت 
نگهداری طلا  برای  زیادی  دلایل   ،SPI دارایی 
اگر  حتی  واقعی  بهره  نرخ های  زیرا  دارد  وجود 
بانک مرکزی آمریکا نرخ های بهره را افزایش دهد، 
همچنان در سطح تاریخی پایینی خواهند بود. بازار 
اوراق قرضه هم از نظر نرخ های واقعی، بی تحرک 
مانده است. شیوع امُیکرون ممکن است باعث شود 
بانک های مرکزی در سال ۲۰۲۲ موضع سیاست 

پولی تسهیلی را حفظ کنند.
وی افزود: مسائل در واشنگتن در خصوص لایحه 
سرمایه گذاری داخلی و ریسک اوکراین هم تقاضا 
برای خرید طلا به عنوان دارایی امن را تقویت کرده 

است.
دوشنبه  روز  معاملات  در  آسیایی  سهام  بازارهای 
به  ابتلا  موارد  افزایش  زیرا  کردند  نشینی  عقب 
در  کرونایی  محدودیتهای  تشدید  باعث  امُیکرون 
اروپا شده و ممکن است اقتصاد جهانی را در ابتدای 

سال نوی میلادی از مسیر رشد منحرف کند.
با  کرد  اعلام  گذشته  هفته  آمریکا  مرکزی  بانک 
تلاش  و  کامل  اشتغال  به  اقتصاد  شدن  نزدیک 
برای مقابله با افزایش تورم، زمینه سه دور افزایش 
نرخهای بهره به میزان یک چهارم درصد را تا پایان 
سال ۲۰۲۲ فراهم می کند. تعدیل تدابیر محرک 
اوراق قرضه  بازده  بهره،  نرخهای  افزایش  و  مالی 
دولتی را بالا برده و هزینه نگهداری طلا را افزایش 
می دهد و در نتیجه جذابیت سرمایه گذاری در این 

فلز ارزشمند را کمتر می کند.
در این بین، شاخص دلار آمریکا نزدیک به بالاترین 
به  جمعه  معاملات  در  که  اخیر  هفته  سه  رکورد 
آن صعود کرده بود، ماند و طلا را برای خریداران 
غیرآمریکایی گرانتر ساخت. دلار از احتمال وضع 
ایام  آستانه  در  بیشتر  کرونایی  محدودیتهایی 
در  کریسمس  و  میلادی  نوی  سال  تعطیلات 
اروپایی متعدد، سود برده و ارزش این  کشورهای 

ارز تقویت شده است.
بر اساس گزارش رویترز، بازده اوراق خزانه ۱۰ ساله 
آمریکا کاهش یافت و هزینه نگهداری طلا را کمتر 

کرد.
در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس نقره برای 
تحویل فوری با ۰.۱ درصد کاهش، به ۲۲ دلار و ۳۳ 
سنت رسید. هر اونس پلاتین برای تحویل فوری با 
۰.۶ درصد کاهش، به ۹۲۵ دلار و هفت سنت رسید. 
هر اونس پالادیم برای تحویل فوری با ۴.۹ درصد 

کاهش، به ۱۶۹۵ دلار و ۱۲ سنت رسید.

تومانی   ۴۲۰۰ ارز  تخصیص  سیاست 
 ۱۳۹۷ سال  از  مردم  از  حمایت  هدف  با 
اعمال شد اما بررسی  آمارها نشان می دهد 
که این طرح بار مالی بسیار زیادی که بر 
رانت،  موجب  و  داشته  کشور  ارزی  ذخایر 
خروج کالاهای وارداتی و خلق پایه پولی 

شده است.  
سال  ماه  فروردین  از  ایرنا،  گزارش  به 
۱۳۹۷ و پس از نوسانات ارزی سال ۱۳۹۶ 
دولت به منظور حمایت از مردم در مقابل 
فشارهای اقتصادی اقدام به تخصیص ارز 
ترجیحی  ارز  عنوان  تحت  تومانی   ۴۲۰۰
مالی  بار  وجود  با  سیاست  این  اما  کرد 
کشور  ارزی  ذخایر  بر  که  زیادی  بسیار 
اثرگذاری  میزان  کمترین  دارای  داشته، 

بوده است.
برآوردها در سال های پس  از  طبق برخی 
میلیارد   ۶۰ از  بیش  طرح  این  تصویب  از 
واردات  برای  کشور  ارزی  ذخایر  از  دلار 
تومان   ۴۲۰۰ نرخ  با  اساسی  کالاهای 
اختصاص یافته است در حالی که با وجود 
قیمت  واردات،  برای  ارز  نرخ  بودن  ثابت 
با  همراه  نرخ،  این  با  شده  وارد  کالاهای 
بنابراین  یافته است.  افزایش  تورم همواره 
به  کمکی  تنها  نه  روند  این  دادن  ادامه 
و  آثار  بلکه  کرد،  نخواهد  کشور  اقتصاد 
هزینه های سنگینی به بخش تولید کشور 
کالاهای  با  پذیری  رقابت  )به جهت عدم 
وارداتی با ارز ترجیحی( و هدر رفت منابع 

ارزی کشور خواهد داشت.  

توزیع رانت 
مخالفان ارز ۴۲۰۰ تومانی همواره بر این 
داشته اند که شیوه مدیریت  تاکید  موضوع 
بازار ارز و کالاها با ارز یارانه ای منجر به 
شود.  می  اقتصاد  در  فساد  و  رانت  ایجاد 
سال های  ارزی  نوسانات  های  تجربه 
گذشته و اختصاص ارز یارانه ای به برخی 

واردکنندگان شاهدی بر این مدعاست.
برای  حدی  به  ترجیحی  ارز  با  واردات 
آمارها  که  دارد  جذابیت  واردکنندگان 
فعال  شرکت های  تعداد  می دهد  نشان 

تخصیص  زمان  از  نهاده  واردات  در 
از  سال  سه  طی  حوزه  این  به  ارز  این 
در  است  کرده  عبور  شرکت   ۴۰۰ مرز 
این  در  فعال  شرکت های  که  صورتی 
نیز  شرکت   ۱۵ به  آن  از  پیش  تا   حوزه 

نمی رسید.
کالاهای  واردات  رشد  میزان  همچنین 
ارز  دریافت  مشمول  که  زمانی  تا  اساسی 
ترجیحی می شدند در کنار کاهش واردات 
ارز  دریافت  از شمول  از خروج  آن ها پس 
ترجیحی، شاهد روشنی است که دلالت بر 
توزیع رانت قابل توجه ناشی از واردات این 

کالاها با نرخ ارز ترجیحی دارد.

خروج کالاهای وارداتی از کشور
و  ترجیحی  ارز  بالای  قیمت  اختلاف 
مجدد  صادرات  تا  شده  باعث  آزاد  ارز 
داشته  بالایی  اقتصادی  محصولات صرفه 
باشد. نمونه این اتفاق را می توان در وجود 
مانند  وارداتی  کالاهای  از  زیادی  مقادیر 
همسایه  کشورهای  در  روغن  و  برنج 
کرد.  مشاهده  افغانستان  و  عراق  مانند 
مشمول  که  کالاهایی  صادرات  هرچند 
به  اما  شده  ممنوع  هستند،  ترجیحی  ارز 
علت وسعت مرز و حاشیه سود بالای آن 
جلوگیری کامل از قاچاق این کالاها امری 

غیرممکن است.

برای  رقابت  قدرت  بردن  بین  از 
داخلی  تولیدکنندگان 

طریق  دو  از  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  تخصیص 
موجب به هم خوردن بهره وری در بخش 
رانت  و  یارانه  دلیل  به  می شود.  تولید 
بالای ایجادشده و حذف رقابت یا حداقل 
بهینه  تولید  انگیزه  رقابت،  کردن  محدود 
همچنین  می شود.  گرفته  تولیدکننده  از 
زنجیره  از  بخشی  به  یارانه  تخصیص 
تولید  چرخه  تعادل  خوردن  هم  به  موجب 

می شود.  
به  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  اختصاص  سویی  از 
است  آن  معنای  به  وارداتی  محصولات 
از  داخل  تولید  از  حمایت  جای  به  که 
اتفاق  این  شود.  حمایت  خارجی  تولیدات 

موجب افزایش وابستگی به ارز و همچنین 
کاهش اشتغال و تولید ثروت می شود.

افزایش تقاضای کالاهای یارانه ای
خانوار  سبد  از  بخشی  به  یارانه  تخصیص 
در مقابل بخش دیگر موجب شده است تا 
از  برخی  مصرف  به  مصرف کننده  تمایل 
اگرچه  افزایش  این  یابد.  افزایش  کالاها 
افزایش  همچون  موارد  برخی  در  شاید 
کاهش  مقابل  در  مرغ  گوشت  مصرف 
گوشت قرمز توجیهاتی داشته باشد؛ اما در 
روغنبه هیچ عنوان  مواردی چون مصرف 

مناسب نیست.

خلق پایه پولی
به علت محدودیت هایی که دولت در سال 
۱۳۹۹ بنا به دلایل مختلف چون وضعیت 
کرونا زده اقتصادی جهانی داشته،  امکان 
نفت  صادرات  محل  از  کافی  ارز  تأمین 
باقی  بر  مبنی  اصرار  اما  است.  نداشته  را 
بی شک  ترجیحی  ارز  سیاست  ماندن 
شده  تورم  و  پولی  پایه  افزایش  موجب 
قشر  به  آن  ضرر  بیشترین  نهایت  در  که 

ضعیف خواهد رسید.
در مجموع بررسی تمام جوانب تخصیص 
ادامه  نشان می دهد  ترجیحی  ارز  تامین  و 
این روند کشور را از نظر منابع ارزی دچار 
از  رانت گرهی  توزیع  با  و  مشکل می کند 
مشکلات اقتصادی کشور باز نخواهد شد.

ازبینبردنقدرترقابتبرایتولیدکنندگانداخلی
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 وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: در 
حوزه وزارت صنعت بــرای مدیریت بازار 
کالاهای پایه، فضــای بورس را انتخاب 
کردیم، زیرا بــورس کالا علاوه بر ایجاد 
شفافیت، بسترساز ابزارهای اجرایی برای 

مدیریت بازار است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »سید 
رضا فاطمی امین« امروز )دوشنبه(  در آیین 
افتتــاح معاملات آتی مــس و معاملات 
گواهی ســپرده مس و میلگرد در بورس 
کالای ایران افزود: اکنون سه بازار را مورد 
تمرکز قرار داده ایــم که یکی از آنها بازار 
کالاهای پایه شامل مواد اولیه پتروشیمی، 

فولاد، مس، سیمان و غیره است.
وی در این خصوص تصریح کرد: عرضه 
خارج از بــورس کالا قابل قاعده گذاری 
نیســت، اما بورس کالا ابزارهای قاعده 
گــذاری و قابــل اجرا در اختیــار ما قرار 
می دهــد که می تواند در تنظیم بازار به ما 

کمک کند.
ایــن مقام مســوول بیان داشــت: برای 
مدیریت بــازار کالاهای پایــه، ۲۵ ابزار 
طراحی شده است، امروز ۲ ابزار رونمایی 

می شود و هفته های گذشته نیز ابزارهای 
بلندمدت رونمایی شــد و اینها علاوه بر 
ایجاد شفافیت، قدرت اعمال تنظیم گری 
می دهــد که کمک بزرگی هم به صنعت 
و تامین مواد اولیــه می کند، زیرا یکی از 
نگرانی های واحدهای تولیدی تامین مواد 

اولیه است.
فاطمی امین افزود: نتیجه این اقدامات در 
نرخ تورم تولیدکننده قابل مشاهده است 
که در ماه گذشــته کاهش یافته اســت 
و این نویدبخش کاهــش تورم مصرف 
کننده در ماه های آتی اســت. زیرا وقتی 

تورم تولیدکننده کاهش یابد، قیمت تمام 
شــده کاهش یافته و به تبع آن نرخ تورم 
مصرف کننــده نیز کاهــش می یابد.وزیر 
صمــت گفت: گاهــی می گوییم اقتصاد 
دســتوری و گاهی می گوییم اقتصاد رها 
شده؛ وقتی می گوییم اقتصاد نباید دستوری 
باشد نقطه مقابل آن این است که اقتصاد 
نباید رها شــده باشــد و یک حد وسطی 
دارد که نقطه کلیدی است که ما بتوانیم 
ضوابطی برای قیمت گذاری قرار دهیم و 
بتوانیم این ضوابــط را اجرایی کنیم.وزیر 
صنعت گفت: معدن »جان جا« که بیش از 

سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری است 
هفته پیش مزایده آن انجام شد و یکی از 
شروط مزایده این بود که باید ۴۰ درصد از 
سهام شــرکت به مردم واگذار شود و این 

بهترین نوع سرمایه گذاری است.
وی توضیــح داد: اگر می خواســتیم این 
معــدن را به مردم واگذار کنیم توان مالی 
و فنی آن امکان پذیر نبــود، اگر فقط به 
شرکت های بزرگ واگذار می کردیم مردم 
منطقه بی بهره می ماندنــد، اما با این کار 
توزیع ثروت انجام می دهیم و هم فرصت 
ســرمایه گذاری خوب برای مردم فراهم 
در دی ماه  ادامه داد:  می کنیم.فاطمی امین 
ســه معدن دیگر به این روش به مزایده 
گذاشــته خواهد شــد و در بهمن ماه سه 
معدن دیگر به مزایده گذاشته خواهد شد، 
البته اینها معادن بزرگ هســتند و معادن 

کوچک در یک بسته عرضه می شوند.
وی گفت: در لایحه بودجه آینده دولت و 
وزارت صمت مجاز هستند واگذاری معادن 

را از طریق بورس انجام دهد.
وزیر صنعت درخصوص ســاختار جدید 
وزارت صنعت، گفت: در این ســاختار به 

سازمان توســعه تجارت استقلال عمل 
دادیم و ســه مجموعه در اختیار وزیر به 
آنجا منتقل و صندوق ضمانت صادرات که 
در اختیار وزیر است سازمان توسعه تجارت 

منتقل شده است.
وی افزود: در حقیقت وزارت صنعت، معدن 
و تجارت بعد از ۱۰ سال ادغام شد، زیرا ۱۰ 
سال قبل وزارتخانه های صنایع و معادن و 
بازرگانی با هم تجمیع شــده بودند، اما در 
این ساختار همه بخش ها مسوولیت تنظیم 
بازار، صادرات، تولید و سرمایه گذاری دارند 

در حالی که در گذشته این طور نبود.
فاطمی امین گفت: بیش از ۹۰ پروژه را در 
سازمان توسعه تجارت برای بهبود وضعیت 
تولید و تجارت به پیش می بریم که یکی 
از این پروژه ها، اصلاح ســاختار بازار پایه 
اســت که چند تا از این ابزارها امروز آغاز 

به کار کرد.
وی اظهار داشــت: با توجــه به اینکه در 
سال آینده مالیات تولید پنج درصد کاهش 
می یابد، قیمت خوراک فولاد ابهام داشت 

که سقف آن ۲ هزار تومان اعلام شد.

بانک مرکزی نرخ رسمی ۴۶ ارز را برای 
اعلام  آذرماه ۱۴۰۰(   ۲۹ )دوشنبه،  امروز 
کرد که بر اساس آن بهای ۱۰ واحد پولی 
کاهــش و قیمــت ۱۹ ارز افزایش یافت. 
همچنین نــرخ ۱۷ واحد پولی دیگر ثابت 

ماند.
به گزارش بانک مرکزی، هر دلار آمریکا 
۴۲ هزار ریال، پونــد انگلیس ۵۵ هزار و 
۶۲۳ ریال و یــورو ۴۷ هزار و ۲۰۶ ریال 
ارزش گذاری شــد. برپایــه این گزارش، 
امروز هر فرانک سوییس ۴۵ هزار و ۴۷۴ 

ریال، کرون سوئد چهار هزار و ۵۸۰ ریال، 
کرون نروژ چهار هزار و ۶۴۶ ریال، کرون 
دانمارک ۶ هزار و ۳۴۷ ریال، روپیه هند 
۵۵۳ ریال، درهم امــارات متحده عربی 
۱۱ هــزار و ۴۳۷ ریال، دینار کویت ۱۳۸ 
هزار و ۵۸۹ ریال، یکصد روپیه پاکستان 
۲۳ هزار و ۶۰۴ ریال، یکصد ین ژاپن ۳۷ 
هزار و ۲ ریال، دلار هنگ کنگ پنج هزار 
و ۳۸۳ ریال و ریــال عمان ۱۰۹ هزار و 

۲۳۳ ریال ارزش گذاری شد.
همچنیــن هر دلار کانادا ۳۲ هزار و ۶۰۰ 

ریــال، دلار نیوزیلنــد ۲۸ هــزار و ۳۲۷ 
ریال، راند آفریقای جنوبی ۲ هزار و ۶۴۶ 
ریــال، لیر ترکیه دو هــزار و ۵۵۹ ریال، 
روبل روســیه ۵۶۸ ریال، ریال قطر ۱۱ 
هزار و ۵۳۹ ریــال، یکصد دینار عراق ۲ 
هزار و ۸۷۸ ریال، لیر ســوریه ۱۷ ریال، 
دلار استرالیا ۲۹ هزار و ۹۷۳ ریال، ریال 
ســعودی ۱۱ هزار و ۲۰۰ ریــال، دینار 
بحریــن ۱۱۱ هــزار و ۷۰۲ ریال، دلار 
ســنگاپور ۳۰ هــزار و ۷۰۴ ریال، یکصد 
تاکای بنــگلادش ۴۹ هزار و ۴۸۱ ریال، 

ده روپیه ســریلانکا ۲ هزار و ۶۸ ریال، 
کیات میانمــار ۲۴ ریــال، یکصد روپیه 
نپال ۳۴ هــزار و ۵۲۳ ریال، یکصد درام 
ارمنســتان ۸ هــزار و ۷۴۱ ریال و دینار 
لیبــی ۹ هزار و ۱۲۹ ریــال تعیین قیمت 

شد.
امروز در تابلــوی بانک مرکزی هر یوان 
چیــن ۶ هزار و ۵۸۸ ریــال، یکصد بات 
تایلند ۱۲۵ هــزار و ۸۸۱ ریال، رینگیت 
مالــزی ۹ هــزار و ۹۵۴، یک هزار وون 
کره جنوبی ۳۵ هــزار و ۳۵۶ ریال، دینار 

اردن ۵۹ هــزار و ۲۳۸ ریال، یکصد تنگه 
قزاقستان ۹ هزار و ۵۹۸ ریال، هر لاری 
گرجستان ۱۳ هزار و ۵۶۴ ریال، یک هزار 
روپیــه اندونــزی ۲ هــزار و ۹۲۷ ریال، 
روبل جدید  ریال،  افغانستان ۴۱۲  افغانی 
بــلاروس ۱۶ هــزار و ۶۰۰ ریال، منات 
آذربایجــان ۲۴ هــزار ۷۰۷ ریال، یکصد 
پــزوی فیلیپین ۸۴ هــزار و ۱۷۲ ریال، 
سومونی تاجیکستان سه هزار و ۷۰۱ ریال 
و منات جدید ترکمنســتان ۱۲ هزار و ۳ 

ریال قیمت خورد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد:

استفاده از بورس برای مدیریت بازار کالاهای پایه

براساس اعلام بانک مرکزی

نرخ رسمی 10 ارز کاهش یافت

امور مالی غیرمتمرکز خطرناک ترین بخش دنیای رمزنگاری است

سیگنال منفی سناتور امریکایی به بازار رمزارز
مالی  امور  گفت:  متحده  ایالات  سناتور  وارن،  الیزابت 
غیرمتمرکز خطرناک ترین بخش دنیای رمزنگاری است؛ 
جایی که مقررات عملًا وجود ندارند و کسی حتی نمی 
تواند بگوید که آیا با یک تروریست سروکار دارد یا خیر.

قانونگذاران  از  متحده،  ایالات  سناتور  وارن،  الیزابت 
امور  شود«،  دیر  خیلی  اینکه  از  »قبل  تا  است  خواسته 
مالی غیرمتمرکز )defi( و استیبل کوین ها را محدود 

کنند.
غیرمتمرکز  مالی  "امور  گفت:  آمریکایی  سناتور 
جایی  است…  کریپتو  دنیای  بخش  خطرناک ترین 
و  وقت  پاره  سرمایه گذاران  میان  در  کلاهبرداران  که 
معامله گران ارزهای دیجیتال برای اولین بار در کنار هم 

قرار می گیرند."
مدیر  گلدشتاین،  الکسیس  وارن،  سناتور  به  پاسخ  در 
سیاست های مالی در موسسه بازارهای باز، توضیح داد 
که استیبل کوین ها »ممکن است همیشه یک به یک 
پشتیبانی نشوند، زیرا دارایی های پشتوانه آن توکن ها 

اغلب دلار واقعی نیستند.
تنها  خود  گزارشات  اساس  بر  که  کرد  خاطرنشان  وارن 
حدود ۱۰ درصد از دارایی های پشتوانه استیبل کوین تتر 
را دلارهای واقعی در بانک تشکیل می دهند و ۹۰ درصد 

آن چیز دیگری است نه دلار واقعی.
وارن در حالی که اشاره کرد که " استیبل کوین ها همیشه 
نابسامان  زمان های  در   " داد:  توضیح   " نیستند  پایدار 
مالی  محصولات  از  زیاد  احتمال  به  مردم  اقتصادی، 
کوین ها  استیبل  می روند.  واقعی  دلار  سمت  به  پرخطر 
دچار  دارند  نیاز  بیشتری  ثبات  به  مردم  که  زمانی  دقیقاً 
مشکل می شوند و این ذهنیت حرکت به سمت بانک در 
نهایت می تواند کل اقتصاد ما را از بین ببرد."وی در ادامه 
گفت: امور مالی غیرمتمرکز خطرناک ترین بخش دنیای 
رمزنگاری است؛ جایی که مقررات عملًا وجود ندارند و 
تروریست  یک  با  آیا  که  بگوید  تواند  نمی  حتی  کسی 

سروکار دارد یا خیر.
او ادامه داد:" استیبل کوین ها رگ حیات اکوسیستم امور 

مالی غیرمتمرکز هستند؛ مردم برای تجارت ، وام دادن و 
قرض گرفتن پول نیاز به استیبل کوین دارند و همه اینها 
بانکی تنظیم شده است. بدون استیبل  از سیستم  خارج 

کوین، امور مالی غیر متمرکز متوقف می شود."
به  آمریکا،  دانشگاه  حقوق  کالج  استاد  آلن،  هیلاری 
سوالاتی در مورد اینکه آیا استیبل کوین ها برای سیستم 
مالی ایالات متحده خطرآفرین هستند یا خیر، پاسخ داد؛ 
استیبل کوین رشد کند، در  بدون   Defi نمی کنم  فکر 
بر  که  است  شده  محدود  حدی  به   Defi حاضر  حال 
ثبات مالی تأثیری نخواهد گذاشت، اما اگر رشد کند، یک 

تهدید واقعی است.
وی در ادامه افزود: به خصوص اگر با سیستم مالی سنتی 
ما در هم تنیده شود تهدید جدی خواهد بود، بنابراین من 
فکر می کنم ضروری است که به استیبل کوین ها اجازه 

داده نشود که این رشد را تقویت کنند.
نه  کوین ها  استیبل  اینکه  بر  تأکید  با  ادامه  در  وی 
دارند؛  ضامن  نه  و  مستقل  حسابرس  نه  تنظیم کننده، 

دنیای  های  بخش  ترین  مخوف  از  یکی  آنها  گفت: 
رمزنگاری را پشتیبانی می کنند.

کریپتوکارنسی  نوعی  کوین  استیبل  که  است  گفتنی 
طراحی  شده  قیمت  نوسانات  کاهش  برای  که  است 
وسیله ای  و  ارزش  ذخیره کننده  به عنوان  همچنین  است 
برای مبادله کاربرد دارد. استیبل کوین به یک »دارایی 
چیزی  هر  می تواند  دارایی  این  که  است  وابسته  ثابت« 
که  دارایی  نوعی  یا  فیزیکی  ارز  تا  گرفته  از طلا  باشد؛ 
بتوان قیمت آن را مشخص کرد و درباره آن به توافق 
ندارند  کلی رسید.استیبل کوین ها معمولًا سازنده فردی 
و یک شرکت بزرگ پشتیبانی و ساخت آن ها را بر عهده 
آسان ترکردن  هدف  با  بزرگ  صرافی های  می گیرد. 
شرایط  ایجاد  به منظور  و  کاربران  برای  مالی  مبادلات 
می برند.  بهره  امکاناتی  چنین  از  آن ها  برای  ایده آل 
به  وابسته  مالی  نهادهای  و  بزرگ  بانک های  همچنین 
دیجیتال  ارزهای  این  ساخت  اصلی  مراجع  نیز  دولت ها 

هستند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

کاهش ارزش لیر با اقتصاد 
ایران چه می کند؟

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران می گوید با پایین آمدن 
ارزش لیر در مقابل دلار، زنگ خطری جدید برای اقتصاد 

ایران به صدا در خواهد آمد.
به گزارش ایســنا، در هفته های گذشته اقتصاد ترکیه با 
معضلات و مشکلاتی جدید دست و پنجه نرم کرده و 
در کنار افزایش کم سابقه نرخ تورم در این کشور، ارزش 

لیر نیز در بازار جهانی به شدت کاهش پیدا کرده است.
هر چند این موضوع می تواند به ایجاد مشکلاتی جدید 
برای اقتصاد ترکیه منجر شــود اما در عین حال امکان 
فراهم کردن بستری جدید در حوزه صادرات را نیز خواهد 
داشت و کاهش ارزش لیر، قدرت رقابت کالاهای ترک 
در بازار منطقه را افزایش می دهد. اتفاقی که چند سال 
قبــل برای ریال نیز رخ داد امــا با توجه به تحریم ها و 
مشکلات سیاســت گذاری داخلی، تجار ایرانی امکان 

استفاده کامل از آن را پیدا نکردند.
رئیس کنفدراســیون صادرات ایران می گوید با توجه به 
اینکه ترکیه در بازارهــای مختلف منطقه رقیب ایران 
به شــمار می رود و در کشورهایی مانند روسیه و عراق، 
رقابت سنگینی میان کالاهای صادراتی دو کشور وجود 
دارد، کاهش ارزش لیر اگر با واکنش درست ایران مواجه 

نشود، می تواند به کاهش صادرات کشور منجر شود.
لاهوتی با اشــاره به بســتر صنعتی و صادراتی اقتصاد 
ترکیه، اظهار کرد: بــا توجه به کاهش ارزش لیر، قطعا 
فرصت بسیار مناسبی برای صادرکنندگان ترکیه فراهم 
شده است؛ از یک سو قدرت رقابت صادرکنندگان ترکیه 
از گذشته نســبت به صادرکنندگان ایرانی بیشتر بوده 
و حالا با وجود فراهم بودن زیرســاخت ها و با کاهش 
ارزش لیر فرصت بیشــتری برای توسعه بازار در اختیار 
صادرکنندگان این کشور قرار می گیرد. مساله این است 
که ایران در زمان کاهش ارزش ریال به دلیل بازگشت 
تحریم ها ناگزیر به اعمال برخی سیاســت ها شد و این 
سیاســت ها صادرات کشور را نیز تحت الشعاع قرار داد. 
اما صادرکنندگان ترکیه با این مشــکلات مواجه نبوده 
و سیستم اقتصادی آنها به شکلی روان در حال فعالیت 
 است. بنابراین، به طور قطع افزایش صادرات در تجارت 

ترکیه رخ خواهد داد.
وی گفت: با توجه به اهمیت حفظ بازارهای پیرامونی به 
ویژه کشــورهای حوزه CIS، عراق و روسیه، ضرورت 
دارد کــه دولت حمایت هــای لازم را از صادرکنندگان 
به ویژه صادرکنندگان حوزه کشــاورزی و محصولات 
غذایی به صورت مضاعف به عمل آورد؛ اگر چه تاکنون 
حمایت ها و مشــوق های خاصی به صادرکنندگان ارائه 
نشــده است. اما با توجه به کاهش ارزش لیر و افزایش 
صادرات ترکیه پرداخت مشــوق ها دیگر یک انتخاب 
نیست بلکه یک الزام اســت. دولت باید این الزام را در 
نظر بگیرد و حمایــت های ویژه ای چه در حوزه حمل 
و نقل و چه در حوزه مشــوق های نقدی در نظر بگیرد 
کــه صادرکننــدگان بتوانند در مقابــل افزایش قدرت 
صادرکنندگان ترکیه، کمــاکان بازارهای خود را حفظ 

کنند.
 رئیس کمیسیون تسهیل تجارت و توسعه صادرات اتاق 
تهران با اشــاره به افزایــش هزینه حمل و نقل پس از 
پاندمــی کرونا، گفت: یکی از حوزه هایی که با افزایش 
هزینه دو تا سه برابری مواجه شد، حمل و نقل است. از 
این رو، دولت در این شرایط، می تواند با پرداخت نقدی 
مشوق ها به صادرکنندگان بخشی از این افزایش قیمت 
در حوزه حمل  ونقل یا حتی بسته بندی را پوشش دهد. یا 
چنانچه، برای صادرات یک سری از کالاهای صادراتی 
به بازارهای مشخص، مشــوق های مستقیم پرداخت 
شــود، قدرت رقابت صادرکنندگان ایرانی افزایش پیدا 

می کند.
او به ســایت اتاق بازرگانی تهران گفــت: اگر چه، در 
بسته های حمایتی صادرات، حمایت های مورد اشاره قید 
شده است، اما به دلیل آنکه منابع آن به طور کامل تامین 
 نمی شود، سازمان توسعه تجارت نمی تواند این مشوق ها 
را به موقع پرداخت کند. پرداخت مشوق و اعمال حمایت 
بایــد در زمان خود اتفاق بیفتد تا اثر گذار باشــد. اینکه 
پرداخت این مشوق ها به سال های بعد موکول می شود، 
تاثیری نخواهد داشــت، چرا کــه صادرکننده، مطمئن 
نیســت که این اعداد و ارقــام در آینده پرداخت خواهد 
شد و صرفا تعیین مشوق ها در قیمت تمام شده محصول 

اثری نخواهد داشت.
 لاهوتی تاکید کرد: با توجه به اهمیت ارزآوری صادرات، 
حمایــت از صادرکنندگان برای رقابت با صادرکنندگان 
ترکیه،   یک الزام است، نه یک انتخاب و دولت باید هر 
چه زودتر به ایــن حوزه ورود کند و منابع حمایتی خود 
را در اختیار ســازمان توسعه تجارت قرار دهد و سازمان 
نیز بلافاصله این منابع را با وســواس به صادرکنندگان 

تخصیص دهد.

 تذکر شرکت راه آهن
 به شرکت رجا در پی آتش سوزی 

قطار حومه ای گرمسار
به دنبال ایجاد حریق در ریل باس گرمسار-تهران متعلق 
به شرکت حمل و نقل ریلی رجا )تحت مالکیت سازمان 
تأمین اجتماعی(، شرکت راه آهن به این شرکت تذکر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شــرکت راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران، به دنبال ایجاد حریق در ریل 
باس گرمسار-تهران متعلق به شرکت حمل و نقل ریلی 
رجا )تحت مالکیت ســازمان تأمین اجتماعی(، شرکت 
راه آهن ضمن تذکر شدید به این شرکت خواستار افزایش 
دقت و نظارت بر نگهداری و تعمیرات قطارهای در اختیار 
شرکت رجا و همچنین عذرخواهی سریع شرکت مذکور 
از مســافران محترم و جبران آن به نحو شایسته و در 

شأن ایشان شد.
ســاعتی پیش و به علت نقص فنی، یکی از واگن های 
ریل باس گرمسار-تهران در اختیار شرکت حمل و نقل 
ریلی رجا در مســیر ورامین-ری دچار حریق در قسمت 
زیرین یکی از واگن های ریل باس شــد که توسط آتش 

نشانی اطفا حریق صورت گرفت.

واردات خودرو باعث ایجاد 
رقابت و افزایش کیفیت می شود

 نماینده مردم دزفول در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه تلفات جاده ای بیش از تعداد شــهدای جنگ 
تحمیلی اســت، گفت: باید با واردکــردن خودرو زمینه 
رقابت بین تولیدکنندگان را فراهم کرد تا شــاهد تولید 

خودروی باکیفیت باشیم.
به گــزارش ایرنا، ســیداحمد آوایی روز یکشــنبه در 
آیین تکریم و معرفی روســای قدیم و جدید دانشــگاه 
آزاد  اســلامی دزفول در سالن شیخ انصاری این واحد 
دانشگاهی گفت: خودروهای ساخته شده با وجود نداشتن 
ایمنی، کیفیت پایین و تلفات بالا با  افزایش سه برابری 

قیمت مواجه هستند. 
وی با بیان اینکه کیفیت پاییــن خودورهای داخلی به 
علت رانت و نبود رقابت بین تولیدکنندگان است، افزود: 
متاســفانه دولت ها حمایت های زیــاد و بی نتیجه ای از 

خودروسازان داشته اند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شــورای اســلامی با بیان اینکه در زمان مسوولیتم در 
وزارت صمت این موارد را به وزیر گوشزد کرده ام، افزود: 
باید برای ایجاد رقابت و افزایش کیفیت،خودرو وارد کنیم 

چراکه انحصارطلبی معنا ندارد.
نماینده مردم دزفول در بخش دیگری از ســخنانش از 
زحمات رئیس پیشین دانشگاه آزاد دزفول قدردانی کرد و 
گفت: این مسوولیت ها امانت هستند و بعد از مدتی گرفته 

و به فرد دیگری سپرده می شوند. 
وی افزود: باید نقاط قوت دانشگاه ها و سازمان های خود 
را ببینیم؛ جای بسی تاسف است که در کشور هرکس، 
مسوول قبل خود را زیرسوال می برد این در حالی است 
که باید مکمل یکدیگر باشــیم و نقاط قوت یکدیگر را 

تکمیل کنیم.
آوایــی در پایان گفت: مدرک تحصیلی بــروز جرم را 
کاهش می دهد لذا باید جوانان را در دانشگاه ها به رقابت 

تشویق کرد.
به گزارش ایرنا طی آیینی با حضور مســوولان استانی 
و محلی، ســیدمحمدمهدی صافی به عنوان سرپرست 
جدید دانشــگاه آزاد اســلامی واحد دزفول معرفی و از 
زحمات علی افروس رئیس پیشین این واحد دانشگاهی 

قدردانی شد.
افروس مسوولیت دانشگاه آزاد اسلامی اهواز را برعهده 

گرفته است.

 خرید هواپیمای نو
 وارد مذاکرات فعلی برجام شده 

است
رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری از ورود نوسازی 

ناوگان به مذاکرات وین خبر داد.
به گــزارش مهــر، محمد محمدی بخش در حاشــیه 
نشســت خبری پنجمین نمایشگاه حمل و نقل با بیان 
اینکه وضعیت صنعت هوایی کشور نیاز به بازطراحی در 
همه حوزه ها اعم از زیرساخت ، نیروی انسانی و ارتباطات 
داخلی و بین المللی دارد، گفت: در دو سال گذشته شرایط 
سختی برای حمل و نقل هوایی دنیا از جمله ایران وجود 

داشت.
وی افــزود: برای افزایش پروازهــای داخلی و خارجی، 
پروازهــای اروپایی و پروازهای چین و شــرق آســیا 
برنامه ریــزی کردیم، با ۱۱ کشــور منطقــه مذاکراتی 
داشــته ایم تا پروازها به مقاصد مختلــف افزایش یابد. 
همچنین با لغو ویزای عتبات، پروازهای عراق افزایش 
خواهد یافت. تا دو هفته آینده سفری به دمشق داریم تا 

مذاکرات برای ازسرگیری پروازهای سوریه نهایی شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تأکید بر اینکه رشد حداقل 
دو برابری پروازهای خارجــی رقم خواهد خورد، افزود: 
به هر کشــوری که پرواز داریم، توافق دوجانبه خواهیم 

داشت و شاهد پرواز یکطرفه نخواهیم بود.
محمدی بخش درباره قیمت بلیت گفت: ایرلاین ها متأثر 
از شرایط اقتصادی کشور هستند بنابراین جدول حرفه ای 
و تخصصی قیمت بلیت را تضمین و در شــورای عالی 
هواپیمایی تصویب کردیم. با این حال کاهش متوسط 
۱۵ درصــدی قیمت بلیت رقم خورد. چند مؤلفه قیمت 
دلار، نرخ ســوخت، نرخ بیمه، تعمیــرات و ... را در این 
جــدول لحاظ کردیم و به یک رقمی رســیدیم که در 
شــرایط فعلی به آن پایبند خواهیم بود. برای شب عید 
هم که »های سیزن« است، تلاش می کنیم قیمت بلیت 
افزایش نیابد. نظارت بر دفاتر فروش بلیت، ایرلاین ها و 
آژانس ها را افزایش دادیم و برخی آژانس ها و ســایت ها 
مسدود شد.سرپرست هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
هما درباره انتقال صندوق بازنشستگی هما به صندوق 
بازنشستگی کشوری گفت: در لایحه بودجه ۱۴۰۱ این 
انتقال دیده شــده و امیدواریم برای مشکلات ایران ایر 
یک راهگشــا باشــد.وی درباره هواپیماهای زمین گیر 
گفت: شــرکت های دانش بنیان و مراکز تفریحی از ما 
خواســته اند که بدنه هواپیماهای زمین گیر را در اختیار 
آنها قــرار دهیم؛ کمیته ای برای این منظور تشــکیل 
شده و هواپیماهای زمین گیر را به آنها واگذار می کنیم.

رئیس ســازمان هواپیمایی کشوری درباره هواپیماهای 
برجامی گفت: این هواپیماها به صورت نو وارد کشــور 
شده  اما سازندگان اروپایی تعهدات خود را در پشتیبانی 
هواپیماهای برجامی و ارائــه قطعات انجام نداده اند. در 
حال تنظیم لایحه شکایت از سازندگان اروپایی هستیم. 
پنج تا شش فروند از هواپیماهای ATR در حال چک 
هســتند و این زمین گیری به معنای از رده خارج شدن 
آنها نیست.محمدی بخش افزود: درخواست امهال اقساط 
خرید هواپیماها به صندوق توسعه ملی را داده ایم، بخشی 
از اقساط پرداخت شــده و بخش اعظم آن باقی مانده 
است. به طور کلی ۱۳۲ فروند هواپیمای زمین گیر داریم.

وی در پاســخ به پرسش خبرنگار مهر درباره پروازهای 
پهبادی گفت: ســازمان هواپیمایی مرجع صدور مجوز 
پهبادهای غیرنظامی است. پهبادها پروازهای مختلفی 
دارند که شامل عکسبرداری، فیلمبرداری و ... می شوند. 
با توجه به رشــد بی نظیر این صنعت در کشور، توسعه 
هوانوردی پهبادی جزو لاینفک این صنعت شده است. 
دســتورالعمل پرواز پهبادها را تنظیم کرده ایم که شامل 

شناسایی، گواهی ثبت و صدور مجوز پرواز است. 

نائب رئیس اتحادیه پوشــاک با اشــاره 
بــه افزایش ۳۰ درصدی نــرخ مواد اولیه 
پوشاک، گفت: طی ۲ هفته گذشته، وزارت 
صمت با صدور مجوزهایــی، به صورت 
نسبی واردات مواد اولیه پوشاک را تسهیل 

کرده است.
مجید نامی در گفت و گو با خبرنگار مهر 
در مورد علت گرانی پوشاک زمستانه، اظهار 
کرد: از تابســتان تاکنون نرخ مواد اولیه به 
شــدت بالا رفته که همین امر موجب شد 
قیمت تمام شده پوشاک افزایش یابد. به 
صورت میانگین می توان گفت که قیمت 
مواد اولیه بین ۳۰ تــا ۴۰ درصد افزایش 
یافته اســت؛ به عنــوان مثال قیمت پنبه 
و مخلوط هایــی از پنبه که عمدتاً وارداتی 
اســت، دو ماه پیش ۱۲۰ هزار تومان هم 

اکنون به ۱۷۵ هزار تومان رسیده است.
نایب رئیــس اتحادیه تولیــد و صادرات 
نساجی و پوشاک ایران با بیان اینکه اغلب 
مواد اولیه مورد مصرف در پوشاک وارداتی 

است، افزود: تنها ماده ای که به صورت صد 
در صدی در داخل کشور تولید می شود پلی 
استر اســت که آن هم در بورس عرضه 

می شود و به دلیل اینکه قیمت گذاری ها 
بر اســاس نرخ دلار است، قیمت این ماده 
بسیار بالاست؛ به گونه ای که اگر پلی استر 

وارد کنیم برای ما ارزان تر تمام می شود.
وی ادامه داد: در صنعت پوشاک به شدت 
وابسته به واردات مواد اولیه هستیم و وقتی 
مواد اولیه ای که به عنوان سرزنجیره سبد 
پوشاک محسوب می شود با مشکل مواجه 
شود، طبیعتاً قیمت تمام شده محصول بالا 
مــی رود و بالاخره با توجــه به نرخ تورم، 
بهره هــای بانکی و هزینه هــای تولید و 
فروش، تولید باید صرفه اقتصادی داشته 

باشد.

واردات مواد اولیه پوشاک تسهیل 
شد

نامی گفت: یکی از عمده مشــکلاتی که 
وزارت صمت نیــز با آن مواجــه بوده و 
موجب تخصیص دســتوری و سخت ارز 
برای واردات شــده، محدودیت های ارزی 
اســت. اما نکته مهم این اســت که باید 
وضعیت به گونه ای مدیریت شود که اگر 
زمانی با کمبود مواد اولیه مواجه شــدیم، 

واردات تسهیل شــود تا تولیدکننده برای 
تولید به مشکل نخورد.

نایب رئیــس اتحادیه تولیــد و صادرات 
نساجی و پوشاک ایران با بیان اینکه وزارت 
صمت باید به نگرانی های بخش خصوصی 
پاســخ دهد و به نظرات کارشناســی آنها 
توجه کند، افزود: البته طی ۲ هفته گذشته، 
وزارت صمــت با صــدور مجوزهایی، به 
صورت نسبی واردات مواد اولیه پوشاک را 
تسهیل کرده است؛ به عنوان نمونه واردات 
نخ از سال های گذشته با محدودیت مواجه 
بود، این محدودیت ها را برداشته اند و سعی 
کردند از این طریق بــازار را بهتر تنظیم 

کنند.
وی در مورد وضعیت تقاضا در بازار پوشاک 
زمستانه نیز گفت: به هر حال قدرت خرید 
مــردم کاهش و از آن طــرف نیز قیمت 
پوشاک افزایش یافته است که همزمانی 
این دو اتفاق، تقاضا را به صورت نســبی 

نزولی کرده است.

نائبرئیساتحادیهپوشاکبهمهراعلامکرد:

افزایش30درصدینرخمواداولیهپوشاک

معاون وزیر راه:

10 هزار و ۵00 کیلومتر محور جدید در حال اجراست

یک مقام مسئول اعلام کرد

معرفی 87 رقم محصولات زراعی دیم در سه دهه اخیر

سقوط آزاد ارزش  لیر و افزایش حضور  خریداران در استانبول  

هجوم خارجی ها به ترکیه
رکورد خرید خانه شکسته شد

معاون وزیر راه گفت: ۶ هزار و ۱۰۰ کیلومتر بزرگراه و راه 
اصلی و ۳ هزار و ۳۰۰ کیلومتر مسیر ریلی جدید و ۱۱۵۰ 

کیلومتر از آزادراه ها در حال اجرا است.
به گزارش خبرنگار مهر، خیرالله خادمی در نشست خبری 
حاشیه پنجمین نمایشگاه حمل و نقل با بیان اینکه حدود 
۱۰ هزار و ۵۰۰ کیلومتر از محورهای ریلی، آزادراهی و 
بزرگراهی در سراسر کشور در حال اجرا است گفت: از این 
میزان ۶ هزار و ۱۰۰ کیلومتر بزرگراه و راه اصلی و ۳ هزار 
و ۳۰۰ کیلومتر مسیر ریلی جدید است و ۱۱۵۰ کیلومتر 

از آزادراه ها در حال اجرا است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه طبق قانون 
بودجه برای اتمام این پروژه ها ۲۱۰ هزار میلیارد تومان 
پرداخت  برای  متوسط  گفت:  است،  نیاز  مورد  اعتبار 
اعتبارات بین ۸ تا ۱۰ است و پروژه های قراردادی هم 

در حال اتمام است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۵۰۰ قرارداد پیمانکاری 
منعقد شده که ۹۵۰ قرارداد از این پروژه ها به مرحله انعقاد 
رسیده است، توضیح داد: پیشرفت فیزیکی پروژه ها ۴۰ 
درصد است و عملیات اجرایی آنها هم در حال اجرا است. 
برای تکمیل این ۶ هزار و ۱۰۰ کیلومتر از بزرگراه و 
راه های اصلی حدود ۹۰ هزار میلیارد تومان بودجه اعتبار 
دست  در  پروژه ها  این  اجرای  آنکه  به   باتوجه  و  است 

ساخت است حدود ۸ تا ۱۰ سال زمان لازم است.

این  فیزیکی  پیشرفت  به  باتوجه  شد:  یادآور  خادمی 
امیدوار هستیم مجلس شورای اسلامی برای  پروژه ها 
پروژه های راه و بزرگراهی مصوبه قیر را تصویب کند و 

قیرهای لازم را در اختیار پیمانکاران قرار دهد.
وی توضیح داد: ۱۱۵۰ کیلومتر آزادراه در دست احداث 
است و با تأمین منابع مورد نیاز که حدود ۴۰ هزار میلیارد 
تومان است امیدوار هستیم امکان بهره برداری در بخش 

آزادراهی صورت گیرد.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین درباره نرخ عوارض 
آزادراه ها هم گفت: نرخ آزادراه ها بر اساس درآمد هزینه 
این  سال  هر  پایان  که  هست  آزادراهی  شرکت های 
شرکت ها پیشنهاد می دهند و ما هم نظر خود را به کمیته 
اعلام می کنیم. در حال حاضر نرخ عوارض افزایش پیدا 
نکرده اما پیش بینی می شود تا پیش از دهه فجر نرخ 

عوارض را اعلام کند.
خادمی یادآور شد: هرچقدر نرخ عوارض کمتر باشد میزان 
نگهداری آسفالت ها و رویه ها با مشکل مواجه خواهند 
شد.مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل 
ونقل کشور همچنین درباره راه آهن سریع السیر تهران-

قم- اصفهان هم گفت: این پروژه حدود ۱۳.۶ میلیارد 
تنها  میزان  این  از  که  بوده  مطرح  ال سی  چین  یوآن 
۲.۷ میلیارد یوآن جذب شده و برای اتمام آن نیازمند 
برنامه ریزی هستیم در حال حاضر این مسیر ریلی قم 

و  داشته  پیشرفت  زیرسازی  در  درصد  اصفهان ۶۰  تا 
پیشرفت کل پروژه حدود ۲۰ درصد بوده است.

وی در پاسخ به سوالی در رابطه با آخرین وضعیت راه آهن 
ریلی حدود ۶۲۸  مسیر  این  گفت:  زاهدان هم  چابهار 
کیلومتر است که با احتساب ایستگاه ها به ۷۰۰ کیلومتر 
می رسد و پیشرفت فیزیکی زیرسازی آن ۷۰ درصد و در 
مجموع پیشرفت فیزیکی این پروژه ۵۶ درصد بوده و ما 
امیدوار هستیم محدوده زاهدان تا خاش که حدود ۵۵۴ 

کیلومتر است تا پایان سال به بهره برداری برسد.
معاون وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به آخرین وضعیت 
تخصیص قیر هم گفت: طبق مصوبه مجلس در بودجه 
سال ۱۴۰۰ مقرر شد در ۶ ماه دوم قیر به پروژه ها تزریق 
شود بنابراین در ۶ ماهه ابتدای امسال ما هیچ حواله ای 
برای دریافت قیر نداشتیم. در حال حاضر ۶۰۰ کیلومتر 
از پروژه های  آزادراهی آماده آسفالت است که به دلیل 
کمبود قیر هنوز بخش عمده ای از این پروژه ها آسفالت 
نشده. در حال حاضر که در ۶ ماهه دوم سال هستیم 
اختیار  در  را  آن  ما  ابلاغ شده که  ما  به  سهمیه کمی 
پیمانکاران قرار دادیم. در حال حاضر نیاز سالانه ما ۳۵۰ 
هزار تن قیر است که تنها ۱۱۵ هزار تن که معادل یک 
هستیم  امیدوار  و  شده  ابلاغ  می شود  پروژه ها  از  سوم 

اقدامات لازم برای افزایش سهمیه قیر صورت گیرد.
خادمی همچنین درباره آخرین وضعیت منطقه ۲ آزادراه 

تهران شمال هم گفت: این پروژه ۲۲ کیلومتر است که 
۶ کیلومتر  آن به بهره برداری رسیده و ۶ و نیم کیلومتر 
آن باقی مانده که پیشرفت فیزیکی ۵۰ درصدی دارد و 
با همکاری بنیاد مستضعفان و همچنین به شرط تأمین 
مالی بتوانیم تا پایان سال ۱۴۰۱ یک باند از آن را به 

بهره برداری برسانیم.
وی گفت: کل باند این آزادراه ۱۶ کیلومتر است که ۲ 
هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که ۵۰ درصد 
آن توسط بنیاد مستضعفان و ۵۰ درصد توسط دولت باید 
پرداخت شود و تا کنون ۸۰۰ هزار میلیارد تومان در اختیار 

این پروژه قرار داده شده است.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل 
کشور با بیان اینکه آزادراه غدیر و همچنین ادامه همت-

کرج نقش مؤثری در کاهش بار ترافیکی مسیر تهران 
کرج داشته و در آزادراه همت یک پل بر روی کنارگذر 
آن وجود دارد که باید این پل هم تکمیل شود تا ما شاهد 

سرویس دهی بهتری در مسیر تهران کرج باشیم.
خادمی گفت: در حال حاضر استقبال بسیار خوبی از مسیر 

آزادراهی غدیر شده است.
وی در پایان گفت: ۴۷۲ کیلومتر از مسیرهای ریلی کشور 
از ریل ملی استفاده شده و همچنین ۲۰۰ دستگاه سوزن 
است هم  داشته  ریلی  پروژه های  در  نقش مؤثری  که 

توسط تولید داخل تأمین شده است.

از  کشور  دیم  کشاورزی  تحقیقات  موسسه  رئیس 
معرفی ۸۷ رقم محصولات زراعی دیم در سه دهه 

اخیر خبر داد.
علیزاده  خشنود  کشاورزی،  جهاد  وزارت  گزارش  به 
با  و  بارندگی  افزایش  با  که  است  درست  افزود: 
پراکنش مناسب در یکسال می توان عملکرد بالایی 
در شرایط دیم به دست آورد، اما این تصور که اگر 
در  تولید  باشد،  خشکسالی  یا  نباشد  پرباران  سالی 
صحیحی  باور  بود،  نخواهد  اقتصادی  دیم  شرایط 

نیست.
مدیریت  با  که  است  این  واقعیت  کرد:  تاکید  وی 
در  می توان  دیم  زراعت  اصول  رعایت  و  صحیح 
نامناسب ترین شرایط محیطی نیز عملکرد اقتصادی 
از کشت دیم به دست آورد تا جایی که امکان تولید 
اقتصادی در شرایط خشکسالی بارها از طریق مزارع 
الگویی و ترویجی در عرصه های بهره برداران تحت 
نظیر  خشک  و  باران  کم   سالهای  نامساعد  شرایط 

سال زراعی ۱۴۰۰ - ۱۳۹۹ اثبات شده است.
بیان  رئیس موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور 
کرد: حداقل خاکورزی و حفظ بقایای محصول قبلی 
در سطح خاک و انتخاب رقم اصلاح شده با رعایت 
تناوب و زمان کاشت صحیح از رمز و رازهایی است 
دیم  زراعت  در  اقتصادی  تولید  ضامن  می تواند  که 

فارغ از شرایط سال پرباران و کم باران باشد.
وی ادامه داد: تامین کودهای نیتروژن و فسفر مورد 

و  خاک  تجزیه  )مطابق  کاشت  زمان  در  گیاه  نیاز 
کاشت،  تراکم  و  رعایت عمق  جایگذاری(،  با روش 
مطابق  بیماریها  و  آفتها  هرز،  علفهای  با  مبارزه 
کشاورزی  تحقیقات  موسسه  فنی  دستورالعملهای 
دیم کشور از دیگر مواردی است که تولید اقتصادی 
تضمین  بارندگی  شرایط  از  فارغ  را  دیم  زراعت  در 

می کند.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  همچنین  علیزاده 
به  عمل  در  میزان  چه  به  بخش  این  پژوهش های 
برای  موسسه  این  کرد:  بیان  می شود،  گرفته  کار 
دیمزارها  و  عرصه ها  به  پژوهشی  یافته های  انتقال 
همواره پیشرو بوده و در این مسیر جهت گیری های 

مختلف داشته است.

به گفته وی اجرای آزمایش های تحقیقی و ترویجی، 
ساماندهی  تحقیقاتی،  یافته های  انتقال  در  تسریع 
دیمزارهای کشور، انتخاب مشارکتی ارقام موسوم به 
»پی.وی.اس« و مشارکت در طرح های بین المللی و 

ملی از جمله این جهت گیریهاست.
عنوان  به  بذرها  جدید  ارقام  معرفی  مسئول  این 
یافته های تحقیقاتی این موسسه را یادآوری و اظهار 
کرد: این موسسه تحقیقاتی از بدو شروع فعالیت در 
محصولات  از  جدید  رقم   ۸۷ تاکنون   ۱۳۷۲ سال 
سرد  گرمسیری،  اقلیم های  با  سازگار  و  دیم  زراعی 
و معتدل سرد را برای مناطق مختلف کشور معرفی 

کرده است.
رئیس موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور اضافه 
استراتژیک  به محصول  تعداد  این  از  رقم   ۳۶ کرد: 
گندم اختصاص دارد که ۶ رقم آن مربوط به گندم 
جمله  از  صنعتی  مصارف  جهت  و  است  »دوروم« 

تولید ماکارونی از آنها استفاده می شود.
وی ادامه داد: دیگر ارقام معرفی شده از سوی این 
حبوبات  رقم   ۲۰ جو،  رقم   ۱۷ شامل  نیز  موسسه 
)۱۵رقم نخود و پنج رقم عدس(، هفت رقم دانه های 

روغنی و هفت رقم گیاهان علوفه ای است.
علیزاده بیان کرد: موسسه برای تحقق امر »تحقیق 
برای توسعه«، این ارقام جدید را همراه با بسته های 
مکانیزاسیون،  و  خاکورزی  نیازهای  شامل  زراعی 
تغذیه، کنترل آفتها و بیماریها و تمام عملیات مورد 

معرفی کرده  پتانسیل عملکرد  به  برای رسیدن  نیاز 
است.

موسسه  که  کرد  تاکید  همچنین  مسئول  این 
کارشناسی  و  فنی  نظر  از  دیم  کشاورزی  تحقیقات 
این بخش دارد و همواره  مشارکت فعال در توسعه 
یافته های  و  پژوهش ها  نتیجه  تا  است  کرده  تلاش 

تحقیقاتی به عرصه های دیم کشور منتقل شود.
بیان  رئیس موسسه تحقیقات کشاورزی دیم کشور 
انتقال  برای  مناسبی  فرصت   ۱۳۹۹ سال  در  کرد: 
عرصه ها  به  تحقیقاتی  یافته های  پیش  از  بیش 
در  تولید  »جهش  به  موسوم  طرح  و  آمد  وجود  به 
مورد  که  شد  تدوین  موسسه  این  در  دیم زارها« 
استقبال معاونت زراعت و وزیر جهاد کشاورزی قرار 

گرفت.
تولید  »جهش  طرح  اجرای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
وزارت  توافق  مورد   ۱۳۹۹ پاییز  طی  دیم زارها«  در 
جهادکشاورزی و ستاد اجرایی فرمان امام )ره( قرار 
پنج  طرح  این  در  موسسه  نقش  کرد:  بیان  گرفت، 
ساله پشتیبانی فنی و تامین هسته های بذری است.

این مسئول اظهار داشت: در قالب این طرح افزایش 
همچنین  و  دیم  زراعی  محصولات  تمام  بهره وری 
محصولات  برخی  دیم  زیرِکشت  سطح  افزایش 
نظیر گیاهان علوفه ای و دانه ها روغنی دیم در تمام 
مناطق دیم کاری کشور با توجه به امکانات و شرایط 

موجود مدنظر قرار گرفته است.

داده های روز سه شنبه گذشته نشان می دهد که فروش 
خانه های ترکیه به خارجی ها در ماه نوامبر تقریباً ۵۰ 
درصد افزایش یافته است و رکورد تازه ای را به ثبت 
این  برای  خارجی  ارز  دلار  میلیاردها  و  است  رسانده 
کشور به ارمغان آورده است وکاهش لیر باعث شده 

است که خریدها بسیار ارزان تر شود.
آمار و ارقام حاکی از آن است که در پس زمینه بیش از 
۲۰ درصد تورم سالانه، بازار ملک در ماه نوامبر به طور 
کلی پررونق بوده است و فروش کلی ۵۹ درصد نسبت 
به سال قبل افزایش یافته است و به ۱۷۸ هزار و ۸۱۴ 

ملک رسیده است.
مکبوله یونل مایا، مدیر کل ارزیابی املاک و مستغلات 
TSKB، گفت: مردم مسکن را ابزاری برای دفاع در 
برابر تورم می دانند که این عامل در افزایش شدید 

فروش در ماه نوامبر مؤثر بوده است.
نرخ برابری لیر پس از کاهش دوباره نرخ بهره توسط 

بانک مرکزی به ۱۵.۶۸۹ رسید. ارزش دلار در برابر 
لیر در سال جاری بیش از دو برابر شده است و اقتصاد 

بازارهای نوظهور بزرگ ترکیه را متزلزل کرده است.
و  توسعه دهندگان  از  یکی  رئیس  الماس،  آلتان 
ارز  جریان  که  گفت  ترکیه  مسکن  سرمایه گذاران 
خارجی ناشی از فروش خانه در ۱۱ ماه منتهی به نوامبر 
به ۸.۵ میلیارد دلار رسیده است که فراتر از پیش بینی 
پایان  تا  توانیم  "ما می  ادامه گفت:  آن است.وی در 
سال فروش را به ۱۰ میلیارد دلار برسانیم که بزرگترین 

حمایت از برنامه جدید اقتصادی در دوره پیش رو از 
فروش ملک به خارجی ها خواهد بود."

رئیس جمهور رجب طیب اردوغان از کاهش شدید نرخ 
بهره برای حمایت از برنامه جدید خود که بر صادرات و 
اعتبار تاکید دارد با وجود افزایش تورم و انتقاد گسترده 

اقتصاددانان و قانونگذاران مخالف، تاکید کرده است.
نوامبر،  در  ها  خارجی  به  شده  فروخته  خانه   ۷.۳۶۳
بالاترین سطح ماهانه از زمان شروع سری داده ها در 
سال ۲۰۱۳ است؛ با اختلاف بیشترین تعداد خریداران 

از آن عراقی ها و  ایرانی و پس  خارجی، شهروندان 
روس ها بودند.

فروش املاک به خارجی ها در طول سال قوی بوده 
است و در ۱۱ ماهه اول ۳۹.۴ درصد افزایش داشته 
است و کل فروش مسکن در دوره ۱۱ ماهه در مقایسه 

با سال قبل در واقع ۹.۲ درصد کاهش داشته است.
محبوب ترین مکان برای فروش خانه به خارجی ها 
استانبول با فروش ۲۹۲۲ واحد مسکن بوده است و پس 

از آن استراحتگاه جنوبی آنتالیا و آنکارا قرار داشته اند.
این داده ها همچنین نشان می دهد که فروش وام 
مسکن نوامبر با ۶۱ درصد افزایش نسبت به سال قبل 

به ۳۹۳۶۶ واحد رسیده است.
دوران  ارزان  وام های  دلیل  به  فروش  گذشته،  سال 
و  یافت  افزایش  دولتی  بانک های  از  همه گیری 
توسعه دهندگان املاک را بر آن داشت تا کمپین هایی را 

برای خریداران راه اندازی کنند.
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شهرستان اخبار

خبر

 اهدای 50 دستگاه ویلچر 
و هزینه سفر عتبات عالیات 
به جامعه هدف بهزیستی 

شهرستان بابل 

ســاری –امیری فر،خبرنگارمملکت-مراسم اهدای 50 
دســتگاه ویلچر و 100 ســفر کربلا با حضور دکتر علی 
کریمی فیروزجایی نماینده مردم شریف شهرستان بابل در 
مجلس شورای اسلامی ، دکتر فرزاد گوهردهی مدیرکل 
بهزیستی مازندران و مسوولان استانی و شهرستانی برگزار 

شد.
 دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل بهزیستی مازندران در این 
مراسم ضمن تقدیر و تشکر از اهدای 50 دستگاه ویلچر 
و سفر کربلا توسط مهندس جهانیان خیر بزرگوار، گفت 
: خیران به عنوان بازوان بهزیستی در سال های گذشته 
حامی بهزیستی درکمک به جامعه هدف بودند وامید است 

این همکاری ها در سال جاری نیزتداوم پیدا کند.
وی با دعــوت از خیران برای کمک بــه جامعه هدف 
بهزیســتی ، تاکید کرد : بهزیستی به تنهایی نمی تواند 
مشکلات جامعه هدف را برطرف کند و نیازمند همراهی 
و همکاری شرکای اجتماعی برای پیشبرد اهداف خود می 

باشد.
مدیرکل بهزیستی مازندران با بیان اینکه در استان بیش از 
62 هزار توانخواه تحت پوشش بهزیستی قراردارند ، گفت 
: معلولیت جســمی – حرکتی بیشترین نوع معلولیت در 
استان مازندران می باشد و از توانخواهان تحت پوشش 
بهزیستی   30300  نفر دارای معلولیت جسمی – حرکتی 

می باشند.
مدیرکل بهزیستی مازندران با بیان اینکه در استان 112 
مرکز در حوزه توانبخشی فعالیت می کنند ، گفت : برای 
نگهداری افراد در مراکز ماهانه مبلغ ده میلیارد تومان به 

حساب مراکز واریز می شود.
وی یکی از اهداف ســازمان را نگهداری افراد در بســتر 
خانواده عنوان کرد و افزود : برخی افراد که شــرایط لازم 
برای نگهداری در خانه را نداشــته باشند در مراکز شبانه 

روزی و خانه حمایتی خدمات دریافت می کنند.

 اصفهان قطب ترانزیت کشور
اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت-رییس 
ســازمان راهداری و حمل و نقــل جاده ای گفت: 
برای نگهداری راه هــای فعلی به 72 هزار میلیارد 
نیاز اســت اما بودجه سازمان با این ارقام اختلاف 

زیادی دارد.
 داریوش امانی  در مراسم گرامیداشت هفته حمل 
و نقل، رانندگان و راهداری اظهار داشت: اصفهان 
قطب ترانزیت کشور است و نقش مهمی در حمل 
و نقل کشــور دارد و نقش تاثیرگذار آن در کشور 

انکار نشدنی است.
وی ادامــه داد: مــا 70 نوع خدمت را به کشــور 
می دهیم، ســال گذشته 502 میلیون تن جابجایی 
کالا داشــتیم و تا به این جای سال 380 میلیون 
تن جابجایی داشتیم که 7.5 درصد نسبت به سال 
گذشته رشد داشــته و نشان می دهد فعالیت ما با 

وجود کرونا رشد داشته است.
رییس ســازمان راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
افزود: در دوره قبل از کرونا 167 میلیون جابجایی 
مســافر بوده ، که امسال به 67 میلیون رسیده که 
این کاهش می تواند باعث مشکل شود، اما با این 
وجود ترانزیت به کشــورهای همسایه با توجه به 
رهنمودهای مقام معظم رهبری رشــد 3 درصدی 

داشته است.
وی اضافه کرد: ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای با 12 هزار کارمند، 9 هزار خودرو و هزار 
و 300 راهــدار خانه بــرای امنیت و آرامش مردم 
تــلاش می کند که گســتردگی فعالیت های این 

سازمان را نشان می دهد.
امانی بیان داشــت: در حال حاضر در کشور 221 
هــزار کیلومتــر راه داریم، اگر هیــچ راه دیگری 
نسازیم با قیمت های امروز برای نگهداری راه ها 
72 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز داریم می خواهد 
که با سلام و صلوات حل نمی شود و ماشین آلات 

می خواهد.
وی ابراز داشت: 28 هزار میلیارد تومان در بدترین 
حالت برای یک ســال ســازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای نیاز اســت که امســال هفت هزار 
میلیــارد اختصاص یافت و تا امروز با تامین بودجه 
10 هزار میلیارد هزینه شــده کــه هنوز 18 هزار 

میلیارد تومان کم داریم.
رییس ســازمان راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
تصریح کرد: در ســال جاری سه هزار کامیون به 
کشــور آمده اما برخی از مجلســی ها ما را خائن 
می دانند زیرا می گویند باید حتما از کالای داخلی 

استفاده شود.
وی افزود: هر ســال 20-30 نفر راننده کشته می 
شوند که بحث شــهیدی آنها پیگیری می شوند، 
زیرا این افــراد در حمل و نقل جان و مال خود را 
ایثار می کند، اما همچنان بحث بیمه آنها پیگیری 
می شــود و تلاش ســازمان اســت که مطالبات 

رانندگان پیگیری شود.
امانی در خصوص افزایش قیمت لاســتیک گفت: 
در ســتاد تنظیم بازار معاون اول رییس جمهور با 
افزایش قیمت لاســتیک موافقت نکرد و افزایش 

قیمت لاستیک بر می گردد.

 حمایت بانک کشاورزی
 از نخل کاران استان 

خوزستان

معماریان  اهواز-هزاریان،خبرنگارمملکت-جهانپور 
مدیر شعب بانک کشاورزی خوزستان از پرداخت 
38 میلیارد ریال تســهیلات به نخل کاران استان 

خوزستان خبر داد.
جهانپورمعماریــان گفت: در ســال زراعی جاری 
شــعب بانک کشاورزی اســتان خوزستان موفق 
شــده اند تا کنون مبلغی بالغ بر 38 میلیارد ریال 
تسهیلات به نخل کاران استان خوزستان پرداخت 

کنند.
مدیر شعب بانک کشاورزی خوزستان افزود: بانک 
کشاورزی تنها متولی مالی بخش کشاورزی است 
و در این خصــوص با تمام ابزارهای مالی در رفع 

موانع تولید در بخش کشاورزی حضور داریم.
معماریان گفت: نظر به اینکه اســتان خوزســتان 
مقام نخست در صادرات خرما با حجمی در حدود 
85 هــزار تن و مقام دوم در تولید خرما با حجمی 
در حدود 230 هزار تن در کشــور را دارا است لذا 
حمایت بانک کشاورزی نقش مهمی در توسعه و 

بهبهود نخیلات استان دارد. 
جهانپــور معماریان افزود: در راســتای حمایت از 
نخل کاران اســتان خوزستان صندوق بیمه بانک 
کشــاورزی تا کنون مجوز پرداخت مبلغی بالغ بر 
290 میلیارد ریال جهت پرداخت غرامت به نخل 
کاران آســیب دیده از خشکسالی خرما را مصوب 
کرده است که پس از تامین اعتبار از مرکز و پس 
از فرایند قانونی به حساب نخلکاران واریز خواهد 

شد. 
مدیر شعب بانک کشــاورزی خوزستان گفت: در 
سال جاری و با توجه به عدم توانایی برخی از نخل 
کاران در پرداخت بدهی خود به بانک مبلغی بالغ 
بر 121 میلیارد ریــال از بدهی نخلکاران را مورد 

تمدید قرار داده ایم.

 معاون فناوری و نوآوری
 وزارت علوم 

 پردیس پارکهای علم 
و فناوری در شهرکهای 

صنعتی کشور راه اندازی شد
و  فنــاوری  شــهرکرد-خبرنگارمملکت-معاون 
نــوآوری وزارت علوم گفــت: راه اندازی پردیس 
پارکهــای علم و فناوری در شــهرکهای صنعتی 
با همکاری ســازمان صنایع کوچک و شهرکهای 

صنعتی کشور در دستور کار قرار گرفته است.
 نشست مشــترک معاون فناوری و نوآوری وزیر 
علوم با معاون وزیر صمت و مدیرعامل ســازمان 
صنایع کوچــک و شــهرکهای صنعتی به همت 
پارک علــم و فناوری چهارمحــال و بختیاری و 
شرکت شهرکهای صنعتی استان در محل سازمان 
صنایع کوچک و شــهرکهای صنعتــی ایران و با 
حضور مدیرکل دفتر نوآوری و کســب و کارهای 
نوین معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و 
سرپرست دفتر سیاستگذاری، برنامهریزی و توسعه 

فناوری و نوآوری وزارت علوم برگزار شد.
در این نشســت دکتر خیرالدین معــاون فناوری 
و نــوآوری وزارت علوم گفت: یکــی از مهترین 
مشکلات کشــور بحث اشتغال اســت و یکی از 
بهترین بسترهای ایجاد اشتغال برای قشر تحصیل 
کرده جامعه پارکهای علم و فناوری و شــرکتهای 
دانش بنیان هســتند. دکتر علی خیرالدین با اشاره 
بــه توانایی تبدیل ایده به محصول توســط فارغ 
التحصیلان دانشــگاه افزود فعالیــت بیش از 50 
هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاه در شرکتهای 
دانش بنیان موجــب ارتقا 20 پلهای رتبه فناوری 
ایــران در بین کشــورهای جهان طی 10 ســال 
گذشته شده است. معاون فناوری وزیر علوم یکی 
از مشــکلات پارک های علم و فناوری و شرکت 
های دانش بنیان را نبود فضای مناســب توسعه 
عنوان نمود و خاطر نشــان کــرد فضاهای خالی 
موجود و بلا استفاده در شهرک های صنعتی می 
تواند در حل این مســئله موثر باشد که با تعریف 
سازکاز مناسب می توان زمینه در اختیار قرار دادن 
این فضاها به پارک های علم و فناوری و شرکت 
های دانــش بنیان را فراهم نمــود. خیرالدین در 
پایان تاکید کرد انعقاد تفاهم نامه ســه جانبه بین 
وزرات علــوم، تحقیقات و فناوری، معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری و وزارت صمت می 
تواند موجب هم افزایی بیشتر در کمک به توسعه 
شــرکت های دانش بنیان و ایجاد پردیس پارک 

های علم و فناوری در شهرکهای صنعتی شود.
دکتر علی رسولیان معاون وزیر صمت و مدیرعامل 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایران نیز با اشــاره به واگذاری زمین در شــهرک 
های صنعتــی از طریق مزایده خواســتار تعریف 
بســته حمایتی متفاوت برای شرکت های دانش 
بینان شــد. معاون وزیر صمــت گفت: با توجه به 
کار متفاوت و علمی شرکت های دانش بنیان باید 
متفاوت از دیگر شــرکت ها دیده شود و این نیاز 
به تعریف شــاخص برای مشخص نمودن شرکت 
های هایتــک دارد. دکتر رســولیان درخصوص 
واگذاری زمین در شــهرک های صنعتی به پارک 
هــای علم و فناوری تاکید کــرد از همه ظرفیت 
های قانونی برای این موضوع اســتفاده خواهیم 

کرد.

اخبار

بیمه  کرمانشاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-مدیر کل 
سلامت استان کرمانشاه از شــروع به کار تیم های بازرسی 
به منظور نظارت بر اجرای فرایند نسخه نویسی الکترونیک 

خبر داد.
امید قادری اظهار کرد: طبق قانون مجلس شورای اسلامی و 
به منظور اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیک از ابتدای دی 

ماه به هیچ عنوان نسخه های کاغذی را نمی پذیریم.
وی با بیان اینکه اجرای این طرح در اســتان کرمانشاه 99 
درصد پیشرفت فیزیکی داشــته، افزود: این در حالیست که 
میانگین کشوری طرح مذکور 75 درصد بوده و خوشبختانه 
استان کرمانشاه در این زمینه رتبه دوم کشوری را کسب کرده 

است.
مدیر کل بیمه سلامت استان کرمانشاه ادامه داد: در استان 
کرمانشاه تمامی زیرساخت ها و شرایط اجرای کامل این طرح 
را فراهم کردیم و از ابتدای دی ماه هیچگونه هزینه نسخه 

نویسی کاغذی را مطابق قانون نمی پذیریم.
وی گفت: تمام مراکز درمانی طرف قرارداد بیمه ســلامت 
اعم از پزشکان، آزمایشگاه ها و سایر مراکز درمانی دارای یک 
نام کاربری و رمز عبور هســتند و از طریق آن طرح نسخه 
نویســی الکترونیک را اجرا می کنند.مدیر کل بیمه سلامت 
استان کرمانشاه در خصوص فرایند نسخه نویسی به روش 
الکترونیک خاطر نشــان کرد: در این روش پزشک با شماره 

ملی نسخه نویســی بیمار را انجام داده و یک کد رهگیری 
5 رقمی به او می دهد.وی با بیان اینکه شــروع و اجرای هر 
طرحی با مشــکلاتی همراه است، یادآور شد: در هر صورت 
باید مشکلات و نواقص به لحاظ کمی و کیفی برطرف شود، 
به علاوه شرایطی فراهم کردیم تا نسخه نویسی الکترونیک 
از طریق گوشی های هوشمند انجام شده تا در صورت بروز 
قطعی اینترنت و .. امر نسخه نویسی الکترونیک با مشکلی 

مواجه نشود.
قادری در پایان از شروع کار تیم های بازرسی در مراکز پزشکی 
و درمانگاه ها خبر داد و گفت: این تیم ها مشکلات موجود را 

شناسایی و برطرف می کنند

مدیر کل بیمه سلامت کرمانشاه

نظارت تیم های بازرسی بر نحوه اجرای نسخه نویسی الکترونیک

خبر

سخنگوي صنعت برق

شبكه سراسري برق در وضعيت پايدار قرار دارد
رشت-خبرنگارمملکت- مشکلي در تامین برق مشترکان وجود ندارد.

مدیرعامل شــرکت مدیریت شبکه برق ایران و ســخنگوي صنعت برق در پاسخ به سوالی در خصوص 
اطلاعیه شرکت توزیع استان تهران افزود: شبکه سراسري برق در وضعیت پایدار قرار دارد و تاکید کرد: 
هیچ مشــکل و محدودیتی در تامین برق مشــترکان وجود ندارد و این اطلاعیه بدون هماهنگی منتشر 

شده است و از اعتبار ساقط می باشد.
مصطفي رجبي مشــهدي با اعلام این خبرتصریح کرد: وزارت نیرو طی سه ماهه گذشته با برنامه های 
بهبود راندمان نیروگاه ها، افزایش واردات و قطع مراکز اســتخراج مجاز رمز ارز ، تعدیل روشنایی معابر 
نسبت به کاهش مصرف سوخت نیروگاه اقدام کرده است که نتایج خوبی داشته است . وی افزود وضعیت 

مخازن سوخت نیروگاه ها نسبت به مدت مشابه سال گذشته، وضعیت مطلوبي دارد.
رجبي مشهدي همچنین با اشاره به پیش بیني سازمان هواشناسي مبني بر سردشدن دماي هوا از روز سه 
شنبه هفته جاري، خاطرنشان کرد: این رخداد به طور طبیعي  باعث افزایش مصرف انرژي و گاز در کشور 

خواهد شد و ضرورت دارد مشترکان عزیز در کاهش مصرف برق و گاز جدیت بیشتری داشته باشند.
وي درعین حال با دعوت از هموطنان براي مدیریت مصرف ، اظهارداشت: از هموطنان در سراسر کشور 
درخواســت مي کنیم با رعایت نکات ســاده اي مانند، کاهش دماي سیستم هاي گرمایشي که به ازاي 
هر یک درصد کاهش دما، 3 درصد در مصرف کاهش خواهیم داشــت، همچنین  خاموش کردن لامپ 
هاي اضافي که مي تواند در تامین برق همه و انرژي همه مشــترکان کمک کند، نســبت به مدیریت 

مصرف اقدام کنند.

مديرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اصفهان اعلام کرد 
نقش مهم رانندگان در توزيع کالای اساسی

اصفهان- احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت-مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: با وجود تحریم ها بازهم رانندگان در حمل 
و نقل مسافران و بار به وظیفه ذاتی خود عمل می کنند.

به گزارش خبرنگار ..، مهدی خضری در مراسم گرامیداشت هفته حمل و نقل، رانندگان و راهداری ضمن تقدیر از سپاه صاحب الزمان برای هماهنگی 
در برگزاری گرامیداشت هفته حمل و نقل اظهار داشت:  ما در این هفته هر ساله مراسمی را برگزار می کنیم که به دلیل شیوع کرونا این جلسه دو 

سال برگزاز نشد.
وی افزود: 26 آذرماه یادآور فرمان ویژه امام برای جهاد تخلیه بنادر است که آن روز شاهد عملکرد بسیجی وار در حوزه بنادر بودیم، اما بسی جای 

خوشحالی است بعد از 42 سال از تاریخ انقلاب بازهم شاهد حرکت های جهادی در حوزه حمل و نقل هستیم.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان ادامه داد: در حال تحریم ها بازهم رانندگان در حمل و نقل بار و مسافر به وظبفه ذاتی و 

عرفی و شرعی خود عمل می کننند و در حوزه جهاد تخلیه بنادر فعالیت خود را انجام می دهند.
وی ابراز داشت: در شرایط سخت کرونایی که خیلی جاها تعطیل بود رانندگان نسبت به حمل کالای اساسی فعالیت داشتند که نقش مهمی در 

وضعیت کشور داشتند و رانندگان وظیفه خود در خدمت به مردم را فراموش نکردند.
خضری اضافه کرد: با توجه به اهمیت جایجایی مسافران و شرایط سخت کرونایی و زیان ده بودن حمل مسافر رانندگان نسبت به جایجایی و رعایت 

وضعیت کرونایی اقدام کردند و حتی با شرایط زیان دهی به فعالیت خود ادامه داد.
وی اضافه کرد: در حوزه راهداری نیز با توجه به شرایط اقتصادی سخت کشور حفظ و نگهداری ره های کشور بسیار مهم است و فعالان حوزه راه 

با سختکوشی ویژه برای عبور و مرور ایمن تلاش کردند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان تاکید کرد: با توجه به شرایط سخت و نقش مهم اصفهان در ترانتزیت کالا حمایت خوبی 
شده،در اصفهان 450 میلیارد پروژه راهداری از ابتدای سال اجرا شده و 200 کیلیومتر راه روکش آسفالت گرم شده که نتیجه تلاش فعالان راهداری 

و پلیس راه استان است.
وی ابراز داشت: پلیس های راه با حضور خود یک امنیت خاطر به کابران جاده می دهند و باید به طور ویژه تقدیر شوند زیرا نقش مهمی در امنیت 

مسافران دارند.

شهرکرد-خبرنگارمملکت-به مناسبت روز وحدت 
حوزه و دانشــگاه و شهادت آیت الله مفتح، ویژه 
برنامه وحدت حوزه و دانشگاه به میزبانی دانشگاه 
شــهرکرد با حضور آیت الله علیرضا اسلامیان 
نماینده مردم استان در مجلس خبرگان رهبری، 
حجت الاسلام محمد علی نکونام نماینده ولی 
فقیه در اســتان و امام جمعه شــهرکرد، سردار 
غلامعلی حیدری استاندار چهارمحال و بختیاری، 
دکتر یاسر پیرعلی سرپرست دانشگاه شهرکرد، 
حجت الاســلام دکتر سعید صفی مسئول دفتر 
نهاد نمایندگی رهبری در دانشــگاه شهرکرد و 
جمعی از مســئولان و اساتید حوزه و دانشگاه در 

مصلی بزرگ امام خمینی شهرکرد برگزار شد.
آیت الله علیرضا اسلامیان ضمن تسلیت شهادت 
مظلومانه حضرت فاطمه زهرا)س( با طرح این 
ســوال گفت: آیا ایجاد وحدت حوزه و دانشگاه 
باید باشــد یا اینکه اصلا حوزه و دانشگاه از ابتدا 
یکي بوده است و وقتي یک چیز واحد وجود داشته 
باشد، ایجاد وحدت معني ندارد.نماینده مردم استان 
در مجلس خبرگان افزود: حوزه و دانشگاه یکي 
بوده است و با صرف حضور فیزیکي روحاني در 
دانشــگاه و اساتید دانشگاه در حوزه هاي علمیه 
وحدت ایجاد نمي شــود و باید دید ما که واحد 

بودیم چرا وحدتمان از بین رفته است.
وي ادامه داد: تخصصي شدن رشته ها باید اتفاق 

مي افتاد امــا این موضوع ایجاد تفرقه نمي کند 
بلکه باید بررسي کنیم چگونه دشمن توانسته است 
بــا ذکاوت و زیرکي ورود پیدا کند و باعث ایجاد 
تفرقه شود.آیت الله اسلامیان با اشاره به اینکه نیاز 
است کارگروهي تشکیل دهیم که عوامل از بین 
بردن وحدت بین حوزه و دانشگاه را بررسي کند 
گفت: باید پرونده علمي علماي اسلام را بازخواني 
و ریشــه تفرقه را پیدا کنیم و باور داشته باشیم 
دین، آیین و مکتب ائمه اطهار )ع( تضمین کننده 

سعادت دنیا و آخرتمان است.
حجت الاســلام محمد علی نکونام ضمن خدا 
قوت به تلاش گــران در این عرصه گفت: این 
جلسات را بی خاصیت تلقی نکنیم و حتما بدانیم 
این نشست ها به فضل پروردگار نقش خود را ایفا 

و شما را به هدف نزدیک خواهد کرد.
نماینده ولی فقیه در استان با اشاره به اینکه چند 
باور مهم باید در ما شــکل بگیرد، گفت: باید به 
خود بباورانیم که این دو مجموعه حوزه و دانشگاه 
می تواند یکی باشد و می توانیم تیر دشمن را به 
سنگ بزنیم. و باورکنیم می شود و باید دشمن را 
خلع سلاح کرد.حجت الاسلام محمدعلی نکونام 
گفت: باور کنیم در یک مقطع استثنایی هستیم 
که تا کنون سابقه نداشته است و در طول تاریخ 
بشر به صورت مقطعی و محدود مدیریت امور به 
دست انبیاء الهی افتاده است و در تاریخ اسلام هم 

به خوبی واقفید که چنین بوده است اما آنچه امروز 
با آن روبرو هستیم، استثنایی است و گمان نکنیم 
این مقطع مثل مقاطع دیگر است، اینچنین نیست 
و به فضل الهی اقتدار، توانمندی، اســتعداد ها و 
مدیریت لایق، حکیم و قوی مقام معظم رهبری 

راه گشاست و این دو حوزه باید تقویت شود 
امام جمعه شــهرکرد ادامه داد: باور به اینکه باید 
یکی شــویم و تا یکی نشــویم و یگانه حرکت 
نکنیم و یک مقصد را دنبال نکنیم نتیجه مورد 
نظر حاصل نمی شود و باید یک نگاه بر همگی 
حاکم باشد و آن رساندن جامعه به تمدن اسلامی 
است که به لطف خدا در این مسیر در حال حرکت 

هستیم.
حجت الاسلام محمد علی نکونام گفت: باور کنیم 
منجی این کشــور، این مردم و بشریت جز آیین 

محمدی)ص( چیز دیگری نیست و آنچه بیگانه 
می خواهد به ما تحمیــل کند جز اینکه ما را از 
مقصد دور کند چیز دیگری نیست .نماینده ولی 
فقیه در استان افزود: باید باور داشته باشیم که این 
راه تقوا میخواهد، تقوا در قرآن به عنوان یک حرف 
اصلی موج می زند و رســیدن به تمدن اسلامی 
جز از طریق تقوا میسر نمی شود.حجت الاسلام 
محمدعلی نکونام در ادامه گفت: مایوس نباشید 
و مایوس نشــوید و بدانید که در حوزه و دانشگاه 
خیلی جلو آمده اید و آنچه اهمیت دارد این است 
که حوزه علمیه و دانشگاه با نگاه تقویتی به هم 
نگاه کنند و هر دو حامی و پشتیبان یکدیگر باشند 
و هــر دو این باورها و و اقعیات را مطالبه کنند و 
به فضل الهی به آرمان های امام و شهدا و آرمان 

های بلند انقلاب خواهیم رسید.

استاندار چهارمحال و بختیاري نیز در این نشست 
ضمن تســلیت ایام شــهادت جانسوز حضرت 
فاطمه زهرا)س( با ابراز خرســندي از برگزاري 
چنین جلســاتي گفت: با هم اندیشي و داشتن 
هدف جمعي مي توانیم بــه راهکارها ي خوبي 
دست یابیم تا نتیجه آن خروج استان از تنگناها 

و مشکلات باشد.
غلامعلی حیدری با بیان اینکه راهبردها باید به 
پیوند مردم و حاکمیت منتهي شود، افزود: اگر پیوند 
بین مردم و حاکمیت تقویت شود، تاب آوري مردم 
هم در مقابل مشکلات پیچیده دشمن، بالا خواهد 
رفت.استاندار چهارمحال و بختیاری با اشاره به زیاد 
شدن فاصله و گسست بین نسل ها و ضرورت کار 
روي این موضوع و کم کردن این فاصله گفت: در 
این راستا فرهنگ و مکتب شهید سلیماني مي 
تواند کمک بسیار خوبي براي ما باشد و همانند 
دوران دفاع مقدس باشــیم که این پیوند وجود 
داشت و همه دلي کار میکردند و در صحنه جهاد 
و شهادت مصمم بودندسردار غلامعلی حیدری 
گفت: بیانیه گام دوم انقلاب در دســتور کار قرار 
دارد و باید اخلاق مدارانه حرکت کنیم و با استفاده 
از ظرفیت نخبگان، اساتید و دانشجویان به جلو 

حرکت کنیم.
اســتاندار چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: من 
حتما از ظرفیت اساتید و نخبگان استفاده خواهم 
کرد ولي باید دانشگاه را ارتقا دهیم و کادر سازي 
کنیــم و خودمان را درگیر حاشــیه ها نکنیم و 
براي پیشرفت کشــور گام هاي بلند برداریم و 
اگر صداقت و خلوص در کار باشــد هم افزایي و 

همراهي هم اتفاق خواهد افتاد.

رشت-خبرنگارمملکت-شهردار رشت تدوین یک 
چشــم  انداز در حوزه مدیریت تحول و طرحهای 
توسعه ای برای شهر رشــت را لازم و ضروری 
خواند و گفت: پیگیری موردی پروژه های مرکزی 
شــهر رشت به عنوان یک اولویت در دستور کار 
مدیریت شــهری قرار دارد.به گزارش واحد خبر 
مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری 

رشت - ســید امیر حسین علوی شهردار رشت 
شنبه 27 آذر 1400 در جلسه با مدیران پروژه های 
شــهر رشت اظهار داشــت: روزی که بنا شد به 
عنوان شــهردار در پروسه انتخاب شهردار رشت 
ورود نمایم، مهمترین نیازمندیهای شهر را تحت 
عنــوان پروژه های مرکزی ارائه کردم.شــهردار 
رشــت اســتفاده از مدیران و نیروهای کارآمد با 

رزومه مشــخص برای تحقق اهداف توسعه ای 
و زیربنایی مجموعه مدیریت شهری را ضروری 
خواند و عنوان کرد: مهمترین علل عدم کارایی 
برخی پروژه ها نظیر آب نما که در سنوات گذشته 
در سطح شهر رشت اجرایی شد، باید توسط تیم 
جدید مدیریت شهری به دقت آسیب شناسی شود.
سید امیر حسین علوی پیگیری موردی پروژه های 

مرکزی شــهر رشــت را مورد تاکید قرار داد و 
تصریح کرد: شــهرداری برای پیشبرد اهداف و 
برنامه های خود در پروژه های مرکزی شهر افراد 
و مدیرانی را با ویژگیهای تخصصی و مدیریتی 
خاص برگزیده است تا از این مجرا بتواند نسبت 
به تسریع در اجرایی شدن پروژه های عمرانی و 
طرحهای نیمه تمام اقدامات لازم را به عمل آورد.

وی کمک و مساعدت برای ساماندهی رودخانه ها 
را یکی از اصلی ترین مطالبات مردم و مجموعه 
مدیریت شهری از دولت خدمتگذار و دستگاههای 
متولی اعلام کرد و افزود: برای هر یک از مدیران 
پروژه های مرکزی شهر رشت وظیفه ای خاص 
تعریف شده تا مطابق با همان سرفصلها کارها را 

پیگیری نمایند.

شهردار رشت خبر داد

تسریع در اجرایی شدن پروژه های عمرانی و طرحهای نیمه تمام

به ميزبانی دانشگاه شهرکرد

ویژه برنامه وحدت حوزه و دانشگاه  در مصلای شهرکرد برگزار شد

ســاری –امیری فر،مملکت-دارالقرآن شــهید 
هاشمی نژاد بهشهر با حضور مدیر کل امور قرآن، 
عترت و نماز وزارت آموزش و پرورش و مدیر کل 

آموزش و پرورش مازندران افتتاح شد.
 آئین افتتاح دارالقرآن شهید هاشمی نژاد بهشهر، 
با حضور باقری مدیرکل امور قرآن، عترت و نماز 
وزارت آموزش و پرورش، ســعدی پور مدیرکل 
آموزش و پــرورش مازندران، شــعبانی معاون 
پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش مازندران، 

بیگی مدیر آموزش و پرورش بهشهر برگزار شد.
در ابتدای جلســه میکائیل باقری مدیر کل امور 
قــرآن، عترت و نماز وزارت آمــوزش و پرورش 
ضمن عرض تسلیت به مناسبت شهادت حضرت 
زهرا )س( خاطر نشــان کرد: حضرت زهرا )س( 

که از جایگاه ویژه ای در بین معصومین برخوردار 
هســتند تلاوت قران، نگاه به چهره رسول الله و 
انفاق را جزو محبوبترین اعمال در دنیا میدانند و 
این سه کار اعمالی است که در دارالقرانها صورت 
میگیرد و این امر نشان دهنده رسالت سنگین این 
اماکن برای تحقق خواسته حضرت فاطمه )س( 

است.
در ادامه جلسه مدیر کل آموزش و پرورش استان 
هدف از افتتاح دارالقرآن را تاسی از رهنمودهای 
اهل بیت دانست و تصریح کرد: با بهره گیری از 
ظرفیت والای قرآنی و بررســی سیره اهل بیت 
در دارالقرآن ها میخواهیــم به تربیت دانش آموز 
تمام ساحتی به استناد سند تحول بنیادین برسیم. 
دانش آموزانی که با رشد متوازن 6 ساحت تربیتی 

به اهداف حیاط طیبه که رسیدن به رشد و کمال 
است نزدیک خواهند شد.

سعدی پور ضمن تشکر از تمامی کسانی که در 
افتتاح دارالقرآن شهید هاشمی نژاد سهیم بودند، 
خاطر نشــان کرد: به لطف پروردگار توانســتیم 
با اســتفاده از ظرفیت بــالای خیرین و کمک 
نهادهای فرهنگی در مدت کوتاه ســه دارالقرآن 
را در شهرســتان کلاردشــت، آمل و بهشــهر 
افتتاح کنیم.وی در ادامه افــزود: در حال حاضر 
شهرستان آمل دارای 36 دانش آموز و 5 فرهنگی 
حافظ است که انتظار داریم شهرستان بهشهر با 
توجه به ظرفیت قرآنی که دارد با کمک اینگونه 
مراکز و حمایت های همه نهادهای فرهنگی در 
شهرستان، زمینه را برای تربیت دانش آموزانی در 

سطح مسابقات بین المللی چه در رشته حفظ و چه 
در رشته قرائت فراهم کند .

این مقام مســئول در خصوص جشنواره تربیت 
حکیمانه گفــت: در اداره کل آموزش و پرورش 
استان جشنواره تربیت حکیمانه را در حوزه قرآن، 
عتــرت و نماز برگزار کردیم تــا با بهره گیری از 
بیان ارزشــمند قرآن تعلیم و تربیت اســلامی 
مبتنی بر آموزه های دینی و قرآنی را هم در بین 

دانش آموزان هم فرهنگیان ساری و جاری کنیم.
ســعدی پور با اشاره به اقدامات صورت گرفته در 
حــوزه نماز، عترت و قرآن اظهار کرد: از اقدامات 
صــورت گرفته بــرای ترویج ســیره اهل بیت 
در میــان دانش آموزان و فرهنگیــان برگزاری 
جشــنواره مصبــاح الهدی با محوریت ســیره 
 تربیتی امام محمد باقر )ع( تحت عنوان کیمیای

 علوم است.

دارالقرآن شهید هاشمی نژاد بهشهر افتتاح شد
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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پای اساتید دانشگاه را به 
تصمیم سازی باز می کنیم

بر  تاکید  ضمن  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
از  دانشگاهی  و  علمی  مراکز  با  وزارتخانه  همکاری 
جمله دانشگاه هنر گفت: تلاش مان این است پای 
دانشگاه و استادان هنر را به حوزه های تصمیم سازی 

باز کنیم.
مهدی  محمد  ایرنا،  فرهنگی  خبرنگار  گزارش  به 
محوطه  هنر،  دانشگاه  از  دوشنبه  روز  اسماعیلی 
تاریخی و گالری پردیس باغ ملی این دانشگاه بازدید 

و با هیأت رئیسه دانشگاه دیدار و گفت و گو کرد.
وی در این دیدار اظهار داشت: حوزه وزارت فرهنگ به 
دلیل نوع مسئولیت ها نیازمندی بیشتری به استفاده از 
ظرفیت های علمی و پژوهشی به ویژه دانشگاه هنر 
دارد. وزارت فرهنگ این نیاز را احساس می کند که 
ارتباط دانشگاه های تخصصی مانند دانشگاه هنر در 
دولت سیزدهم افزایش یابد و از ظرفیت های علمی 

و پژوهشی دانشگاه در وزارت فرهنگ استفاده کنیم.
در سازمان سینمایی این نیازمندی را احساس و فکر 
می کنم. جای همکاری عمیق بین بخش ها وجود 
دارد و تلاش مان این است پای دانشگاه و استادان 

هنر را به حوزه های تصمیم سازی باز کنیم.
تا  به گفته وزیر فرهنگ، در جلسه شورای هنر که 
قبل از دهه فجر برگزار می شود، در کنار نهادهای 
حقوقی، حداقل سه عضو حقیقی این شورا با معرفی 
وزیر فرهنگ و تایید شورای عالی انقلاب فرهنگی 
از استادان هنری کشور تعیین می شوند. مقر اصلی 
کرد:  خاطرنشان  است.وی  دانشگاه  هنر،  شورای 
گرفتن  قرار  کار  دستور  در  و  ها  پژوهش  از  استفاده 
نیازمندی های حوزه هنری در پایان نامه ها و خروجی 
مسئولیت  از  است. همچنین  مهم  ها  دانشگاه  های 
دانشگاهی  از عناصر  استفاده  اصلی وزارت فرهنگ، 
از  رایزنی های علمی و فرهنگی  مرتبط است و در 
فرهنگ  کنیم.وزیر  استفاده  هنر  دانشگاه  استادان 
همچنین از راه اندازی اقتصاد فرهنگ و هنر خبر داد 
و گفت: گام های اولیه برداشته شد و به دنبال ایجاد 
نهاد متمرکز در این زمینه هستیم. در مأموریت های 
اقتصاد هنر و فرهنگ از ظرفیت دانشگاه هنر بهره 

گرفته می شود.

معاون اقتصــادی رئیس جمهور با بیان "طبق لایحه 
بودجه قرار اســت یارانه ها را برای سال آینده دوبرابر 
کنیم" گفت: مسئولان اجرایی تلاش خواهند کرد که 

در سه ماه باقی مانده سال نیز یارانه ها را دوبرابر کنند.
محسن رضایی با تبیین خبر های خوش اقتصادی که 
پیشتر وعده انتشارش را داده بود، گفت: طبق لایحه 
بودجه قرار بود یارانه ها را برای سال آینده دوبرابر کنیم، 
اما آقای رئیس جمهور تأکید کرد که افزایش یارانه ها 

برای سه ماه باقی مانده سال نیز اعمال شود.
وی افزود: مسئولان اجرایی تلاش خواهند کرد که در 
ســه ماه باقی مانده سال نیز یارانه ها را دوبرابر کنند و 
اگر این طرح به خوبی انجام شود هر خانوار ۴نفره ۸۰۰ 

هزار تومان کالا و پول دریافت خواهند کرد.
رضایی گفت: البته قرار بود این طرح از آذر اجرا شود، 
اما به علت بروز مشــکلی به دی موکول شد و طبق 
این طرح بن کارتی در اختیار خانوار ها قرار می گیرد که 
بخشی از یارانه ها به شکل کالا به مردم ارائه می شود، 
اما به علــت این که این بن کارت آماده نشــد به دی 

موکول شد.
معاون اقتصادی رئیس جمهور افزود: خبر خوش دیگر 
این است که یکی از شیر های خلق پول بدون پشتوانه 
در بودجه را که آذر تحویل مجلس دادیم بستیم یعنی 
یکی از عواملی که پول های بدون پشــتوانه منتشر 
می کرد فروش ارز های نفتی دولت به بانک مرکزی 

بود.
رضایــی گفت: این ارز ها بــه بانک مرکزی می رفت 
و تبدیــل به پایه پولی می شــد و ایــن پایه پولی در 
استخر نقدینگی کشــور هفت برابر می شد به همین 
علت نقدینگی افزایــش می یافت بدون آن که تأثیر 

قابل توجهی در تولید صنعت ملی داشته باشد.
وی افزود: ۵۰ سال بود که این رویه ادامه داشت یعنی 
از سال ۵۱ که درآمد های نفتی ایران چند برابر افزایش 
یافت این مشکل به طور جدی تر و وسیع تر وارد اقتصاد 
ملی شد و متأســفانه این شیوه غلط تا همین دولت 

ادامه داشت.
رضایی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست 
که کمک کنند این شــیر به طور کامل بســته شود 
به نحوی کــه دولت ارز های نفتــی را به بانک های 
کشــور و بانک ملی بفروشد و همین پولی که اکنون 
موجود اســت جابه جا شود تا دیگر پول بدون پشتوانه 

که تأثیری در تولید ملی ندارد خلق نشود.

*عدم کفایت بودجه جبرانی ارز 4200 برای 
حمایت از خانوارها 

کارشــناس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه 
بودجه ۶۰هــزار میلیارد تومانی بــرای حمایت های 
ناشــی از حذف ارز ۴۲۰۰تومانی کافی نیست، گفت: 
درآمدهــای ۹۵هزار میلیارد تومانی در ســال ۱۴۰۱ 
ممکن است به صنایعی که ارزآوران اصلی اقتصاد ما 

هستند فشار وارد کند.
معماریان کارشــناس مرکــز پژوهش های مجلس 
شــورای اسلامی در خصوص حذف ارز ۴۲۰۰تومانی 
گفت: ما از ابتدا موافق حذف ارز ۴۲۰۰تومانی بودیم و 
هستیم اما معتقدیم که دولت باید حمایت های خود را 

به صورت مستقیم از خانوارها انجام دهد.
وی افزود: دولت در لایحه بودجه ارز ۴۲۰۰تومانی را 
به جز برای دارو و گندم حذف کرده است و حتی شیوه 
تخصیص ارز ۴۲۰۰تومانی گندم و دارو را نیز از دلاری 
به ریالی تغییر داده است. هزار میلیارد تومان را برای 
حمایت های ناشی از حذف این ارز در نظر گرفته است. 
از این رقم بخشی برای خرید تضمینی گندم و واردات 
دارو مورد استفاده قرار خواهد گرفت اما یکی از ابهامات 
اینجاست که سازوکار مشخصی برای این مسئله در 

نظر گرفته نشده است.
این کارشــناس مسائل بودجه با بیان اینکه رقمی در 
حدود ۶۰ هزار میلیارد تومان برای حمایت مســتقیم 
از خانوارها در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ در نظر گرفته 
شده است، گفت: این بودجه برای حمایت های ناشی 
از حذف ارز ۴۲۰۰تومانی کافی نیست و مجلس باید 
با ایجاد یا اصلاح منابع درآمدی در بودجه کشور منابع 

بیشتری برای این مسئله در نظر بگیرد.

*ابهام در شــیوه تحقق رشــد اقتصادی 
8درصد در سال 1401

وی با اشــاره به تعیین هدف رشد هشت درصدی در 
بودجه سال آینده گفت: رویکرد دولت در این خصوص 
مناسب اســت اما نسبت به شیوه تحقق این هدف و 
ســرمایه گذاری های صندوق های استانی ابهام وجود 
دارد، باید تکلیف این ابهامات مشــخص شود و ما به 

آن انتقاد داریم.
معماریان با تأکید بر اینکه در فرآیند رشــد اقتصادی 
اجرای برخی طرح های ملی و بزرگ کمک کننده تر از 
پخش بودجه در پروژه های استانی است، گفت: این که 

دولت فروش اموال مازاد هر استان را به خودش واگذار 
کرده است تا درآمدها برای همان استان هزینه شود 
نکته مثبتی است اما دولت باید منابعی را که از مرکز 
توزیع می شود برای تأمین مالی پروژه های ملی در نظر 

بگیرد.

بر  تومانی  9۵هزارمیلیارد  درآمد  *فشــار 
پتروشیمی ها و فولادی ها

وی گفت: در تبصره ۱۴ از محل افزایش قیمت سوخت 
پتروشیمی ها و فولادی ها یک منابع قابل توجهی دیده 
شده است. ما همچنان جمع بندی نهایی در این مورد 
نداریم اما جمع بندی اولیه نشــان می دهد فشار روی 
پتروشیمی ها و فولادی ها زیاد شده است و تعدادی از 

آن ها را زیان آور کرده است.
این کارشناس مســائل بودجه در ادامه گفت: اگرچه 
ما معتقدیم که این صنایع رانت قابل توجهی دریافت 
می کردند و باید همسان سازی قیمت سوخت و خوراک 
انجام شود تا نتوانند قانون و دولت را دور بزنند اما در 
نظر گرفتن این درصــد و درآمدهای ۹۵هزار میلیارد 
تومانــی در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ از این محل 
ممکن است به صنایعی که ارزآوران اصلی اقتصاد ما 

هستند فشار وارد کند.
وی اضافــه کرد: در نتیجه لازم اســت این موضوع 
مورد بررسی بیشتر قرار گیرد و کارگروهی در مجلس 
به روی آن تمرکز کند تا در صورتی که نیاز به اصلاح 
وجود داشته باشد انجام گیرد. اگر قرار باشد اصلاحی 
صورت بگیرد باید در این راستا باشد که تندی افزایش 
قیمت دولت را کمی کاهش دهد تا صنایع نیز آسیب 

نبینند.

کارشناسمرکزپژوهشهایمجلسازبودجهحمایتیدولتابرازنگرانیکرد

یارانه200هزارتومانیوحذفدلار4200ازدیماه

مدیرعاملصندوقاعتباریهنرخبرداد:

تسهیلات500میلیاردیدولتبرایحمایتازاصحابفرهنگ،هنرورسانه
وزیر  مشاور  و  هنر  اعتباری  صندوق  مدیرعامل   
حمایتی  ۵۰۰  بسته   از  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
میلیارد تومانی دولت برای اصحاب فرهنگ، هنر و 
رسانه خبر داد وگفت: از این میزان حدود ۳۵۰ میلیارد 
تومان بلاعوض و مابقی تسهیلات مختلف در قالب 

خط اعتباری است.
به گزارش ایرنا، سیدمجید پوراحمدی روز دوشنبه در 
نشست رسانه ای با تشریح جزییات فعالیت صندوق 
اعتباری هنر و ویژگی های استفاده از هنر کارت، 
گفت: با تلاش محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، دولت سیزدهم با ارائه تسیلات و 
ارائه بسته های حمایتی به اصحاب فرهنگ و هنر و 
رسانه موافقت کرده و از اول دی ارائه این تسهیلات 

حمایتی اعم از مالی و تسهیلات آغاز خواهد شد.
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ارایه این بسته 
های حمایتی را در دو بخش بلاعوض و تسهیلات 
عنوان کرد و گفت: در مرحله اول )بلاعوض( در سه 
مرحله شامل پرداخت و واریز یک میلیون تومان به 
مناسبت شب یلدا، مرحله دوم یک ونیم میلیون به 
عنوان عیدی و مرحله سوم هم یک میلیون و یکصد 
هزار تومان به مناسبت میلاد با سعادت امام حسن 
مجتبی )ع( در اردیبهشت سال آتی انجام خواهد شد.

با اشاره به مبالغ پرداختی بسته های  پور احمدی 
حمایتی سال قبل، از افزایش ۲۰ درصدی این بسته 
های این دوره وزارت فرهنک و ارشاد اسلامی خبر 

داد.
مدیر عامل صندوق اعتباری هنر در ادامه بسته های 
حمایتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و صندوق 
اعتباری هنر به اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه را 
در دو بخش بلاعوض، تسهیلات بانکی عنوان کرد 
وگفت: علاوه بر ارایه پرداختی های بلاعوض که 
اشاره شد تلاش می کنیم تا مرحله چهارمی هم 

اتفاق بیافتد.
وی در ادامه ارائه بسته های حمایتی به اهالی فرهنگ 
هنر و رسانه گفت: در صندوق یک بخش ارزشمندی 
و  یک  درجه  هنرمندان  شامل  که  دارند  عضویت 
اساتید رشته های مختلف و.... هستند که برای این 
قشر نیز در مرحله اول سه میلیون تومان به مناسبت 
شب یلدا، ۵ میلیون تومان شب عید و چهار میلیون 
تومان به مناسبت میلاد با سعادت امام حسن مجتبی 
)ع( پرداخت خواهد شد. این بسته های حمایتی و 
تسهیلات به افرادی که عضو صندوق اعتباری هنر 

هستند و کارت هنر دارند پرداخت خواهد شد.
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی میزان بسته 
کرد  اعلام  تومان  میلیارد   ۵۰۰ را   حمایتی  های 
وگفت: از این میزان حدود ۳۵۰ میلیارد تومان آن 
بلاعوض و مابقی به صورت تسهیلات مختلف در 
قالب خط اعتباری به اهالی فرهنگ و هنر و رسانه 

پرداخت خواهد شد.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر در ادامه این نشست 
از  فعالیت های صندوق  روند  از  با تشریح گزارشی 
۱۰۰ روزه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت 
سیزدهم،  اظهار داشت: با آغاز دولت سیزدهم، موضع 
اصحاب  بخصوص  جامعه  مرجع  اقشار  از  حمایت 
فرهنگ، هنر و رسانه مورد توجه ویژه قرار گرفت. 
گوناگون  حوزه های  در  مردمی  دولت  رو  این  از 
برنامه هایی خوبی در دستور کار خود قرار داده بود که 
یکی از این برنامه ها حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر 
و و رسانه و به دنبال آن »توزیع عادلانه خدمات« 

در این راستا بود.
 پوراحمدی با اشاره به عزم راسخ دولت سیزدهم 
و این دوره وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، تاکید 
که  است  مصمم  مردمی  دولت  مجموعه  کرد: 
فرهنگ و هنر و رسانه به عنوان عنصری پیشگام 
در فعالیت های دولت باید مورد توجه و اهتمام ویژه 
قرار گیرد. از این رو براساس طرح های حمایتی از 
اهالی فرهنگ و هنرو همچنین بسته حمایتی محمد 
مهدی اسماعیلی در این زمینه پیگیری های جدی و 
لازم را انجام داد و با اخذ دستورات از آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری این بسته ها تصویب 
و کار پرداختی آنها از فردا ۳۰ آذر ۱۴۰۰ مصادف با 

شب یلدا اولین آن آغاز می شود.
وی صندوق اعتباری هنر را در حال حاضر مهم ترین 
و جامع ترین نهاد مالی و حمایتی دولت سیزدهم در 
حوزه فرهنگ و هنر و رسانه کشور عنوان کرد و 
افزود: خوشبختانه روز به روز این گستردگی رو به 
افزایش رفته و با پیگیر های جدی که صورت می 
گیرد به بخش مهمی از حوزه های حمایتی در دولت 

تبدیل خواهد  شد.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر در ادامه سخنان خود 
»کارت هنر« را یکی از محصولات مهم و تاثیر گذار 
و در عین حال کاربردی صندوق اعتباری هنربرشمرد 
و گفت: این کارت به عنوان یک رابط زیرساختی 
ایجاد شده و خدمات مختلفی روی آن به اعضای 
صندوق اعتباری هنر و واجدان شرایط ارائه می شود.

از این خدمات را پرداختی های  پور احمدی یکی 
بلاعوض وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و صندوق 
اعتباری هنر دانست و خاطرنشان کرد: این واریزی 
ها شاید یکی از کمترین خدمات قابل ارائه محسوب 
می شود که در مراحل مختلف دراختیار اقشار مرجع 
یعنی همان اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه قرار می 

گیرد.
به گفته وی، درروزهای آینده جزئیات بیشتری از 
تسهیلاتی که ارائه خواهد شد به استحضار هنرمندان 

و صاحبان قلم و فعالان رسانه می شود.
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه 
فرهنگ،  اصحاب  از  نفر  هزار  از ۸۶  بیش  اکنون 
اعتباری  صندوق  اعضای  عنوان  به  رسانه  و  هنر 
هنر ثبت نام و تشکیل پرونده داده اند ، گفت: این 
اعضا در قالب های مختلف از خدمات این صندوق 
در حوزه های بیمه  تامین اجتماعی، بیمه تکمیلی، 
طرح تکریم و حمایت های دیگر توسط بهره مند 

می شوند.

پوراحمدی با اشاره به اینکه  شمار اعضا هر لحظه 
در حال افزایش و بروز رسانی است، ادامه داد: در 
مدت اخیر این صندوق درخواست های جدیدی برای 
عضویت داشته که رقمی بیش از ۱۵ هزار نفربدین 
منظور نسبت به عضویت در صندوق اقدام کرده اند.

وی یادآورشد: دراین چارچوب طراحی های جدیدی 
از مراجع  داریم که  برای نحوه عضوگیری مدنظر 
هنری و فرهنگی به اهالی فرهنگ و هنر اطلاع 

رسانی شده است.
به گفته وی، این صندوق همچنین موضوع پالایش 

را در حوزه عضوگیری مد نظر قرار داده است.
بهره  از  ادامه  در  هنر  اعتباری  مدیرعامل صندوق 
تامین  بیمه  از  نفر  و۷۶۱  دوهزار  و  چهل  مندی 
اجتماعی و همچنین سی و پنج هزارو ۸۵۶ نفر از 
بیمه تکمیلی خبر داد و گفت: حدود دوهزارو۶۳۹ نفر 

مستمری بگیر این صندوق هستند. 
پوراحمدی ادامه داد: بیش از ۷۰ درصد هزینه بیمه 

تکمیلی را صندوق اعتباری هنر تامین می کند.
به گفته وی، ۵۰۰ نفرهم از طرح تکریم استفاده و 
عضویت دارند این در حالی ست که از سال گذشته 
تقاضاهای زیادی داشتیم که در حال پیگیری هستند.

مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به وقفه 
به وجود آمده عضوگیری ها ، خاطرنشان کرد: این 

مشکل از ابتدای آبان سال جاری رفع شد.
اصحاب  تشخیص  با  رابطه  در  گفت:  پوراحمدی 
فرهنگ، هنر و رسانه و فعالیت های آن ها مقرر شد 
افراد ذی صلاح و واجد شرایط  این مرحله  از  پس 

ثبت نام و از خدمات صندوق بهره مند شوند. 
به گفته پوراحمدی، اساسنامه صندوق اعتباری هنر 
هم در حال اصلاح است و دولت تصویب کرده که 
بخش قرآن و عترت را نیز تحت پوشش خدمات این 

صندوق قرار دهیم.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر در ادامه از تصویب 
به عضویت درآمدن فعالان قرآنی به عنوان اعضای 
جدید این صندوق خبر داد و گفت: از آینده نزدیک 
علاوه بر اهالی فرهنگ، هنر و رسانه، فعالان قرآنی 
نیز با عضویت در این صندوق می توانند از خدمات و 

تسهیلات  این صندوق بهره مند شوند.
ادامه  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  مشاور 
توضیحات ارائه و در نظر گرفتن بسته های حمایتی 
و تسهیلات مالی از کمک فوق العاده به مستمری 
بگیران حوزه فرهنگ، هنر و رسانه خبر داد و گفت: 
و  است  نفر  و ۶۰۰  هزار  حدود ۲  افراد  این  شمار 
به صورت ماهانه مستمری دریافت می کنند اما با 

صورت  به  امسال  بهمن   اواسط  برنامه ریزی ها، 
ویژه یک مبلغ دیگر به صورت فوق العاده به حساب 

هنرمندان مستمری بگیر واریز خواهد  شد.
پوراحمدی ادامه داد: در طول سال جاری بسیاری 
و  هنر  فرهنگ،  مختلف  های  حوزه  در  ازعزیزان 
رسانه را از دست دادیم و در شرایطی که هنرمندان 
کشور دچار مشکلاتی بودند تلاش شد تا با هدف 
حمایت از هنرمندان فقید مبلغ پنج میلیون تومان 
به حساب خانواده این هنرمندان واریز  شود که این 
مبلغ در موعد مقرر به حساب این عزیزان پرداخت 

خواهد شد.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر گفت: در این بخش 
موضوع تسهیلات تقدیمی به هنرمندان را مد نظر 
قرار گرفته که از هفت روز گذشته آغاز شده و پس از 
اعلام اولیه شرایطی در طرح های مختلف »یادمان«، 
»شمیم« و »جوانه« تسهیلاتی را در کمترین زمان 
تقدیم هنرمندان و اصحاب فرهنگ و رسانه خواهیم 

کرد.
مدیر عامل صندوق اعتباری هنر با اشاره به جزئیات 
تسهیلات  طرح  این  در  داد:  ادامه  یادمان،  طرح 
ضروری و معیشتی مدنظر قرار گرفته که چنانچه 
به هر دلیلی اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه دچار 
گرفتاری و یا مشکلات خاصی  شوند مبلغی به میزان 

۸ تا ۱۵ میلیون تومان تقدیم آنها خواهد شد. 
پوراحمدی اضافه کرد: با توجه به بررسی درخواستی 
رسیده از تهران دیگر شهرستان ها و استان های 
کشور، تفاهمنامه ای با بانک عامل با کارمزد کم و 
ارائه ۲ سفته بانکی )یکی وام گیرنده و یکی ضامن( 

به عنوان تضامین آسان انجام شده است.
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه سخنان 
خود گفت از  طرح »شمیم« به عنوان سومین طرح 
از طرحهای تقدیمی و حمایتی که در قالب طرح 
ازدواج تعریف شده نام برُد و گفت: هر هنرمندی که 
از اول مهرماه سال جاری تا پایان ۱۴۰۱ ازدواج کند، 
مبلغ ۳۰ میلیون تومان تسهیلات به اضافه کمک 
هزینه ۵ میلیون تومانی بلاعوض تقدیم خواهد شد.

مدیر عامل صندوق اعتباری هنر در ادامه  از طرح 
جوانه به عنوان  دیگر طرحهای تقدیمی و حمایتی 
داشت:  اظهار  و  برد  نام  هنر  اعتباری  صندوق 
هرهنرمندی که عضو این صندوق باشد و از اول 
مهر ماه سال ۱۴۰۰تا پایان ۱۴۰۱ صاحب فرزندی 
شود ؛تحت عنوان طرح »جوانه« مبلغ ۳۰ میلیون 
تومان تسهیلات وام با درصد بسیار کم همراه با مبلغ 

۵ میلیون تومان کمک بلاعوض تقدیم خواهد شد.
پور احمدی در عین حال گفت: این پرداختی ها در 
اقتصادی  سخت  وضعیت  و  بالا  هزینه های  برابر 
این روزها، رقم های کم و ناچیزی است اما وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و شخص محمد مهدی 
را  خودش  تلاش  تمام  صندوق  این  و  اسماعیلی 
انجام داده تا بتواند گامی هرچند کوتاه برای کمک 

و حمایت از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه بردارد.
حال  عین  در  هنر  اعتباری  صندوق  عامل  مدیر 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  مجموعه  کرد:   تصریح 
مردمی  دولت  و  هنر  اعتباری  صندوق  اسلامی، 
مصمم است تا تمام توان و تلاش خود را در جهت 
حمایت همه جانبه از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه 
بکار ببندد و در این راه از هیچ تلاش و کوششی 
برای کمک و حمایت از این قشر فرهیخته دریغ 

نخواهیم کرد.

نجات گیشه جهانی به دست مرد عنکبوتی
اکران فیلم ابرقهرمانی »مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست« برای 
اولین بار نزدیک به دو سال گذشته، رونق سینماها را به دوران پیش 

از کرونا بازگرداند.
به گزارش روز دوشــنبه خبرنگار ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی هالیوود 
ریپورتر، فیلم مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیســت در ســه روز اول 
اکران سلسله ای از موفقیت را در سینماهای آمریکای شمالی رقم زد 
و با وجود نگرانی های فزاینده درباره شیوع سویه اومیکرون ویروس 
کرونا، با ۲۵۳ میلیون دلار فروش در ۴ هزار و ۳۳۶ ســینما، سومین 
افتتاحیه سینمایی بزرگ تاریخ را به نام خود ثبت کرد. در حال حاضر 
فیلم ســینمایی انتقام جویان: پایان بازی با ۳۵۷ میلیون دلار فروش 
صدرنشــین پرفروش ترین اکران افتتاحیه است و فیلم انتقام جویان: 
جنــگ ابدیت با ۲۵۷ میلیون و ۶۰۰ هــزار دلار فروش در رتبه دوم 

این فهرست قرار دارد.
مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست در گیشه  بین المللی نیز با ۳۳۴ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار فروش تاریخ ساز شد؛ به این ترتیب 
مجموع فروش این فیلم در سه روز اول اکران در جهان به ۵۸۷ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار رسید که بدون در نظر گرفتن تورم 

سومین افتتاحیه بزرگ سینمایی در تاریخ گیشه جهانی به شمار می رود.  
رکوردشکنی های مرد عنکبوتی جدید به همینجا خلاصه نمی شود. اکران این فیلم نقطه عطفی در روند احیای گیشه کرونازده 
ســینماها بود و باعث شد برای اولین بار از زمان شیوع کرونا سطح استقبال از یک فیلم به دوران پیش از همه گیری بازگردد. 
مردعنکبوتی: راهی به خانه نیست اولین فیلم دوران پساکروناست که اکران افتتاحیه آن در گیشه آمریکای شمالی از مرز ۱۰۰ 
میلیون دلار عبور می کند، پیش تر این رکورد در اختیار قسمت دوم از فیلم ونوم بود که در سه روز اول اکران تنها ۹۰ میلیون 

دلار فروش کرد.
مرد عنکبوتی جدید در همین سه روز رکورد کل فروش سینمایی یک فیلم در دوران پساکرونا را نیز شکست، رکوردی که فیلم 
شانگ چی و افسانه ده حلقه با معرفی اولین ابرقهرمان آسیایی تاریخ سینما روی ۲۲۴ میلیون و ۵۰۰ هزار دلار تنظیم کرده بود.

فیلم مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست به کارگردانی جان واتس با حضور سه شخصیت منفی شناخته شده و قدیمی با بازی 
ویلم دفو )مرد عنکبوتی سال ۲۰۰۲(، آلفرد مولینا )مرد عنکبوتی ۲ سال ۲۰۰۴(، جیمی فاکس )مرد عنکبوتی شگفت انگیز ۲ 
سال ۲۰۱۴( و تیمی از ستارگان هالیوودی از جمله تام هالند، زندایا کلمن، بندیکت کامبربچ، جیکوب باتالون، مریسا تومی، جان 

فاورو و بندیکت وانگ، سه نسل از سری فیلم های مرد عنکبوتی را با هم ترکیب می کند.
داستان این فیلم گیشه پسند از جایی شروع می شود که هویت مرد عنکبوتی برای اولین بار فاش شده و پیتر پارکر از دکتر استرنج 
می خواهد به کمک جادو محرمانه بودن را به او برگرداند اما این کار حفره ای در جهان ایجاد می کند و قدرتمندترین افراد شروری 

که تاکنون مرد عنکبوتی در هر جهانی با آنها مبارزه کرده است، آزاد می شوند


